
روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

مساله FATF نیست
علی رضاییان

 )FATF( در حالی که منتقدان تصویب لوایح مربوط به همکاری با گروه ویژه اقدام مالی
بر آن هســتند تا حامیان آن تضمینی دهند که در صورت پیوســتن کشــورمان به آن، 
وضعیت نظام بانکی دگرگون و وضع معیشتی مردم بهتر می شود، حامیان اما خسته از یک 
پروسه طاقت فرسا بر این نظرند که پیوستن ما به آن تنها می تواند وضعیت نامساعد روابط 
بانکی امروز را نامساعدتر نکند.وقتی از صدر تا ذیل دستگاه های مختلف بر آن می شوند تا 
ساده ترین کار در دنیای امروز را که پرداخت دستمزد یک مربی خارجی است، انجام دهند 
و موانع بانکی این امر را به کاری بس محال مبدل می کند و برای چند هفته این فرآیند 
با هزینه ای گزاف به طول می انجامد، مشــخص است که تحریم ها چگونه روابط بانکی و 
تجاری یک مملکت ۸۵ میلیون نفری را به سطح نازلی کشانده است. مساله آنچه محقق 
می شود نیست، مساله ظرفیت هایی است که به خاطر عدم رابطه بانکی معمول از دست 
می رود. ظرفیت هایی که حداقل می توانســت بیکاری و درآمد ســرانه کشور را در سطح 
کشورهای مشابه ما حفظ کند.در این بستر تقاضای داشتن رویکردی مانند همه کشورهای 
دنیا منهای کره شمالی، حداقل چیزی است که می توان از سیاست گذاران انتظار داشت و 
این نیز تضمینی برای حفظ روابط محدود فعلی است و البته ابزاری است برای شرایطی 
که با برچیده شدن تحریم ها مانع دیگری موجب توسعه روابط بانکی کشور نشود. اما مساله 
تنها FATF نیست، بلکه رویکردی که مانع تصویب FATF است به عنصر اصلی مانع 
تراشــی در گســترش تجارت و مراوادات اقتصاد ایران با جهان در داخل بدل شده و این 
موتور اصلی تولید رفاه برای شهروندان را معیوب ساخته است. به عبارت دیگر در حالی که 
دشــمنان ایران با ابزار تحریمی شهروندان ما را از داشتن مراودات معمول جهانی محروم 
کرده انــد، در داخل نیز این رویکرد با ترس به معدود مراودات با دیگران و ســازمان های 
بین المللی می نگرد. منطق این رویکرد آن است که سازمان های بین المللی نماینده هژمون 
قدرت های جهانی به خصوص آمریکا هســتند و نباید با آنها روابط عادی دیگر کشورها 
را داشــت و طنز تلخ اما آن است که امروز در ایالات متحده گروهی بر سرکارند که همه 
ارگان های بین المللی را ابزاری برای چاپیدن آمریکایی ها می دانند و برآنند تا می توانند از 
هر سازمان و توافق بین المللی خارج شوند. عامل هر دو این رویکردها، درون گرایی است. 
درون گرایی بیم از معاهدات بین المللی را ایجاد می کند؛ اما در صدر سیاست های اقتصاد 
مقاومتی، بر برون گرایی تاکید شــده است. وقتی ملتی اتکا و اعتماد به خود داشته باشد، 
هیچ بیمی از گسترش روابط و اجرای معاهدات بین المللی که تمام کشورهای دنیا از آن 
پیروی کرده اند، وجود نخواهد داشــت. اقتصاد ایران برای خروج از درجا زدن یک دهه ای 
خود، نیازمند گسترش روابط با کشورهای دیگر است و تنها یک رویکرد برون گراست که 
می تواند موانع بلند خارجی را تا جای ممکن کوتاه کند و اگر این رویکرد مبنای تصمیم 

بود، تاکنون FATF به سرانجام می رسید.

چهار شنبه 11 دی ماه  5   1398جمادی الاول  1441  سال چهارم  شماره  320 قیمت 2000 تومان

صفحه 4

صفحه 2

صفحه 6

صفحه 2

قانون هوای پاک قانون خوبی است
 اما مجریان خوبی ندارد

سایه روشن واردات بی رویه 
پوشاک از مناطق آزاد

صفحه 4

نظام بودجه ریزی کشور 
مسابقه ای برای اتلاف

 منابع است

سامانه جامع گارانتی
 بازار آشفته لوازم خانگی 

را نجات می دهد

1 Jan 2020 yadegar_emrooz@yahoo.com yadegaremroz.ir  

1 صفحه

درآمد 36 هزار میلیارد تومانی دولت 
CNG  با توسعه

تحریم ۲۰۰ میلیارد دلار از درآمد کشور را
 کاهش داد

صفحه 6

نگاه روز

تراز تجاری ایران مثبت شد

روزنامه یادگار امروز منتظر  ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com

مصرف کالای ایرانی
                                     رونق تولیدملی

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی خرید  را مطابق جدول زیر از فروشندگان  ذی صلاح انجام دهد.

آگهی مناقصه عمومی 

مهلت تحویل اسناد به دبيِرخانه معاملات شرکت اتاق 292: تاساعت 15:30روزشنبه به تاریخ 98/10/21
تاريخ گشايش اسناد مناقصه: ازساعت 8:00 روزیکشنبه به تاریخ 98/10/22

wwww.abfaesfahan. ir محل دريافت اسناد: سایِت ایِنترنتِي شركت آب و فاضلاب استان اصفهان 
www.iets.mporg.ir پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات

شماره تلفن گويا:  8-6680030 3 -  031 )  داخلي 388  (

مبلغ تضمین )ریال(نوع بودجهموضوع مناقصهشماره مناقصه

98-4-255
خرید لوله پلی اتیلن دو جداره فاضلابی كاروگیت كوپلر سرخود

 در اقطار600 و 700 میلیمتر  جهت شهرفلاورجان
938.000.000جاری

وزارت نیرو
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

وزارت نیرو
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

اداره کل راه آهن شمال

اداره کل راه آهن شمال در نظر دارد تجدید فراخوان ارزیابی کيفی جهت برگزاری مناقصه عمومی احداث دیوار ساحلی کيلومتر 276 )حدفاصل ساری تا پل سفيد( به شماره 35/98/7 را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونيکی دولت برگزار نماید کليه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کيفی از دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابی کيفی تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی 

دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار فراخوان در سامانه تاریخ 98/10/11 

می باشد.
1- مدت و محل اجرا: مدت اجرای قرارداد 6 ماه بوده و محل اجرا حد فاصل ساری تا پل سفيد در محدوده اداره کل راه آهن شمال می باشد.

2- مبلغ برآورد: 5,844,497,302 ریال )از محل طرح های عمرانی(
3- فهرست بهاء مورد استفاده: راه، راه آهن و باند فرودگاه 1398 سازمان برنامه و بودجه کشور

4- این مناقصه یک مرحله ای بوده و ارزیابی فنی و بازرگانی ندارد
5- پيمانکاران می بایست حداقل دارای رتبه 5 رشته راه و باند یا ابنيه یا آب از سازمان برنامه و بودجه کشور باشند و کپی رتبه بندی خود را به انضمام پرینت مربوطه که در آن  تعداد کار و ظرفيت مجاز و نوع رتبه بندی 

مشخص باشد به ضميمه اسناد تحویل نمایند )ارائه تصویر برابر اصل شده گواهی صلاحيت پيمانکاری الزامی می باشد(
6- در صورت ارائه ضمانت نامه بانکی بابت تضمين شرکت در فرایند ارجاع کار، می بایست ضمانت نامه بانکی صادره یکی از بانک های مجاز حداقل سه ماه از تاریخ قرائت پيشنهادها اعتبار داشته و برای سه ماه دیگر 

نيز قابل  تمدید باشد.
7- قيمت های مناسب با کالای ساخت داخل به لحاظ کيفيت ارائه گردد. خرید کالاهای خارجی که مشابه توليد داخلی دارد توسط پيمانکار ممنوع می باشد.

8- در سایت iets.mporg.ir )پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور( تنها رویت اسناد امکان پذیر می باشد.
اطلاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کيفی و ارسال دعوت نامه از طریق سامانه ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد.

مهلت دريافت اسناد استعلام ارزيابی کیفی: حداکثر تا ساعت 14 روز دوشنبه تاریخ 98/10/16
مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزيابی کیفی: حداکثر تا ساعت 14 روز دوشنبه تاریخ 98/10/30

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار:
آدرس: مازندران - ساری – انتهای بلوار ارتش - اداره کل راه آهن شمال - اداره تدارکات و پشتيبانی

تلفن: 33122418-011 مهرداد عابدی
اطلاعات تماس پشتيبانی سامانه ستاد: 021041934

تاريخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10     تاريخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/11

آگهی تجدید فراخوان ارزیابی کیفی )نوبت دوم(
جهت برگزاری مناقصه عمومی 

یک مرحله ای به شماره 35/98/7
شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران )سهامی خاص(

اداره کل راه آهن شمال
شناسه آگهی: 715407

نوبت دوم

روابط عمومی شهرداری شهرقدس

شهرداری شهرقدس درنظر دارد نسبت به احداث المان ميدان قدس با برآورد اوليه 
12/750/000/000 ریال از طریق مناقصه عمومی و عقد پيمان با پيمانکار حائز 

صلاحيت )شرکتهای دارای حداقل رتبه 5 ابنيه( اقدام نماید. 
متقاضيان می توانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ چاپ نوبت دوم آگهی که به 
فاصله یک هفته از نوبت اول چاپ خواهد شد با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری 
واقع در : شهرقدس، بلوار انقلاب اسلامی، بلوار جمهوری، بلوار توليدگران، ساختمان 
مرکزی شهرداری شهرقدس، طبقه دوم  با ارائه معرفينامه نسبت به دریافت و تحویل 

اوراق مناقصه اقدام نمایند.
 خرید اوراق مناقصه به مبلغ 500/000 ریال قابل واریز به حساب 0105708298000 

بانک ملی شعبه  شهرقدس.

 سپرده شرکت در مناقصه معادل %5 برآورد اوليه به مبلغ  637/500/000 ریال و به 
صورت سپرده نقدی یا ضمانتنامه معتبر بانکی ميباشد. 

 سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقاد قرارداد مسترد نمی گردد.
 شهرداری در رد یا قبول پيشنهادها مختار است.

 هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه است.
 متقاضيان قبل از دریافت اسناد ملزم به دریافت تایيدیه ارزیابی HSE از اداره 

آموزش شهرداری ميباشند.
 سایر جزیيات در اسناد مناقصه قيد گردیده است.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1398/10/4
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/11

نوبت دومآگهی تجدید مناقصه عمومی

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی خرید  را مطابق جدول زیر از فروشندگان  ذی صلاح انجام دهد.

آگهی مناقصه عمومی 

مهلت تحویل اسناد به دبيِرخانه معاملات شرکت اتاق 292: تاساعت 15:30روزشنبه به تاریخ 98/10/21
تاريخ گشايش اسناد مناقصه: ازساعت 8:00 روزیکشنبه به تاریخ 98/10/22

wwww.abfaesfahan. ir محل دريافت اسناد: سایِت ایِنترنتِي شركت آب و فاضلاب استان اصفهان 
www.iets.mporg.ir پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات

شماره تلفن گويا:  8-6680030 3 -  031 )  داخلي 388  (

مبلغ تضمین )ریال(نوع بودجهموضوع مناقصهشماره مناقصه

98-4-255
خرید لوله پلی اتیلن دو جداره فاضلابی كاروگیت كوپلر سرخود

 در اقطار600 و 700 میلیمتر  جهت شهرفلاورجان
938.000.000جاری

وزارت نیرو
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

وزارت نیرو
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

اداره کل راه آهن شمال

اداره کل راه آهن شمال در نظر دارد تجدید فراخوان ارزیابی کيفی جهت برگزاری مناقصه عمومی احداث دیوار ساحلی کيلومتر 276 )حدفاصل ساری تا پل سفيد( به شماره 35/98/7 را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونيکی دولت برگزار نماید کليه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کيفی از دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابی کيفی تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی 

دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار فراخوان در سامانه تاریخ 98/10/11 

می باشد.
1- مدت و محل اجرا: مدت اجرای قرارداد 6 ماه بوده و محل اجرا حد فاصل ساری تا پل سفيد در محدوده اداره کل راه آهن شمال می باشد.

2- مبلغ برآورد: 5,844,497,302 ریال )از محل طرح های عمرانی(
3- فهرست بهاء مورد استفاده: راه، راه آهن و باند فرودگاه 1398 سازمان برنامه و بودجه کشور

4- این مناقصه یک مرحله ای بوده و ارزیابی فنی و بازرگانی ندارد
5- پيمانکاران می بایست حداقل دارای رتبه 5 رشته راه و باند یا ابنيه یا آب از سازمان برنامه و بودجه کشور باشند و کپی رتبه بندی خود را به انضمام پرینت مربوطه که در آن  تعداد کار و ظرفيت مجاز و نوع رتبه بندی 

مشخص باشد به ضميمه اسناد تحویل نمایند )ارائه تصویر برابر اصل شده گواهی صلاحيت پيمانکاری الزامی می باشد(
6- در صورت ارائه ضمانت نامه بانکی بابت تضمين شرکت در فرایند ارجاع کار، می بایست ضمانت نامه بانکی صادره یکی از بانک های مجاز حداقل سه ماه از تاریخ قرائت پيشنهادها اعتبار داشته و برای سه ماه دیگر 

نيز قابل  تمدید باشد.
7- قيمت های مناسب با کالای ساخت داخل به لحاظ کيفيت ارائه گردد. خرید کالاهای خارجی که مشابه توليد داخلی دارد توسط پيمانکار ممنوع می باشد.

8- در سایت iets.mporg.ir )پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور( تنها رویت اسناد امکان پذیر می باشد.
اطلاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کيفی و ارسال دعوت نامه از طریق سامانه ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد.

مهلت دريافت اسناد استعلام ارزيابی کیفی: حداکثر تا ساعت 14 روز دوشنبه تاریخ 98/10/16
مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزيابی کیفی: حداکثر تا ساعت 14 روز دوشنبه تاریخ 98/10/30

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار:
آدرس: مازندران - ساری – انتهای بلوار ارتش - اداره کل راه آهن شمال - اداره تدارکات و پشتيبانی

تلفن: 33122418-011 مهرداد عابدی
اطلاعات تماس پشتيبانی سامانه ستاد: 021041934

تاريخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10     تاريخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/11

آگهی تجدید فراخوان ارزیابی کیفی )نوبت دوم(
جهت برگزاری مناقصه عمومی 

یک مرحله ای به شماره 35/98/7
شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران )سهامی خاص(

اداره کل راه آهن شمال
شناسه آگهی: 715407

نوبت دوم

روابط عمومی شهرداری شهرقدس

شهرداری شهرقدس درنظر دارد نسبت به احداث المان ميدان قدس با برآورد اوليه 
12/750/000/000 ریال از طریق مناقصه عمومی و عقد پيمان با پيمانکار حائز 

صلاحيت )شرکتهای دارای حداقل رتبه 5 ابنيه( اقدام نماید. 
متقاضيان می توانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ چاپ نوبت دوم آگهی که به 
فاصله یک هفته از نوبت اول چاپ خواهد شد با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری 
واقع در : شهرقدس، بلوار انقلاب اسلامی، بلوار جمهوری، بلوار توليدگران، ساختمان 
مرکزی شهرداری شهرقدس، طبقه دوم  با ارائه معرفينامه نسبت به دریافت و تحویل 

اوراق مناقصه اقدام نمایند.
 خرید اوراق مناقصه به مبلغ 500/000 ریال قابل واریز به حساب 0105708298000 

بانک ملی شعبه  شهرقدس.

 سپرده شرکت در مناقصه معادل %5 برآورد اوليه به مبلغ  637/500/000 ریال و به 
صورت سپرده نقدی یا ضمانتنامه معتبر بانکی ميباشد. 

 سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقاد قرارداد مسترد نمی گردد.
 شهرداری در رد یا قبول پيشنهادها مختار است.

 هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه است.
 متقاضيان قبل از دریافت اسناد ملزم به دریافت تایيدیه ارزیابی HSE از اداره 

آموزش شهرداری ميباشند.
 سایر جزیيات در اسناد مناقصه قيد گردیده است.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1398/10/4
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/11

نوبت دومآگهی تجدید مناقصه عمومی

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی خرید  را مطابق جدول زیر از فروشندگان  ذی صلاح انجام دهد.

آگهی مناقصه عمومی 

مهلت تحویل اسناد به دبيِرخانه معاملات شرکت اتاق 292: تاساعت 15:30روزشنبه به تاریخ 98/10/21
تاريخ گشايش اسناد مناقصه: ازساعت 8:00 روزیکشنبه به تاریخ 98/10/22

wwww.abfaesfahan. ir محل دريافت اسناد: سایِت ایِنترنتِي شركت آب و فاضلاب استان اصفهان 
www.iets.mporg.ir پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات

شماره تلفن گويا:  8-6680030 3 -  031 )  داخلي 388  (

مبلغ تضمین )ریال(نوع بودجهموضوع مناقصهشماره مناقصه

98-4-255
خرید لوله پلی اتیلن دو جداره فاضلابی كاروگیت كوپلر سرخود

 در اقطار600 و 700 میلیمتر  جهت شهرفلاورجان
938.000.000جاری

وزارت نیرو
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

وزارت نیرو
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

اداره کل راه آهن شمال

اداره کل راه آهن شمال در نظر دارد تجدید فراخوان ارزیابی کيفی جهت برگزاری مناقصه عمومی احداث دیوار ساحلی کيلومتر 276 )حدفاصل ساری تا پل سفيد( به شماره 35/98/7 را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونيکی دولت برگزار نماید کليه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کيفی از دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابی کيفی تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی 

دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار فراخوان در سامانه تاریخ 98/10/11 

می باشد.
1- مدت و محل اجرا: مدت اجرای قرارداد 6 ماه بوده و محل اجرا حد فاصل ساری تا پل سفيد در محدوده اداره کل راه آهن شمال می باشد.

2- مبلغ برآورد: 5,844,497,302 ریال )از محل طرح های عمرانی(
3- فهرست بهاء مورد استفاده: راه، راه آهن و باند فرودگاه 1398 سازمان برنامه و بودجه کشور

4- این مناقصه یک مرحله ای بوده و ارزیابی فنی و بازرگانی ندارد
5- پيمانکاران می بایست حداقل دارای رتبه 5 رشته راه و باند یا ابنيه یا آب از سازمان برنامه و بودجه کشور باشند و کپی رتبه بندی خود را به انضمام پرینت مربوطه که در آن  تعداد کار و ظرفيت مجاز و نوع رتبه بندی 

مشخص باشد به ضميمه اسناد تحویل نمایند )ارائه تصویر برابر اصل شده گواهی صلاحيت پيمانکاری الزامی می باشد(
6- در صورت ارائه ضمانت نامه بانکی بابت تضمين شرکت در فرایند ارجاع کار، می بایست ضمانت نامه بانکی صادره یکی از بانک های مجاز حداقل سه ماه از تاریخ قرائت پيشنهادها اعتبار داشته و برای سه ماه دیگر 

نيز قابل  تمدید باشد.
7- قيمت های مناسب با کالای ساخت داخل به لحاظ کيفيت ارائه گردد. خرید کالاهای خارجی که مشابه توليد داخلی دارد توسط پيمانکار ممنوع می باشد.

8- در سایت iets.mporg.ir )پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور( تنها رویت اسناد امکان پذیر می باشد.
اطلاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کيفی و ارسال دعوت نامه از طریق سامانه ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد.

مهلت دريافت اسناد استعلام ارزيابی کیفی: حداکثر تا ساعت 14 روز دوشنبه تاریخ 98/10/16
مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزيابی کیفی: حداکثر تا ساعت 14 روز دوشنبه تاریخ 98/10/30

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار:
آدرس: مازندران - ساری – انتهای بلوار ارتش - اداره کل راه آهن شمال - اداره تدارکات و پشتيبانی

تلفن: 33122418-011 مهرداد عابدی
اطلاعات تماس پشتيبانی سامانه ستاد: 021041934

تاريخ انتشار نوبت اول: 1398/10/10     تاريخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/11

آگهی تجدید فراخوان ارزیابی کیفی )نوبت دوم(
جهت برگزاری مناقصه عمومی 

یک مرحله ای به شماره 35/98/7
شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران )سهامی خاص(

اداره کل راه آهن شمال
شناسه آگهی: 715407

نوبت دوم

روابط عمومی شهرداری شهرقدس

شهرداری شهرقدس درنظر دارد نسبت به احداث المان ميدان قدس با برآورد اوليه 
12/750/000/000 ریال از طریق مناقصه عمومی و عقد پيمان با پيمانکار حائز 

صلاحيت )شرکتهای دارای حداقل رتبه 5 ابنيه( اقدام نماید. 
متقاضيان می توانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ چاپ نوبت دوم آگهی که به 
فاصله یک هفته از نوبت اول چاپ خواهد شد با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری 
واقع در : شهرقدس، بلوار انقلاب اسلامی، بلوار جمهوری، بلوار توليدگران، ساختمان 
مرکزی شهرداری شهرقدس، طبقه دوم  با ارائه معرفينامه نسبت به دریافت و تحویل 

اوراق مناقصه اقدام نمایند.
 خرید اوراق مناقصه به مبلغ 500/000 ریال قابل واریز به حساب 0105708298000 

بانک ملی شعبه  شهرقدس.

 سپرده شرکت در مناقصه معادل %5 برآورد اوليه به مبلغ  637/500/000 ریال و به 
صورت سپرده نقدی یا ضمانتنامه معتبر بانکی ميباشد. 

 سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقاد قرارداد مسترد نمی گردد.
 شهرداری در رد یا قبول پيشنهادها مختار است.

 هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه است.
 متقاضيان قبل از دریافت اسناد ملزم به دریافت تایيدیه ارزیابی HSE از اداره 

آموزش شهرداری ميباشند.
 سایر جزیيات در اسناد مناقصه قيد گردیده است.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1398/10/4
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/11

نوبت دومآگهی تجدید مناقصه عمومی

مدیــرکل دفتر صنایع حمل و نقل وزارت صمت گفت: با 
 اعمال سیاست توجه به عمق ســاخت داخل در صنعت 
 خــودرو که یکی از ۷ محور اجرایی وزارت صنعت،  معدن 
و تجارت در سال جاری بوده است؛ از پایان دی  ماه دیگر 
شــاهد تولید خودروهای ناقص توسط شرکتهای  بزرگ 

خودروسازی در کشورمان نخواهیم بود . 
ســیدرضا مفیدی با بیان این مطلب توضیح داد: با تلاش 
 های وزارت صمت و دو خودروساز مطرح داخلی و  برگزاری 
موفقیت آمیز نمایشگاه تخصصی ساخت داخل  در حوزه 
افزایش ساخت داخل قطعات و پیوند دادن  تولیدکنندگان 
و قطعه ســازان کشور با خودروســازان،  گامی محکم در 

راستای رفع نیازهای تولید برداشتیم . 

وی ادامه داد: حمایت از همکاری نخبگان دانشــگاهی و 
 شــرکت های دانش بنیان در همکاری با قطعه سازان در 
 بخش ســاخت داخل قطعات هایتک، حمایت و همکاری 
از  حضور نخبگان و توانمندی های صنایع دفاعی کشور در 
 بخش داخلی ســازی قطعات هایتک از دیگر برنامه ها و 
 سیاست های وزارت صمت در رفع نیازهای تولید  خودرو 

است که به اجرا رسیده است . 
مدیــرکل دفتر صنایع حمل و نقــل وزارت صمت اضافه 
 کــرد: با مجموعه اقداماتی که در چند ماه اخیر در  وزارت 
صمت انجام شده است، شاهد کاهش ارزبری   ۴۰۰ میلیون 

یورویی تا آخر سال در صنعت خودرو  خواهیم بود . 
مفیــدی ادامه داد: کاهش ارزبــری ۴۰۰ میلیون یورویی 

 در صنعت خودروســازی به معنای آن اســت که قطعات 
 مصرفی وارداتی به کشــور را تا آخر ســال، توانسته ایم 
 داخلی ســازی کنیم . او با اشاره به اینکه کاهش ارزبری به 
کاهش خودروهای  کف پارکینگ و ناقص می انجامد، تاکید 
کرد: با استفاده  از توجه به عمق ساخت داخل و دیگر روش 
ها در تامین  قطعات خودرو توانسته ایم، تولید خودروهای 
ناقص کف  پارکینگ را به حداقل برسانیم و در انتظار تولید 

 خودروهای کامل باشیم . 
مفیدی با اشــاره به اینکه از پایــان دی ماه دیگر دپوی 
 خــودرو ناقص در پارکینگ ها نخواهیم داشــت، متذکر 
 شــد: یکی از راهکارهای وزارت صمت برای حل مشکل 
 خودروهای ناقص و همچنین افزایش تیراژ تولید  خودرو، 
داخلی ســازی قطعات خودرو بوده است و  تاکنون ۳ میز 
تخصصی تعمیق ساخت داخل در صنعت  خودرو با حضور 

وزیر صمت برگزار شده است . 

 خبر

وعده توقف تولید خودروهای ناقص

رییس ســازمان توســعه تجارت ایران از مثبت شدن تراز 
 تجاری کشــور خبر داد و بیان کرد: در ۹ ماه ابتدایی  سال 
جــاری ۳۱.۹ میلیارد دلار صــادرات و ۳۱.۸  میلیارد دلار 
واردات داشتیم . حمید زادبوم در مراسم معرفی و تقدیر از 
صادرکنندگان  نمونه استان تهران بیان کرد: ایران می تواند 
۱۰۰  میلیارد دلار از ۱۶۰۰ میلیارد دلار واردات کشورهای 
 همسایه را تولید و صادر کند . وی سال ۹۷ را به دلیل تغییر 
مقررات و نرخ ارز  سخت تر از سال ۹۸ عنوان کرد و افزود: 
درست است  امســال در آرامش تجاری و مقرراتی به سر 

می بریم، اما  شرایط تحریمی و بازگشت ارز سخت تر شده 
و همه این  موضوع ها مورد توجه سیاستگذاران قرار دارد . 

زادبوم با تاکید بر اینکه فعالان اقتصادی باید بتوانند  رونق 
تولید را به ارزآوری برای کشــور تبدیــل کنند،  گفت: بر 
اساس مطالعات ســازمان توسعه تجارت،  بازارهای اطراف 
ایران یعنی ۱۵ کشور همسایه در سال   ۲۰۱۸ حدود هزار 

و ۱۶۰ میلیارد دلار واردات انجام  داده اند . 
ë کاهش تعرفه وارداتی کشورهای همسایه

وی خاطرنشــان کرد: تولیدکنندگان نبایــد نگران بازار 
 صادراتی باشند، ما هم مواظب تعرفه های واردتی  کشورهای 

همسایه هستیم و این وظیفه را بر عهده گرفتیم  که تعرفه 
کشورهای همسایه را درباره کالاهایی که  پتانسیل صادرات 

به آن داریم، کاهش دهیم . 
زادبوم بــا بیان اینکه باید آمادگــی مبادله کاهش تعرفه 
 راداشته باشــیم، خطاب به تولیدکنندگان گفت: شما نیز 
باید  توانایی افزایش تولید برای کالاهایی که همســایگان 
 آمادگی واردات آن را دارند، داشــته باشید . وی با اشاره به 
موافقت نامه تجارت اوراســیا اظهار کرد:  سه کشور از ۱۵ 
کشور همســایه شامل روسیه، ارمنستان  و قزاقستان جزو 
این توافقنامه هستند. در سال آینده که  مذاکرات تجارت 
آزاد آغاز می شــود می توانیم ۸۰ تــا ۸۵  درصد کالاها را 
در تجــارت آزاد قرار دهیم که برای  انتخاب آن ها باید کار 

کارشناسی صورت گیرد. 

 خبر

تراز تجاری ایران مثبت شد
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قانون هوای پاک قانون خوبی است
 اما مجریان خوبی ندارد

یک وکیل دادگســتری گفت: برای حل معضلاتی مانند آلودگی هوا، 
نمی  توانیم به صرف قانونگذاری بســنده کنیم بلکه باید ضمن فراهم 
کــردن  زمینه و مقدمات لازم اجرای قانــون، نهادهای قوی نظارتی و 
غیر قابل  نفوذ را برای اجرای قانون تعیین کنیم. ســیدمهدی حجتی 
در رابطه با نحوه اجرای قانون هوای پاک در کشور  گفت: قانون هوای 
پاک در سال ۱۳۹۶ جایگزین سلف خود یعنی قانون  نحوه جلوگیری 
از آلودگی هوا که در ســال ۱۳۷۴ به تصویب رسیده  بود، شد. قبل از 
آن آئیــن نامه جلوگیری از آلودگی هوا مصوب ۱۳۵۴  وجود داشــت. 
این امر نشان می دهد که مشکل ما در زمینه رفع آلودگی  هوا، مشکل 
تقنینی و یا به عبارتی بهتر مشــکل قانونگذاری نیســت بلکه  اشکال 
اساسی در نحوه اجرای قوانینی از این دست است که در عمل  توفیقی 
حاصــل نمی کنند. این عضو هیأت مدیره کانون وکلای دادگســتری 
مرکز با اشــاره به اینکه  ضمانت اجراهای موضــوع قانون هوای پاک 
فاقد بازدارندگی لازم برای  مخاطبین این قانون است، افزود: تردیدی 
نیســت که از نظــر ماهوی،  قانون هــوای پاک قانونی خوبی اســت 
که مجریان خوبی ندارد و توســط  مخاطبیــن آن جدی گرفته نمی 
شــود. از طرفی ســازمان حفاظت محیط  زیست که عهده دار نظارت 
بر حســن اجرای قانون هوای پاک اســت، از  ابزار و اقتدار لازم برای 
اجرای وظیفه نظارتی خویش بهره مند نیســت؛   لذا طبیعی است که 
مخاطبین قانون نیز به راحتی می توانند از اجرای  بسیاری از وظایف و 
تکالیف محوله قانونی استنکاف کنند. حجتی خاطر نشان کرد: سازمان 
حفاظت محیط زیســت در قانون برنامه  پنجم توســعه، موظف شده 
بود  تا تمهیدات لازم را برای کاهش آلودگی  هوا تا حد استانداردهای 
جهانی با اولویت شناســایی کانون های انتشــار  ریزگردها و مهار آن، 
کنترل و کاهش میزان انتشــار گازهای گلخانــه ای  را فراهم کند اما 
با انقضای مدت اجرای قانون برنامه پنجم، این ســازمان  نتوانست به 
تنهایی از عهده اجرای کامل این قانون برآید؛ بنابراین  تردیدی نیست 
که صرف قانونگذاری بدون فراهــم کردن مقدمات و  موجبات اجرای 
آن و بدون تعیین نهادهای نظارتی قوی و نفوذناپذیر، به  تنهایی نقشی 
در تعدیــل و کاهش آلودگی هوا ندارد. این وکیل دادگســتری با بیان 
اینکه دســتگاه ها، نهادها و سازمان های  متعددی در قانون هوای پاک 
و آئیــن نامه فنی در زمینه کنترل و کاهش  آلودگی ها، مســئولیت و 
تکالیف قانونی مشــخصی برای کنترل آلودگی هوا  دارند، گفت: ظاهر 
امر آن اســت که این مراجع نه تنها در زمینه اجرای  قانون هوای پاک 
با یکدیگر هماهنگ نیســتند بلکه موارد متعددی از  تکالیف مقرر در 
قانون و آئین نامه های مربوط به آن بلااجرا باقی مانده  و یا با مسامحه 
مراجع ذی ربط نظارتی و مسئول در این زمینه، به  درستی اجرا نمی 
شوند؛ برای مثال شماره گذاری موتورسیکلت بنزینی  منوط به اسقاط 
یک دســتگاه موتورسیکلت است که به این تکلیف قانونی،  عمل نمی 
شود و یا بســیاری از تکالیف قانونی دیگر که قانون و مقررات  مربوط 
در این زمینه را ابتر نگاه داشــته است.   وی با بیان اینکه قانون هوای 
پاک به ماهو قانون نقشی در تعدیل و  کاهش آلودگی هوا ندارد، گفت: 
برای حل معضلاتی مانند آلودگی هوا،  نمی توانیم به صرف قانونگذاری 
بســنده کنیم؛ بلکــه باید ضمن فراهم  کردن زمینــه و مقدمات لازم 
اجرای قانون، نهادهای قوی نظارتــی و غیر  قابل نفوذ را برای اجرای 
قانون تعیین کنیم. حجتی در پایان گفت: درســت است که نهادهای 
مختلفــی در موضوع  پیشــگیری از آلودگی هوای شــهرها و رفع آن 
مسئولیت دارند ولی با  توجه به تصریح  مقرر در اصول ۲۲، ۵۰، ۱۱۳ 
و ۱۲۱ قانون  اساسی، مســئولیت نهایی در این زمینه با دولت است؛ 
زیرا سیاست های  اجرائی، مدیریت شهری و سیاست های ترافیکی در 
نهایت در شــورای  ترافیک طراحی و برنامه ریزی می شوند و ریاست 
بر این شورا با  وزیر کشور است و دولت باید نظارت لازم را بر متولیان 
امر پیشــگیری  از آلودگی هوا داشته باشد و در ضمن به تکالیفی که 
خود در این زمینه  دارد مانند اختصاص برخی از اعتبارات عمل نماید. 

به گفته معاون تدوین، تنقیح و انتشار قوانین و مقررات 
معاونت حقوقی  ریاســت جمهوری، تاکنون ۱۲۲ هزار 
قانون، مقرره، رای و نظر در  ســطح کشور دسته بندی 
موضوعی و وارد ســامانه ملی قوانین و مقررات  شــده 
اســت. مهدی مهدی زاده افزود: عملیات تنقیح نیز در 
کشــور شکل گرفته و  بخشــی از خروجی آن در قالب 
سامانه و بخشی در قالب مجموعه های  تنقیحی)تنقیح 
در معنا مترادف با اصلاح، پیراستگی، تهذیب،تصحیح و 

 خالص گردانیدن است( ارائه شده است. 
وی با اشــاره بــه اینکه بحث تنقیح بــا وجود اهمیت 
بســیار زیادی که برای  کشــور دارد از مباحث مغفول 
و ناشــناخته حتی در محافل دانشگاهی و  نیز محافل 
اجرایی است ادامه داد: بحث تنقیح در دهه اول قانون 
گذاری  در برخی از قوانین مشــاهده می شده اما نکته 
آن اســت که این کلمه در آن  مقطع زمانی بیشــتر به 
مفهوم لغــوی آن به جای مفهــوم اصطلاحی مدنظر 

 قانون گذار بوده است. 
وی خاطرنشــان کرد: از دهه ۳۰ در کشــور توجه به 
مساله تنقیح و مقرر  شــده که متولی خاصی برای آن 
پیش بینی شــود که در این رابطــه در آن  مقطع در 
اداره کل حقوقی دادگســتری پیش بینی ایجاد اداره 
تنقیح شکل  گرفت و در ادامه در دهه ۴۰ به این نتیجه 
رسیدند که در قوه مقننه و  مجلس سنا نیز واحدی به 
تنقیح اختصاص یابد و تلاش هایی در این  مجموعه ها 

صورت گرفت. معاون تدوین، تنقیح و انتشــار قوانین و 
مقررات معاونت حقوقی ریاست  جمهوری با بیان اینکه 
توجه خاص و جدی به تنقیح در سال ۱۳۵۰ بر  اساس 
تجربه دو  دهه قبل از آن انجام شده است، تاکید کرد: 
در ۲۹  اسفندماه ســال ۱۳۵۰ قانون تشکیل سازمان 
تنقیح و تدوین قوانین و  مقررات کشور تصویب شده که 
به صورت مستقل و زیر نظر نخست  وزیر وقت تشکیل 
شد و این ســازمان با به کارگرفتن فناوری های نوین 
 ســعی کرد کار تنقیح را سامان دهد. مهدی زاده ادامه 

داد: بعد از پیروزی انقلاب اســلامی ایران، این سازمان 
 تحت اندیشه های کاهش بروکراسی و کاستن از حجم 
دولت تبدیل به  اداره کل شد و در ذیل معاونت حقوقی 
و پارلمانی نخســت وزیری به  حیــات خود ادامه داد و 
در حال حاضر با فراز و نشــیب هایی که داشته  تحت 
عنوان معاونت تدوین، تنقیح و انتشار قوانین و مقررات 

معاونت  حقوقی ریاست جمهوری شناخته می شود. 
وی گفت: معاونت حقوقی ریاست جمهوری برخوردار 
از دانش و تجربه  انجام پنج دهه تنقیح قوانین و مقررات 

در کشور است و در سطوح و  شکل های مختلف سعی 
کرده که خدمات زیادی را ارائه کند. مهدی زاده افزود: 
طی چندسال اخیر به این نتیجه رسیده ایم که موضوع 
 تنقیــح فراتر از آنچه در قالــب یک مجموعه در دورن 
معاونت حقوقی  ریاست جمهوری و سایر قوا به صورت 
محدود در دست انجام است،  باید امری شناخته شده و 
مورد توجه و آگاهی عمومی به ویژه و در  اولویت اقدام 
مورد توجه حقوقدانان و کســانی که به صورت مستمر 
با  قوانین و مقررات و مشــکلات ناشی از دسترسی به  
قوانیــن و مقررات  آگاهی از اعتبــار قوانین و مقررات 
دارند، قرار گیرد. وی با اشــاره بــه اینکه تنقیح امری 
ملی اســت و طوری نیست که بخواهیم  آن را در درون 
یک قوه محدود کنیم، گفت: باید در محافل مختلف از 
 جمله دانشگاهها، جمع قضات،  کانون های کارشناسان 
و غیره مطرح  شود. وی اظهار داشت: در سال ۸۹ قانون 
تدوین و تنقیح قوانین و مقررات  کشــور مصوب شده 
که مورد بحث و چالش های متعددی بوده اســت و در 
 تیرماه امسال سه قوه با کنار گذاشتن مجموعه اختلاف 
نظرهــای موجــود  در این بحث تفاهمنامــه ای برای 
همکاری در زمینه تنقیح قوانین و  مقررات کشــور را 
امضا کردند. مهدی زاده یادآور شد: تنقیح اساسا راهکار 
و سازوکاری است که در  تمامی کشورهایی که از نظام 
حقوقی نوشته اســتفاده می کنند، امری لابد  و ناگزیر 

است و مورد توجه قرار گرفته است. 

بازداشت  از  قضائیه  قوه  سخنگوی 
گسترده مدیران شهری در سراسر 

 ایران خبر داد. 
در نشســت خبری غلامحســین 
اسماعیلی سئوالی درباره بازداشت 
در  مدیــران شــهری پاکدشــت 
مطــرح شــد. اســماعیلی گفت: 
فســاد فراگیری در  شورای شهر و 
افتاده  اتفاق  شهرداری پاکدشــت 
است. عدد بازداشــتی ها  تا امروز 
بیش از ۲۵ نفر از شورا و شهرداری 
در این شهرستان نه  چندان بزرگ 

بازداشــت شــدند. شــوراها نهاد 
برخاسته از قانون اساسی و  قانونی 
مایه  اســت، ولی  و خدمترســان 
تاسف است کسانی که با رای مردم 
 و بــرای خدمت به مــردم انتخاب 
شدند و امکانات شهر برای خدمت 
 رسانی در اختیار آنها قرار گرفت، از 

آن سواستفاده کردند. 
بــه عوامل  افــزود: هشــدار  وی 
شــهرداری و شــوراهای شهر می 
دهم  بررســی عملکــرد آنها جزء 
وظایف ماست و در صورت تخلف 

و تشکیل  پرونده با قاطعیت با آنها 
برخورد می شــود. فقط امسال تا 
امروز جای  گلایــه دارد که حدود 
۲۰ شهردار، ۵۰ عضو شورای شهر، 
۱۰۰ کارمند  در تعدادی از استانها 
و شهرســتانها تحــت تعقیب قرار 
گرفتند، بازداشــت  شدند و برخی 
محکوم شدند. این اعداد، حدودی 

است. 
پاکدشــت  در  گفت:  اســماعیلی 
در  نفــر،  اراک ۱۸  در  نفــر،   ۲۵
گچســاران   ۲۰ نفر در چهارباغ که 
بخش کوچکی اســت، ۱۵ نفر، در 
بوشــهر ۸ نفر،  همچنیــن از افراد 
در  بلندبالایی  لیست  شورای شهر 
بازداشتها وجود دارد  که هشداری 
برای این افراد اســت که چشمان 
تیزبین دســتگاه قضا اعمال  آنها را 
رصــد می کنــد و از همه مهمتر، 
مردم مــی بینند و گــزارش می 
 دهنــد. در پاکدشــت ۴۰۰ مورد 
پیمانکاران آمدند اعلام کردند شورا 
و  شــهرداری از ما حق و حســاب 

مطالبه کرده است. 

محمود بهمنی عضو کمیســیون تلفیق بودجه 99 
گفت: هم اکنون بیــش از   40 درصد تورم داریم، در 
حالــی که دولت اعلام کــرده حقوق ها را 15  درصد 
افزایــش می دهنــد و ایــن، قدرت خریــد مردم را 

می کاهد. 
عضو کمیســیون تلفیق بودجه 99 مجلس شورای 
اســلامی گفت: نمایندگان  وابســته به جریان های 
مختلف سیاسی کشور و فراکسیون های متعدد باید 
 نگاه به بودجه از زاویه سیاســی را کنار گذاشــته و 
نظرات کارشناسی و  علمی را مدنظر خود قرار دهند 
تا بتوانیم عیب و ایرادات و مشکلات  بودجه سال آتی 

را برطرف کنیم. 
بهمنی گفت: اگر درآمدهای دولت در ســال آینده 

حاصل نشود مشکلات  عدیده خواهیم داشت. 
وی خاطرنشــان کرد: دولت اعلام کرده است که بنا 
دارد در ســال 99  بیش از 75 هــزار میلیارد تومان 
درآمد نفتی داشــته باشــد که اگر تحقق  پیدا نکند 

مشکل پیدا خواهیم کرد. 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس بیان کرد: در حال 
حاضر بیش از 40  درصد تورم در کشــور داریم که 
قطعاً ســال آینده رقم بیش از این خواهد  شــد در 
حالی که دولت اعلام کرده که حقوق ها را 15 درصد 
افزایش  خواهد داد که قدرت خرید مردم را می کاهد 

و بر همین اساس معیشــت  مردم تحت الشعاع قرار 
می گیرد. 

بهمنی گفت: باید دولت و مجلس برای ســال آینده 
در جهت حمایت و  پشــتیبانی معیشــتی از مردم و 
اقدامات جایگزین مشــکلات فعلی  برنامه هایی را در 
نظر بگیــرد تا بتوانیم مشــکلات عقب ماندگی ها را 

 جبران کنیم. 
وی خاطرنشــان کرد: دولت و مجلس باید کشــش 
جامعــه از افزایش مالیــات  را در نظــر بگیرند؛ آیا 
واحدهای تولیدی کشــش لازم را برای این حجم از 

 دریافت مالیات دارند؟
عضو کمیسیون تلفیق بودجه 99 تصریح کرد: قوای 
مقننه و مجریه باید  در لایحه بودجه سال 99 کشش 
جامعه پیرامون اوراق مشــارکت یا  اوراق خزانه را در 
نظــر بگیرند ضمن اینکه آیا اصــلًا خریداری وجود 
 دارد؟ آیا سود در نظر گرفته برای این موضوع جذاب 
است؟ آیا کسی  حاضر است در شرایط فعلی که تورم 
42 درصد است، اوراق مشارکت  را با سود 20 درصد 

خریداری کند؟
بهمنی گفت: کمیسیون تلفیق باید ابهامات موجود 
در لایحه بودجه سال   99 را بررسی علمی و به دور از 

نگاه های سیاسی کرده و مشکلات را  رفع کند. 

آمار تکان دهنده سخنگوی قوه قضائیه
 از بازداشت گسترده مدیران  شهری

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رئیس جمهور با اشاره به این  که اگر در 
ســال ۹۷ و ۹۸ تحریم نبودیم ۲۰۰ میلیارد دلار در اختیار  کشــور قرار می گرفت، 
گفت: در این شــرایط عده ای می گویند تحریم چه  کرده اســت و باید مدیریت آن 

را قوی کنیم. 
رئیس جمهور اظهار کرد: تا پایان ســال ۱۴۰۰ تولید پتروشیمی کشور  به دو برابر 
نســبت به سال ۹۲ یعنی به صد میلیون تن رسیده و درآمد  کشور  از  این صنعت 

به ۲۵ میلیارد دلار می رسد. 
وی ادامه داد: در ۹۰ ســال گذشته تا ابتدای دولت یازدهم ۹ هزار و   ۶۰۰ کیلومتر 
ریل درســت شده اســت اما دولت یازدهم و دوازدهم ریل  کشــور را به ۱۴ هزار 
کیلومتر رسانده اســت و بیش از هزار کیلومتر  دیگر تا پایان دولت دوازدهم ایجاد 

می شود یعنی در طول ۸ سال ۵۰  درصد کل ریل کشور ایجاد می شود. 
روحانی با بیان این که این دستاوردها در شرایط تحریم به دست آمده  است خاطر 
نشان کرد: اگر جنگ اقتصادی نداشتیم از سال ۹۵ تا  امروز ۲۰۰ میلیارد دلار منبع 
اضافه وارد کشور می شد  اگر سال ۹۷  و ۹۸ تحریم نبودیم ۱۰۰ میلیارد دلار درآمد 
اضافه داشتیم در حالی که  عده ای می گویند تحریم چه کرده است؟ آنها می گویند 
کــه باید مدیریت  تحریم را قوی کنیم اما آیا مــا باید بازوهای خود را قوی کنیم؟ 
وقتی آب  و غذا نیســت فرد هر چه قوی هم باشــد در خطر می افتد ما اگر تحریم 
 نبودیم حدود ۱۰۰ میلیارد دلار اعتبار خارجی به کشــور وارد می شد. با  این حال 
کشور بدون ۲۰۰ میلیارد دلار اداره می شود اما به سختی  شرایط مردم مشکل است 
اما ما هم در حد توان خود تلاش می کنیم. رئیس جمهور با اشــاره به اقداماتی که 
برای افتتاح قطار برقی هشتگرد  انجام شد، اظهار کرد: کارگران در طول سال فقط 
۴ روز سرکار نبودند  و شــبانه روز تلاش کردند خستگی آنها هم امروز مرتفع شد. 

این خدمت  در سایه تلاش کارگران ما حاصل شد. 
روحانی در ادامه با اشاره به لزوم استفاده از فناوری های روز برای  تامین رفاه مردم، 
خاطر نشــان کرد: در مجلس اول دعواهای حسابی   انجام شد که آیا کشور به مترو 
نیاز دارد یا نه. که تا آخر مجلس اول هم  نتیجه ای به دســت نیامد در مجلس دوم 
نمایندگان با مدیریت مرحوم آیت  ا... هاشــمی به این نتیجه رسیدند که  تهران به 
مترو نیاز دارد. من از  طرف نمایندگان تهران به همراه دوســت عزیزم دری نجفی 
آبادی مسئول  این کار شدیم از آن روز تا امروز بیش از  ۹ میلیارد سفر با مترو انجام 
 شده است. و اگر مترو نبود همه این سفرها باید با اتوبوس و خودروی  شخصی انجام 

می شد و چقدر سوخت نیاز بود. 
وی ادامه داد: این روزها تهران و کلان شــهرها هوای بدی داشــت که این  آلودگی 
یک روزه ایجاد نشــده است بلکه آلاینده ها در طول یک قرن کنار  هم قرار گرفتند 

بنابراین یک روزه رفع نخواهد شــد و دولت ها و مردم  باید تلاش کنند تا آلاینده ها 
رفع شــود البته آلودگی هوا فقط مال کشور ما  نیست و ایران در زمینه آلودگی هوا 
رتبه ۱۶ یا ۱۷ دنیا را داشــت. ما  با شــاخص آلودگی هوای ۲۰۰ مدارس را تعطیل 
می کنیم اما هند با  شــاخص ۳۰۰ و چین با شــاخص ۳۶۰ مدارس خود را تعطیل 
نمی کنند،  زیرا اگر قرار باشــد این کار را بکنند مجبورند ۶ ماه در ســال مدارس را 
 تعطیل کنند. بنابراین مشکل آلودگی هوا فقط مخصوص ما نیست. البته  مردم باید 
از دولت توقع داشته باشــند که برای رفع آلودگی هوا برنامه  ریزی داشته و تلاش 
کنند و اگر این اقدام را نکنند باید نقد شوند. رئیس جمهور ادامه داد: دولت یازدهم 
و دوازدهم آلایندگی گازوئیل را  از چند هزار به ۵۰ و ۱۰ رســانده اســت. آلودگی 
پالایشــگاه تبریز زیر   PPM  ۱۰  اســت ۷۵ درصد بنزین مصرفی یورو ۴ و یورو ۵ 
است در  حالی که در دولت قبل آلوده ترین بنزین یعنی بنزین پتروشیمی در  اختیار 
مردم بود. وی همچنین با اشــاره به اقدامات دولت برای حفظ محیط زیست گفت: 
 اگر تصمیم دولت برای احیای دریاچه ارومیه نبود در ســال ۹۵ این  دریاچه کاملا 
خشک شــده بود و گرد وخاک نمکین آن تمام شمال غرب  کشور را فرا می گرفت 
و ۱۵ میلیــون نفر مجبور به مهاجرت بودنــد  احیای دریاچه ارومیه و تامین بنزین 
و گازوئیل یورو ۴ و یورو ۵ از  مهمترین اقدامات دولت برای احیای محیط زیســت 
بوده اســت یکی دیگر  از اقدامات دولت توسعه ریل بوده است. رئیس جمهور خاطر 

نشــان کرد: این که امروز متروی گلشــهر به طول   25.8 کیلومتر به شــهر جدید 
هشــتگرد متصل می شــود و 60 درصد این  کار  و همچنین 85 درصد اعتبار لازم 
بــرای اجرای این طرح در دولت  یازدهم و دوازدهم و توســط این دولت تخصیص 
یافته اســت به این معنا  است حتی در شرایط ســخت و تحریم تمام توان خود را 
به کار گرفته ایم  در این زمینه از وزیر راه، اســتاندار کرج، مســوولان قرارگاه خاتم 
الانبیا  و همه کســانی که تلاش کرده اند تشــکر می کنم. رئیس دولت تدبیر و امید 
اظهار کرد: پیش از افتتاح راه آهن شهر  هشتگرد ساکنان این منطقه روزانه  حدود 
17 هزار تومان هزینه بابت  رفت و آمد پرداخت می کردند و ســاعات زیادی هم در 
راه بودند اما  امروز وســیله ای مطمئن تر و راحتر و ســالم تر  در اختیار مردم این 
 منطقه قرار گرفته که ســاکنان آن می تواند با 1200 تومان به جای 17  هزار تومان 
به تهران بروند و به جای 2 الی 3 ســاعت یک ساعت برای  طی کردن مسیر در راه 
باشند و از وقت خود اســتفاده کنند. روحانی با بیان این که از امروز 400 هزار نفر 
از جمعیت هشتگرد و  شهرهای اطراف آن می توانند از قطار هشتگرد استفاده کنند 
خاطر نشــان  کرد: این موضوع را به فال نیک می گیریم و از همه دست اندرکاران و 
 مردم تشــکر و این هدیه کوچک دولــت را تقدیم مردم می کنیم چرا که این  مردم 
برای اسلام، ایران و انقلابشان بسیار لایق هستند و در ایام آبان  دیدیم که جمعیتی 
میلیونی برای امنیت و آرامش کشــور و همچنین حمایت  از انقلاب، رهبری و نظام 
به خیابان ها آمدند که این به معنای وفادار  بودن آنها اســت. مردم به خوبی درک 
می کنند که انقلاب و نظامشان  می خواهد به آنها کمک کند ودشمنان به طور مداوم 
می خواهند این  پیروزی را از آنها بگیرند. وی افزود: مردم در انقلاب 16 ســال شبانه 
روزی تلاش کردند تا به  پیروزی دســت یافتند همچنین 8 سال در جنگ تحمیلی 
تلاش کردند تا  استقلال کشورشان را حفظ کنند و سال ها در تحریم فشار را تحمل 
 کردند حال به خاطر فشــار و این و آن و آمریکا حاضرند مملکت و  زندگی و اراده 
حکومت و منابع کشورشان را در اختیار غارت گران  دیروز قرار دهند؟ فکر می کنیم 

که محاسبه گران غربی بسیار در خطا و  اشتباه هستند. 
وی گفــت: اگر واقعیت را به مردم بگویم نفع و ضرری برای دولت  نیســت چرا که 
دولت و رئیس جمهور کسی نیستند و اگر جایگاهی دارند  به خاطر رای مردم است؛ 
رئیس جمهور یکی از 83 میلیون نفر از  جمعیت کشور است؛ اگر او جایگاهی دارد 
و در دنیــا مورد احترام قرار  می گیرد و می توانــد در برابر آمریکا قدرتمندانه حرف 
بزند و در برابر  فشــار اروپا قدرتمندانه بایستند و با صدای بلند با آنها صحبت کنند 
و در  برابرشــان تواضع نکند بلکه با کمال شجاعتی که از آن لیاقت ملت ایران  است 

با آنها صبحت کنند به خاطر رای مردم است. 

رئیس کمیته هسته ای مجلس: 

گام پنجم تعهدات برجام 
عملیاتی می شود

محمد ابراهیم رضایی رئیس کمیته هســته ای مجلس گفت: باتوجه به 
اینکه  اروپا اقدام خاص وموثری در راستای حفظ برجام انجام نداده است، 

گام  پنجم تعهدات برجامی عملیاتی می شود. 
رئیس کمیته هسته ای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
 شــورای اسلامی با اشاره به گام های چندگانه ایران برای کاهش تعهدات 
 برجامی، اظهار داشــت: ایران تاکنون ۴ گام در راستای کاهش تعهدات 
 برجامی را عملیاتی کرده اســت که در صــورت اینکه طرف های اروپایی 
 به تعهدات خود در برجام عمل نکنند، ایران گام پنجم را نیز برمی دارد. 

وی با بیان اینکه ایران کاهش تعهدات برجامی را بر اســاس مواد ۲۶ و 
  ۳۶ برجام انجام می دهد، افزود:طبق این مفاد زمانی که تعهدات دو  طرف 
متناسب و متوازن نباشد یکی از طرفین می تواند تعهدات خود را  کاهش 

دهد تا متوازن و متناسب شوند. 
رضایی در همین راســتا ادامه داد: اروپایی ها اقــدام خاص و موثری در 
 راســتای حفظ برجام انجام نداده اســت و احتمــالا گام پنجم تعهدات 

برجامی  عملیاتی می شود. 
نماینده مردم خمین در مجلس یادآور شــد:کمیته هسته ای کمیسیون 
امنیت  ملی و سیاســت خارجی مجلس در راستای بعد نظارتی مجلس 
طی چند  ماه گذشــته بازدید هایی از مراکز هســته ای به منظور بررسی 
روند کاهش  تعهدات برجامی داشــته اســت که که در صورت برداشته 
شدن گام پنجم  به منظور در جریان قرار گرفتن کاهش تعهدات در این 
گام نیز از  تاسیســات هسته ای بازدید خواهیم کرد و و گزارش آن را در 

اختیار  نمایندگان قرار می دهیم. 

روحانی:  تحریم ۲۰۰ میلیارد دلار از درآمد کشور را کاهش داد
خبر: 

خبر
بهمنی:  

اختلاف 25درصدی حقوق کارمندان با نرخ تورّم
 در سال 99 قدرت  خریدشان را می کاهد

 ۱۲۲ هزار قانون وارد سامانه ملی قوانین کشور شد
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گــودرز کریمی فــر؛ مدیــرکل تعاون و 
پشــتیبانی وزارت آموزش وپــرورش  با 
تشــریح جزییات بیمــه تکمیلی جدید 
فرهنگیان گفت: دو طرح "الف" و   "ب" با 
هزینه ۷۵ و ۴۶ هزار تومان ارائه می شود. 

قرار داد جدید بیمه تکمیلی فرهنگیان 
با بیمه آتیه ســازان حافظ منعقد شد و 
 براین اساس در قرارداد جدید همچنان 
دو روش به صورت اختیاری  اعلام شده 
که در طــرح )ب( یعنی روش صندوقی 
سرانه هر فرد  بیمه شــده مبلغ 46 هزار 
تومان وسرانه هر فرد در روش بیمه گری 
یعنــی  طرح )الف(  مبلغ 75 هزار تومان 

اعلام شده است. 
مدیــرکل تعــاون و پشــتیبانی وزارت 
آموزش وپرورش گفــت: به منظور  توجه 
به منزلــت اجتماعی فرهنگیــان و در 
راســتای حمایت هــای تکمیلی  درمان، 
خدمات درمانی بدون ســقف را با هدف 
افزایــش طیب خاطــر  معلمان در بیش 
از 5500 بیمارســتان و مرکز درمانی در 
سراسر کشور  با رشد 10 درصدی مراکز 
طرف قرار داد با شرکت بیمه آتیه سازان 
 حافظ ، منعقد شد و از تاریخ اول دی ماه 
1398 تا 30 آذر ماه 1399  اعتبار دارد. 

افزایش هزینه هــای زایمان، رفع عیوب 
انکساری چشم و آمبولانس

وی افزود: بدیهی است در قرار داد جدید 
پرداخــت هزینه ها و تعهــدات  درمانی 
زایمان توســط شــرکت بیمه گر از 1.5 
میلیــون میلیون تومان به  ســه میلیون 
تومان بــه میزان 100 درصــد افزایش 
یافته است ضمن اینکه  تعهدات پرداخت 
هزینه رفع عیوب انکســاری چشــم از 

400 هــزار تومان  به مبلــغ 500 هزار 
تومان افزایش داشــته همچنین هزینه 
آمبولانــس برون  شــهری از 200 هزار 
تومان به 400 هزار تومان رشد و هزینه 
عینــک  به میزان 70 هــزار تومان قابل 

پرداخت است. 
مدیــرکل تعــاون و پشــتیبانی وزارت 
قرار  در  عنوان کــرد:  آموزش و پــرورش 
 داد جدیــد همچنــان دو روش بصورت 
اختیاری اعلام شــده که در طرح   )ب( 
یعنــی روش صندوقی ســرانه هر فرد 
بیمه شده مبلغ 46 هزار تومان  وسرانه هر 
فرد در روش بیمه گری یعنی طرح )الف(  

مبلغ 75 هزار  تومان اعلام شده است. 
وی افــزود:  هر کدام از افراد بیمه شــده 
چنانچه به مراکز طرف قرارداد  در سراسر 
کشور مراجعه کنند صرفاً با ارائه کدملی 
و بدون هرگونــه  پرداخت در تعهدات و 
خدمات بدون سقف برابر مفاد تفاهم نامه 
از  مزایای بیمه تکمیلی درمان برخوردار 

خواهند بود. 
کریمی فر گفت: پرداخت خسارات برای 
بیمــاران خاص و صعب العــلاج  که به 
ســایر مراکز غیر طرف قرارداد مراجعه 
کنند بصــورت آنلاین و  آن تایم پرداخت 
و تلاش بر این است که هزینه های سایر 
بیمارانی که به  مراکز غیر طرف قرارداد 
مراجعه می کنند در کوتــاه ترین زمان 

ممکن  پرداخت شود. 
مدیــرکل تعــاون و پشــتیبانی  وزارت 
آموزش وپــرورش مطرح کرد:  فرهنگیان 
متقاضــی بیمه تکمیلــی درمان جهت 
بیمه خود، همسر و تمامی  فرزندان تحت 
تکفل تا تاریــخ 20 دی 98 می توانند با 

انتخــاب یکی از دو  طرح " الف" یا "ب" با 
مراجعه بــه ادارات تعاون محل خدمت، 

نسبت به  انتخاب یک طرح اقدام کنند. 
انصراف از بیمه تکمیلی تا 20 دی

وی افزود: بیمه شــدگانی که به هر دلیل 
از پوشــش  بیمه ای  انصــراف  متقاضی 
هستند تا تاریخ 20 دی ماه 98 فرصت 
دارنــد جهــت تکمیل فــرم  انصراف به 
ادارات تعاون محــل خدمت، مراجعه و 
ادارات نیــز موظف  بــه دریافت و ابطال 

عضویت این بیمه شدگان هستند. 
قرار داد بیمه تکمیلی درمان فرهنگیان 
در بحث هزینه های درمان بدین  شــرح 

است: 
 1- جراحی های تخصصی ) بدون سقف 

 .)
 2- درمان طبی و ســایر اعمال جراحی 

)بدون سقف (. 
 3- هزینه های پاراکلینیکی )بدون سقف 

 .)
 4- ویزیت پزشکان )بدون سقف(. 

 5- هزینــه تهیه پیونــد اعضا طبیعی با 
تایید انجمن های مربوطه )بدون  سقف (. 
 6- هزینه های اروتز و پروتز طبق تعریف 

و تعرفه وزارت بهداشت   )بدون سقف (. 
 7- هزینه های مرتبط با نازایی و ناباروری 

)بدون سقف (. 
 8- فرانشیز داروی در تعهد بیمه همگانی 

و ملزومات دارویی )بدون  سقف (. 

سامانه یارانه معیشتی
 همچنان غیرفعال است

علی رغم وعده مســئولان برای فعال شدن سامانه 
 hemayat.mcls.gov.ir  از ۱۰ دی مــاه برای 
ثبت درخواست بررسی  یارانه معیشتی، سامانه غیر 
فعال اســت و مردم نمی توانند درخواست  خود را 

ثبت کنند. 
طبق اعلام های قبلی از ســوی ســتاد شناسایی 
مشمولان طرح حمایت  معیشتی وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی مقرر شده بود 10 دی ماه  دومین 

مرحله یارانه معیشتی پرداخت شود. 
همچنین مقرر شده بود، ثبت نام آن دسته از افراد 
جامانــده ای که یارانه  نقدی دریافت می کردند اما 
یارانه معیشتی دریافت نکرده اند به زودی در  سامانه 

 hemayat.mcls.gov.ir  آغاز شود. 
طبــق اعلام رســمی بنا شــده، افــرادی هم که 
یارانه نقدی دریافت نمی کردند  و در نتیجه ســبد 
معیشتی نیز به آنها تعلق نمی گرفت از 10 دی ماه 
hemayat.mcls.  درخواســت خود را در سامانه 

gov.ir  ثبت کنند. 
شناسایی  ســتاد  میرزایی، ســخنگوی  حســین 
مشمولان طرح حمایت  معیشتی وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی روز گذشــته اعلام کرد:  براساس 
هماهنگی با ســازمان برنامه و بودجه زمانی برای 
متقاضیانی  که درخواستشــان برای دریافت سبد 
حمایت معیشتی دولت تأیید شده،  اعلام می شود. 

وی ادامــه داد: پرداختی دور دوم ســبد حمایت 
معیشتی دولت در زمان  تعیین شده )10 دی ماه( 

به حساب سرپرست خانوار واریز می شود. 
میرزایی افزود: افرادی که در دور اول سبد حمایت 
معیشــتی دولت را  دریافت نکردند و درخواســت 
خود را در سامانه  hemayat.mcls.gov.ir  ثبت 
کرده اند، چنانچه درخواســت آنها تأیید  شده باشد 
یارانه معیشــتی دو دوره به صورت یکجا و در زمان 
تعیین شده  که اعلام می شود برای سرپرست خانوار 

واریز می شود. 
  سخنگوی ستاد شناسایی مشمولان طرح حمایت 
معیشــتی گفت: حدود   666هزار نفــر از افراد که 
یارانه نقدی دریافت نمی کردند و در نتیجه  ســبد 
معیشــتی نیز به آنها تعلــق نمی گرفت،  می توانند 
از 10 دی مــاه  درخواســت خــود را در ســامانه 

 hemayat.mcls.gov.ir  ثبت کنند. 
وی اضافه کرد: درخواست این افراد ظرف یک ماه 
بررسی می شــود و  نتایج اعلام می شود و چنانچه 
درخواست آنها تأیید شود در لیست  مشمولان قرار 
می گیرند. درخواســت این افراد تنها برای دریافت 
ســبد  حمایت معیشــتی اســت و هیچ ربطی به 

دریافت یارانه نقدی ندارد. 

اجتماعی

بودجه  مصادیق بی عدالتی آموزشی در 
۹۹ وزارت آموزش وپرورش کم  نیســت 
از کاهــش ناچیــز اعتبــارات کیفیت 
آموزشی تا ســرانه اندک  دانش آموزان 
تحت پوشش طرح خرید خدمات! رشد 
منفی اعتبار صندوق  ذخیره فرهنگیان و 
هزینه از جیب معلمان از مصادیق دیگر 

آن است. 
وزارت آموزش وپــرورش مدت هاســت 
بــا کســری شــدید و پایــدار بودجه 
این عدم  نرم می کنــد،   دســت وپنجه 
بودجــه ای در وزارت آموزش  تعــادل 
و  پــرورش باعث حفــظ حداقل حقوق 
معلمــان، کاهــش شــدیدتر اعتبارات 
 کیفیت بخشی و کاهش اعتبارات تملک 
دارایی های سرمایه ای شده است و  این 
امر در نهایت کاهش کارایی و اثر بخشی 
وزارت آمــوزش و پــرورش  را رقم زده 

است. 
ë  سهم بودجه آموزش و پرورش از

بودجه عمومی دولت
 »ســهم آمــوزش و پــرورش از بودجه 
عمومی دولت« در سال 1398 به  میزان 
10.49 درصد است که در بودجه سال 
1399 به 11.41 درصد  افزایش یافته و 
دارای رشدی کمتر از 1 درصد است که 
درعین حال این  میزان، بیشترین سهم 

در ده سال اخیر است. 
از ســویی افزایش کمتر از یک درصدی 
ســهم آمــوزش و پــرروش از  بودجه 
عمومی دولت بیشــتر متأثر از رشــد 
8.26 درصــدی دانش آمــوزان  مدارس 
دولتی اســت و به معنای توجه بیشتر 
یا بهبــود وضعیت آمــوزش و  پرورش 
نیســت بر مبنای آمــار دانش آموزی و 
اعتبارات لایحه بودجه،   »سهم سرانه هر 
دانش آموز از اعتبارات هزینه ای دولت«، 
در سال   1398، معادل 4 میلیون و 180 
هزار تومان اســت که در سال 1399 با 
 رشــد 13.77 درصدی به 4 میلیون و 
756 هــزار تومان افزایش یافته  اســت 
که این میزان رشــد در مقایسه با سال 

گذشته حدود 5 درصد کمتر  است. 
ســاختار پر نقص و نامناســب بودجه 

آموزش وپرورش
غیرعلمــی  و  ناصحیــح  ســاختار 

بودجــه آموزش وپــرورش را در برخی 
 شــاخص های تخصیص بودجه می توان 
مشاهده کرد، استفاده از سنجه  عملکرد 
ســاعت برای آموزش دانشجویان دوره 
کارشناسی و کارشناسی  ارشد، استفاده 
از هنرآموز به جای هنرجو، نمونه ای از 

این ساختار  نامناسب است. 
ë  هشدار؛ قرار گرفتن اعتبارات

توسعه دولت الکترونیک ذیل 
اعتبارات  سازمان مدارس 

غیردولتی! 
قــرار گرفتــن اعتبارت توســعه دولت 
الکترونیک در ذیل اعتبارات  ســازمان 
اعتبار  مدارس غیردولتــی و تخصیص 
برای تدوین بخشــنامه و  دستورالعمل، 
آن هم از مبلغ یک میلیون و 400 هزار 
تومان تا 115  میلیون تومان به ازای هر 
دســتورالعمل و بخشنامه از دیگر نکات 

 ساختاری قابل تأمل در بودجه است. 
مقایسه این ارقام با میانگین بهای تمام 
شــده تصویب هــر طرح یــا لایحه  در 
مجلس شورای اسلامی و هر مصوبه در 
هیئت دولت، ســاختار  نامناسب بودجه 
آمــوزش و پــرورش را بیشــتر نمایان 

می سازد. 
ë عدم شفافیت بودجه

درج تعداد پرســنل و بودجه پرســنلی 
یکی از ابهام های اساســی لایحه  بودجه 
است که در سال 1399 با حذف جدول 
اعتبارات پرســنلی بر آن  افزوده شــده 
است. بدیهی است که در چنین ساختار 
بودجه ای دســتیابی به  میزان دریافتی 
پرسنل هر یک از دستگاه های دولت در 
پرده ابهام قرار  می گیرد که خود نشــانه 

دوری از عدالت در زمینه تخصیص های 
پرسنلی  در دستگاه های مختلف است. 

پنهان کردن بودجه پرســنلی، مغایر با 
مصوبــه مجلس مبنی بر شــفافیت در 
زمینه گســترش  و  اســت   پرداخت ها 
ناعدالتی در پرداخت ها را بیشتر  فراهم 

می کند. 
رشــد منفی اعتبــار صنــدوق ذخیره 

فرهنگیان و هزینه از جیب معلمان
تعداد اعضای صندوق ذخیره فرهنگیان 
از 720.000 نفــر ســال 1398،  بــه 
762.300 در سال 1399 افزایش یافته 
اســت. علیرغــم افزایش تعــداد  اعضا 
و افزایش حقوق اعلام شــده در ســال 
1399، به طــور غیرمنطقــی  اعتبارات 
این صندوق نه تنها افزایش نیافته، بلکه 
حدود 3 میلیارد تومان  کاهش و از 63 
میلیارد تومان بــه کمتر از 60 میلیارد 

تومان تغییر یافته  است. 
یعنی در ســال 1399 علیرغم افزایش 
5.9 درصدی اعضاء و افزایش   15 درصد 
حقوق، مبلغ واریزی سهم دولت، به ازای 
هر عضو   10.5درصد کاهش و اعتبارات 
صندوق 5.9 درصد کاهش یافته اســت. 
 اگر دولت بر مبنای همان سهم هر عضو، 
در ســال 1398 مبلغ اعتبار  صندوق را 
لحاظ می کــرد می بایســت حدود 67 
میلیارد تومان به این  صندوق تخصیص 

می داد. 
ë  اندر سکوت مسئولان صندوق

ذخیره و عجایب بودجه 99 
اعلام  میانگیــن حقوقــی  مبنــای  بر 
شــده، ســهم واریزی دولت در بودجه 
  1399 بیــش از 1293 میلیارد تومان 

می شــود، اما در کمال تعجــب اعتبار 
 پیش بینی شده در لایحه بودجه کمتر 
از 60 میلیارد تومان است، یعنی   1233 
میلیارد تومان کمتر از مقداری اســت 
که باید واریز شــود! عدم  تخصیص این 
اعتبار حداقلی که در ســال 1397 نیز 
همان 63 میلیارد  تومان بوده و سکوت 
ســنگین مدیران صندوق و نمایندگان 
معلمــان در  صنــدوق از عجایب دیگر 
این صندوق و بودجه آموزش و پرورش 

است. 
تناقض ارقام بودجه با ادعاها و وعده ها

بر مبنــای میانگین حقــوق 4 میلیون 
و 100 هزار تومانــی که رئیس جمهور 
 برای معلمــان در ســال 1398 اعلام 
کردند و بــا اعمال افزایش 15  درصدی 
حقــوق کارمنــدان دولت که توســط 
برنامه وبودجه  اعلام شد  رئیس سازمان 
میانگین حقوق معلمان در سال 1399 
باید بــه مبلغ 4 میلیــون و   715 هزار 

تومان افزایش یابد! 
بدیهی است که صحت ادعای میانگین 
4.1 میلیون تومان و وعده  افزایش 15 
درصــدی، باید با اعــداد و ارقام بودجه 

1399 تائید شود. 
ë  بررسی صحت  یک ادعا درباره

میانگین حقوق 4 میلیونی معلمان
با بررســی وضعیت صنــدوق ذخیره و 
میزان ســهم واریزی دولت می توان  به 
درستی یا نادرستی این ارقام یا از سوی 
دیگر به درستی یا نادرستی  ارقام بودجه 
پی برد! با این ســؤال که آیا اعتبار 63 
میلیارد تومانی برای  سهم دولت به ازای 
عضویت 720 هزار فرهنگی با میانگین 
حقوق و  مزایای 4 میلیون و 100 هزار 
تومان کافی است یا نه؟ صحت این ادعا 

 بررسی می  شود. 
مطابق بخشنامه های صادر شده توسط 
آموزش وپرورش، سهم واریزی  هر یک از 
اعضای صنــدوق)3 تا 5 درصد( حداقل 
3 درصد حقوق  است؛ بر مبنای حقوق 
4.1 میلیون تومان، ســهم واریزی هر 
عضــو در  بیش از 100 هــزار تومان در 
مــاه و بیش از یک  میلیون و 200 هزار 

 تومان در سال می شود. 

یک فعال اجتماعی با اشــاره بــه اینکه وزارت 
بهداشــت کمتــر از 20  درصد هزینــه درمان 
نابــاروری را تامیــن می کند، گفــت: حمایت 

اجتماعی،  گره درمان ناباروران را  باز می کند. 
کافــی اســت در جســتجوگرهای اینترنتــی، 
کلمه هــای »اجاق کور«، »نــازا«  و »نابارور« را 
جست وجو کنید تا با مفهومی پزشکی، اجتماعی 
به نام   »ناباروری« آشنا شــوید. افرادی که پس 
از حداقل یک ســال تلاش برای  بچه دار شــدن 
مشخص می شود که از نعمت فرزندآوری محروم 
هستند. شــاید بارها جمله »فلانــی اجاقش کور 
است« را شنیده  باشید! با اینکه در  اکثر کشورها، 
ناباروری یک بیماری محســوب می شــود، در 
جامعه ما  نســبت به افرادی که به خاطر بیماری 
و نــه به علت ارتکاب جــرم، توانایی  فرزندآوری 
ندارند؛ نگاه درســتی وجود نــدارد و عمل های 
کمک باروری  را هم ردیــف عمل های زیبایی به 
شــمار می آورند. مطالعات نشان می دهد بیش از 
3.5 میلیون زوج، ناباروری اولیه دارند  و ســالانه 

حدود 90 هزار نفر به این آمار اضافه می شود. 
علی رغم اینکه زنان و مردان به یک میزان نقش 
در ابتلا به نابــاروری  دارند؛ بــه علت نگاه های 
غلط اجتماعی، ناباروری یک مشــکل زنانه تلقی 
 می شــود. به همین دلیل گاهی مــردان بدون 
تن دادن به انجام آزمایش های  تشــخیصی برای 
مشخص شــدن علت ابتلا به ناباروری، با اتکا به 
آن  بارور غلط هزینه اجتماعــی اصلی ناباروری 
را متوجه زنان می ســازند. زنان نابارور بیشترین 
فشار اجتماعی را در جامعه متحمل می شوند به 
 طوری که بعضاً برخی مردان به دلیل هزینه های 
زیاد و ســختی های  فرآیند درمــان، از پیگیری 
درمــان امتناع می ورزند و به ایــن بهانه فرآیند 
 طلاق را به جریان می اندازند. همچنین بسیاری 
از مردان به دلیل عدم  حمایت های بیمه ای لازم از 
درمان ناباروری، قادر نیستند عمل های  درمانی را 
ادامه دهند؛ در نتیجه فشارهای خانوادگی سبب 
می شود  همسر اول خود را با انبوه مسائل روحی 
و روانی رها کرده و اقدام به  ازدواج مجدد کنند. 
چه خانواده ها که به خاطر مســأله ناباروی دچار 

 تزلزل و فروپاشی نمی شود. 
بررسی های میدانی و اسنادی حاکی از آن است 
کــه میانگین هزینــه تولد  یک نــوزاد از طریق 
تلقیح آزمایشــگاهی به عنــوان رایج ترین عمل 
 کمک بــاروری، در بخش دولتــی و خصوصی به 
ترتیب 25 و 54 میلیون  تومان است. این هزینه با 
50 تا 80 درصد درآمد سالانه دهک های متوسط 
درآمــدی  خانوارهای ایرانــی برابری می کند. در 
پژوهشــی تحت عنــوان »جنبه هــای  روانی ـ 
اجتماعی  ناباروری از  دیدگاه پزشــکان ایرانی« 
چنین عنوان شــده که جمعیت نابارور در ایران 
 از طبقه نســبتاً کم درآمد جامعه هســتند. اکثر 
شهرستان های کشــور نیز  مرکز درمان ناباروری 
ندارند و زوجین نابارور لازم اســت برای درمان 
 به شهرهای دیگر رفت وآمد داشته باشند که این 
خــود بار هزینه ای  مضاعفــی را بر آنان تحمیل 
می کند. از طرفی وزارت بهداشت ادعا می کند 85 
درصد هزینه درمان  ناباروری را پرداخت می کند. 
بررسی های میدانی نشان داد این پرداختی  کمتر 
از 20 درصد هزینه درمان را برای انواع روش های 
 کمک باروری شامل می شود. به عنوان مثال برای 
 ) IVF (عمل کمک باروری  تلقیح آزمایشــگاهی
که میانگیــن هزینه آن در بخــش دولتی 8.5 
 میلیون تومان اســت، وزارت بهداشت تنها 1.7 
میلیون تومــان یارانه  تخصیص می دهد که برابر 
20 درصــد هزینه فرآیند درمان اســت. لازم  به 
ذکر اســت که هزینه ایاب وذهــاب و عمل های 
خاص در هزینه کل  درمان ملاحظه نشده است، 
همچنین یارانه وزارت بهداشت در شرایط  خاصی 
و برای تعداد محدودی از سیکل های درمانی به 
زوجین تعلق  می گیرد که از جمله آن شــرایط 
می توان به ســن کمتر از 45 ســال زن  اشــاره 
داشت. بنابراین ضرورت دارد در جامعه نخبگانی 
و فعالان حقوق زن حمایت  اجتماعی لازم از 3.5 
میلیون زوج نابارور شــکل بگیرد تا بدینوسیله 
 بدنه سیاســت گذاری کشور نســبت به پوشش 
هزینه های درمان ناباروری  به وســیله بیمه های 
پایه و توســعه مراکز درمان ناباروری در کشــور 

 اقدامات لازم را داشته باشند. 

رضا کرمی محمدی رئیس ســازمان پیشگیری و 
مدیریت بحران شهر تهران  از تشکیل دو تیم امداد 
و نجات شهری سنگین در ایران با همکاری اتریش 
 و دفتر همکاری امور بشردوستانه سازمان ملل خبر 
داد.  کرمی گفت: برگزاری دوره آموزشی و تشکیل 
دو تیم بین المللی جستجو و  نجات سنگین شهری 
یک اقدام ارزشــمند برای ایران و اتریش و نشانه 
 تمایل ایران برای گســترش همکاری بــا اروپا و 
حضور فعال در عرصه  فعالیتهای بشردوستانه است. 

  کرمی محمدی با بیــان اینکه برگزاری دوره بین 
المللی اینساراگ یک  نمونه موفق در همکاریهای 
بین المللی و در عین حال همکاری بین  سازمانی 
در کشور بشمار می رود، افزود: این پروژه به عنوان 
یک نمونــه  از همکاری بین دو کشــور اتریش و 
ایران که دارای سابقه دیرینه همکاری  هستند در 
شــرایطی تحقق یافته که مسائل بشردوستانه در 
دنیا واقعاً به  حاشیه رفته و بسیار مورد خدشه واقع 

شده است. 

اســماعیل نجار رئیس ســازمان مدیریت بحران 
کشــور نیز در ســخنانی ضمن  قدردانی از سفیر 
اتریش در ایــران بدلیل پیگیری و ســازماندهی 
تشــکیل تیم  بین المللی جستجو و نجات شهری 
و سازمانهای مشارکت کننده در این  دوره به ویژه 
سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر تهران 
افزود:  تشکیل این دو تیم نقطه عطفی در فعالیت 
امداد و نجات در کشــور و روابــط  ایران و اتریش 

محسوب می شود.  

هنوز ۲ میلیون بیسواد زیر ۵۰ سال داریم
علیرضا نخعی معاون سازمان نهضت 
میلیون  وجــود ۲  از  ســوادآموزی 
 بیســواد در گروه سنی زیر ۵۰ سال 
خبــر داد و گفــت: جســت وجوی 

 بیسوادان بسیار دشوار شده است. 
نخعی با اشــاره به اینکه در ســال 
1979 ایران جزو کشورهای بیسواد 
 دنیا شناخته می شود و نرخ باسوادی 
گروه سنی بالای 15 سال حدود 30 
 درصد کمتر از میانگین جهانی بود، 
اظهــار  کرد: هم اکنون نرخ باســوادی   4.7 درصد بالاتر از میانگین جهانی 
است؛ میانگین جهانی در گروه  سنی بالای 15 سال 82 درصد است و در 

ایران 87 درصد نرخ  باسوادی را در این گروه سنی داریم. 
وی افزود: مطابق نتایج سرشــماری سال 95 هنوز در گروه سنی زیر   50 
سال حدود 2 میلیون بیسواد داریم و نهضت سوادآموزی تدارک  وسیعی را 
برای آنها انجام داده است؛ امسال 100 هزار کلاس درس  داریر داریم و 50 

هزار آموزش دهنده فعال و به درب خانواده ها مراجعه  می کنند. 
معاون آموزشی ســازمان نهضت ســوادآموزی گفت: گام نخست را باید 
 بیســوادان بردارند؛ ما تمام امکانات را مهیار کرده ایم و مأموریت باســواد 
 کردن بی ســوادان جزو وظایف مدارس کشور است یعنی کافی است فرد 
 بیسواد به نزدیکترین مدرسه محل ســکونت مراجعه و اسم خود را ثبت 

 کند. 
ë باسوادی به شیوه حضور در کلاس و بدون حضور در کلاس

نخعی ادامه  داد: افراد بیسواد اگر در کلاس های نهضت سوادآموزی  شرکت  
کننــد با حضور  آموزش دهنده، ســوادآموزی آنها اتفــاق می افتد اما  اگر 
نتوانســتند در کلاس ها حاضر شوند بسته آموزشی را دریافت و به  کمک 
افراد باسواد خانواده و نزدیکان به شیوه فرد به فرد برای  سوادآموزی اقدام 

می کنند. 
وی تأکید  کرد: افراد بیســواد به ساده ترین شــکل ممکن می توانند برای 
 باســواد  شدن اقدام کنند و حتماً باید در فاصله کوتاهی شاهد این باشیم 

که  حتی یک فرد بیسواد هم در کشور ما وجود نداشته باشد. 
معاون آموزشی سازمان نهضت ســوادآموزی در پاسخ به این پرسش که 
 حدود ســه درصد جامعه ایرانی زیر 50 ســال، بیسواد هستند بیشتر این 
 افــراد در چه مناطقی حضــور دارند؟ گفت: این افراد پراکنده هســتند، 
 شاخص سواد متأثر از شاخص های دیگر توسعه است و در استان هایی  که 

شاخص محرومیت بیشتری دارند درصد بیسوادی بالاتر است. 

برداشت دولت از جیب معلمان با رشد منفی اعتبار صندوق ذخیره  فرهنگیان

ورود رسمی ایران به باشگاه امداد و نجات جهانی

خبر خبر  

جزئیات بیمه  تکمیلی جدید فرهنگیان 
به ۲ روش صندوقی و بیمه گری

حمایت اجتماعی، گره درمان ناباروران را  باز می کند

آگهی ابلاغ اجرائیه مهریه
 

بدین وســیله به آقای فریبرز پورســیف نام پدر: ســیفعلی تاریخ تولد   :1356/04/03 شماره ملی 
:5929755851 شــماره شناسنامه   :634 به نشانی : خرم آباد گلدشت غربی شهرک حکمت کوچه 
 مریم ابلاغ می شــود .که خانم زهرا پاپی جهت وصول مهریه بــه  مبلغ 16/638/430/826ریال به 
استناد مهریه مندرج در سند  ازدواج شماره 3976 دفتر ازدواج شماره 11 خرم آباد علیه شما  اجرائیه 
صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 9800756 در  این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مامور ، 
محل اقامت شما به  شرح متن سند شناخته نشده ، لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده   18 آئین 
نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از  روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و 
چنانچه ظرف  مدت بیست روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می  گردد ، نسبت به پرداخت 

بدهی خود اقدام ننمایید ، عملیات اجرائی  جریان خواهد یافت . 

علی رحیمی  - مسئول واحد اجرای اسناد رسمی خرم آباد

آگهی مزایده اموال غیر منقول
 )نوبت اول( 

حســب اجرائیه صادره در پرونده اجرایی شماره 980699 شعبه اول اجرای احکام مدنی مربوط به 
محکوم  له محسن سر بخش به طرفیت محکوم علیه معصومه رحمان پوری بخواسته دستور فروش با 
توجه به  تقاضای ذینفع و مطابق نظریه کارشناسی شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد 
در نظــر دارد  از طریق مزایده حضوری اقدام به فروش با مشــخصات ذیل نماید: طالبین می توانند 
حداقل پنج روز قبل از  مزایده با هماهنگی اجرای احکام بازدید نموده در صورت تمایل به شرکت در 
مزایده لازم اســت حداقل ده  درصد قیمت پیشنهادی خود را بصورت وجه نقد همراه داشته باشند 
تا در صورت ارائه بالاترین قیمت وجه  مذکور به حساب سپرده دادگستری واریز گردد و مابقی ثمن 
مورد مزایده نیز می بایســت حداکثر ظرف  مهلت یکماه از تاریخ مزایده به حساب مذکور پرداخت 
گردد در غیر اینصورت مبلغ ده درصد سپرده شده  قبلی پس از کسر هزینه های اجرایی به نفع دولت 

ضبط شده و مزایده نیز باطل خواهد شد. 
ششــدانگ پلاک ثبتی شماره 56 فرعی از 4180 اصلی بخش 1 بروجرد )5/75 دانگ بنام محسن 
ســربخش  و 25/. معصومه رحمان پــوری ( آدرس: بروجرد چهارراه قاآنی کوچه 8 متری شــهید 

گودرزی – کوچه  شهید مجید رحمان پوری پلاک 45 به شرح زیر: 
 1-عرصه 100 متر مربع فی هر متر مربع 15/000/000 ریال جمعآ 1/500/000/000 ریال. 

 2-اعیان در زیر زمین همکف و خرپشــته 104/73 متر مربع فــی هر متر مربع 4/500/000 ریال 
جمعآ   471/285/000 ریال. 

 3- ارزش انشعابات آب و برق و تلفن و گاز جمعآ 60/000/000 ریال. 
ارزش کل: 2/031/285/000 ریال معادل دویســت و سه میلیون و یکصد و بیست و هشت هزار و 

پانصد  تومان. 
زمان مزایده: 1398/11/7 ساعت 10 صبح

مکان مزایده: شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد

مدیر شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد – اقای امیر فلک الدین

آگهی مزایده اموال غیر منقول
 )نوبت اول( 

 
حســب اجرائیه صادره در پرونده اجرایی شماره 980344 شعبه اول اجرای احکام مدنی مربوط به 
رضا  جلایی فرد به طرفیت شرکت مهاجر رهگشا مبنی بر مطالبه وجه با توجه به تقاضای ذینفع و 
مطابق نظریه  کارشناسی شــعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد در نظر دارد از طریق 
مزایده حضوری اقدام  به فروش با مشــخصات ذیل نمایــد: طالبین می توانند حداقل پنج روز قبل 
از مزایده با هماهنگی اجرای  احکام بازدید نموده در صورت تمایل به شــرکت در مزایده لازم است 
حداقل ده درصد قیمت پیشــنهادی خود  را بصورت وجه نقد همراه داشته باشند تا در صورت ارائه 
بالاترین قیمت وجه مذکور به حســاب سپرده  دادگســتری واریز گردد و مابقی ثمن مورد مزایده 
نیز می بایســت حداکثر ظرف مهلت یکماه از تاریخ مزایده  به حساب مذکور پرداخت گردد در غیر 
اینصورت مبلغ ده درصد سپرده شده قبلی پس از کسر هزینه های  اجرایی به نفع دولت ضبط شده 

و مزایده نیز باطل خواهد شد. 
مشخصات مورد مزایده: 1- قالبب فلزی بدنه 50*100 به تعداد 100 عدد به وزن 19/100 کیلو به 

ارزش   5000 تومان جمعآ 9/550/000 تومان. 
 2- قالبب فلزی بدنه 10*100 به تعداد 70 عدد به وزن 5/400 کیلو به ارزش 5000 تومان جمعآ 

  1/890/000 تومان. 
 3- لوله فلزی داربســت قطر 2 اینچی 6 متری به تعداد 50 عدد به ارزش 100/000 تومان جمعآ 

  5/000/000 تومان. 
 4- جــک صلیبی فلــزی 3/5-3 متری 2/5 اینچی به تعداد 250 عدد بــه ارزش 120/000 تومان 

جمعآ   30/000/000 تومان. 
ارزش کل اموال: 464/400/000 ریال معادل چهل وشش میلیون و چهارصد و چهل هزار تومان. 

زمان مزایده: 1398/10/24 ساعت 10 صبح
مکان مزایده: شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد

مدیر شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد – اقای امیر فلک الدین
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صنعت بیمه می تواند 
به منبع مهم تامین مالی تبدیل شود

غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکه سرمایه گذاری 
 در صنعت بیمه باید به گونه ای باشــد که سود آن جذابیت کافی برای 
بیمه  گذاران ایجاد کند، گفت:صنعت بیمه می تواند به منبع مهم تامین 

مالی  تبدیل شود. 
ســلیمانی در جریان بازدید از یک شــرکت بیمه ای اظهار داشت: اگر 
 صنعت بیمه در بخش سرمایه گذاری و تمرکز بر افزایش سود، نوآوری 

 کند افزایش ضریب نفوذ بیمه دور از دسترس نخواهد بود. 
رئیــس کل بیمه مرکزی با تاکید بر اهمیت بهــره گیری از فن آوری 
و  دانــش دیجیتالی در تمامی فعالیت های بیمه ای، تصریح کرد: تعامل 
 تنگاتنگ واحدهای آی تی و حوزه فنی می تواند زمینه همگانی سازی 

 محصولات بیمه ای را فراهم کند. 
وی خاطرنشــان کرد: انحصارگرایی در بخش فن آوری به سود صنعت 
 بیمه نیست و باید به سمتی پیش برویم که درهای این صنعت به روی 
 تمامی مجموعه های ارائه دهنده خدمات یکپارچه الکترونیکی باز باشد. 

ســلیمانی افزود: توســعه بیمه های زندگی با الگوســازی دیجیتالی و 
شفافیت  در ارائه اطلاعات بیمه نامه به بیمه گذاران از رشد قابل توجهی 

 برخوردار خواهد شد. 
رئیس کل بیمه مرکزی، پرداخت به موقع و دقیق تعهدات شرکت های 
 بیمه در خصوص خسارات بیمه گذاران را عالی ترین جلوه رضایتمندی 
 مردم دانســت و افزود: سرمایه صنعت بیمه اعتماد مردم است و باید با 

 ایفای تعهدات خود به بیمه گذاران از این سرمایه بزرگ صیانت کنیم. 
رئیس شــورای عالی بیمه در بخش دیگری از سخنان خود از صنعت 
 بیمه به عنوان صنعتی در مســیر توســعه یاد کرد و گفت: جمع آوری 
 پول های خرد مردم بهترین روش برای افزایش سرمایه شرکت های بیمه 
 است و با تداوم این روند صنعت بیمه می تواند به یکی از مهمترین منابع 

 تأمین مالی کشور مبدل شود. 
وی تاکیــد کرد: صنعت بیمه باید این بــاور را در خود تقویت کند که 
 می تواند به یکی از ستون های تأمین مالی کشور مبدل شود و در سایه 
 این باور است که صنعت بیمه به صنعتی تعیین کننده و کلیدی تبدیل 

 خواهد شد. 
وی در پایــان بر ضرورت تعامل صنعت بیمــه و نهادهای مرتبط اعم 
از  وزارت بهداشــت و راهنمایی و رانندگی ســخن گفــت و از تمامی 
 شرکت های بیمه خواست تا با هم افزایی سازنده به اعتبار و توانمندی 

 صنعت بیمه کمک کنند. 

حمیدرضا دهقانی نیا، مدیرکل فناوری اطلاعات ستاد 
مبارزه با قاچاق  گفت: پس از اجرای طرح شناسه کالا 
در گروه لوازم خانگی،مصرف کننده  می تواند از طریق 
این شناسه و ســامانه جامع گارانتی، خدمات پس از 

 فروش دریافت کند. 
ســخنگو و مدیرکل فناوری اطلاعات ستاد مبارزه با 
قاچــاق کالا و ارز با  حضور در برنامه »تیتر امشــب« 
شبکه خبر با تأکید بر اینکه از ۱۵ دی  ماه لوازم خانگی 
تولیــد داخل که فاقد شناســه کالا باشــند، قاچاق 
محســوب  می شود، گفت: طرح شناســه کالا از سال 
۹۶ در دســت اقدام اســت، پیش از  ایــن نیز وزارت 
صمت طی ابلاغیه ای در شهریور همین سال به کلیه 
 تولیدکنندگان از جمله صنعت لوازم خانگی، لزوم درج 
این کد را گوشزد  کرده است، بنابراین این مهلت زمانی 

به هیچ عنوان قابل تمدید نخواهد بود. 
اطلاع رســانی در خصوص الزام درج کد شناســه کالا 

انجام شده است
ســخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با اشاره 
به ســیر زمانی اجرای  طرح شناسه کالا در گروه لوازم 

خانگی گفت: در خردادماه ســال ۹۶، بازه  زمانی لازم 
برای منوط کردن ثبت سفارش واردات لوازم خانگی به 
اخذ  شناسه کالا در نظر گرفته شد، پس از این تاریخ، 
کلیه تولیدکنندگان مطابق  با دســتورالعمل ابلاغی از 
ســوی وزارت صمت، موظف به اخذ شناســه کالا  از 
»ســامانه جامع تجارت« و همچنین »سامانه شناسه 
کالا« شــدند؛ در  نهایت نیز در اردیبهشت ۹۸، تمامی 

کالاهای موجود در انبارها و کالاهای  در سطح عرضه 
مشمول دریافت شناسه کالا شدند. 

وی ادامه داد: مهلت قانونی که بر اساس دستورالعمل 
آئین نامــه اجرایی ماده   ۱۳ قانون مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز تعیین شده، مدت ها پیش به اتمام  رسیده است 
و قاعدتاً این زمان تمدید نخواهد شــد. بدین ترتیب 
محصــولات  تولیــد داخل از ۱۵ دی مــاه و کالاهای 
وارداتــی از ۱۵ بهمن ماه، چنانچه فاقد  شناســه کالا 

باشند، به عنوان کالای قاچاق محسوب خواهند شد. 
دهقانی نیا با اشــاره به الزام مــاده ۱۳ قانون مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز به  اجرای طرح شناسه کالا، بیان کرد: 
در این ماده قانونی به صراحت آمده  است که عرضه و 
فروش کالا در سطح بازار، بدون درج شناسه کالا نباید 
 صــورت گیرد؛ به همین منظور هماهنگی های لازم از 
ســوی ستاد مبارزه  با قاچاق کالا و ارز با وزارت صمت 
انجام شد و همچنین اعضای اتاق  بازرگانی، اتحادیه ها 
و اتاق اصناف در جریان امر قرار گرفتند، بنابراین  اینکه 
بیان می شود اطلاع رسانی لازم صورت نگرفته، به هیچ 

وجه صحیح  نیست. 

عباس پاپی زاده عضو کمیســیون کشاورزی مجلس 
گفت:  اعضای کمیســیون  تلفیــق بودجه عصر امروز 
تصویب کردنــد، پرداخت مالیات بــر ارزش  افزوده 
برعهــده کارفرمایــان اســت و درصورتی کــه آنها 
پرداخت نکرده  باشــند، پیمانکاران از سوی سازمان 

امور مالیاتی جریمه نخواهند شد. 
عضو کمیسیون کشــاورزی مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگــو با خبرنگار  اقتصادی خبرگزاری فارس، 
گفت:   اعضای کمیســیون تلفیق بودجه ســال   99 
در نشســت امروز عصر خود مصوب کردند، مدارس 
خیرســاز نیز  مانند مدارس معمولی از پرداخت حق 

انشعاب آب، گاز، برق و فاضلاب  معاف شوند. 
عضو کمیسیون کشــاورزی مجلس همچنین افزود: 
برای تشویق مردم برای  کاهش مصرف انرژی مصوب 
شــد، افراد کم مصرف در حوزه هــای آب،  برق، گاز 
و خدمــات یارانــه ای مطابق با کاهــش مصرف آنها 
هزینه هــای  کمتری نیز دریافت شــد که این هزینه 

امکان دارد به صفر هم برسد. 
پاپــی زاده همچنین تصریح کرد کــه امروز اعضای 
کمیســیون تلفیق بودجه  سال 99 مصوب کردند که 
مالیات بر ارزش افــزوده در پروژه های  پیمانکاری از 
ســوی کارفرمایان باید پرداخت شــود و در صورتی 
که مالیات  بر ارزش افزوده از سوی کارفرما پرداخت 

نشــده باشد، ســازمان امور  مالیاتی پیمانکاران را به 
جهت عدم اعاده مالیات بر ارزش افزوده به  ســازمان 

امور مالیاتی جریمه نخواهد کرد. 

استاد اقتصاد دانشــگاه علامه طباطبایی با بیان اینکه نظام 
بودجــه ریزی  ایران، مســابقه ای برای اتلاف منابع اســت، 
گفت: اصلاح نظام بودجه  ریزی بزرگ ترین پروژه بازســازی 
دولت بر مبنای قانون اساسی اســت. محمد قاسمی با اشاره 
به لایحه بودجه ســال ۹۹ کل کشور گفت: بودجه را  در سه 
سوال خلاصه می کنم، بودجه باید بگوید چه میزان، آموزش، 
 بهداشــت و امنیت تولید شــود، چه میــزان راه و فرودگاه 
ســاخته شــود و  مصادیق دیگر. وجه دوم بودجه این است 
که هزینه های این مــوارد را به چه  صورتی از اقتصاد و مردم 
قرار اســت تأمین کنیم؛ وجه ســوم این است که  شیوه ارائه 
کالاهــا و خدمات عمومی چگونه اســت؟ در واقع به صورت 
 خلاصه، »خواسته ها«، »شیوه هزینه کرد« و »شیوه تأمین« 
ســه وجه  بودجه هستند. این کارشناس اقتصادی افزود: برای 
اینکه از دیدگاه علمی جهت  پاسخگویی به این سوالات نگاه 
کنیم، می توان نتیجه بودجه را هم در سه  سوال خلاصه کرد؛ 
سوال نخست اینکه یک کشور با چه هزینه ای اداره  می شود، 
دوم اینکه کشــور با چه کیفیتی اداره می شود و سوم اینکه 
آیا مــردم  که تأمین کنندگان اصلی منابع هســتند - که یا 
مالیات می دهند و یا از نفتی  که سهم آنهاست دولت استفاده 
می کنند-، راضی هســتند یا خیر. لذا این  موارد معیارهای ما 

برای قضاوت در مورد بودجه است. 
ë دلیل ناکارآمد بودن اقدامات مسئولان چیست؟

وی ادامه داد: می خواهم ادعایی را مطرح کنم مبنی بر اینکه 
در نظــام  بودجه ریــزی فعلی با تمام ملاحظــات، هم تهیه 
کننــدگان و هم تصویب  کنندگان عقلایــی رفتار می کنند، 
منتهی اینجا تناقضی پیش می آیــد مبنی بر  اینکه اگر هم، 
عقلایی رفتار می کنند، پس چرا نتیحه ناکارآمد است؟ برای 
 پاسخ، اول باید به این سوال پاسخ داد که عقلانیت را چگونه 
تعریف  می کنیم؟ عقلانیت یعنی همه تهیه کنندگان و تصویب 
کنندگان بودجه بر  مبنای یک قاعده خیلی ساده رفتار کنند، 

آن هم این اســت که کاری باید  انجام دهیم که منفعتش از 
هزینه اش بیشــتر باشد. اما نتیجه رفتار عقلانی  این شده که 
منبعــی به نام نفت و یا بهتر بگویم منابع عمومی را وســط 
 می گذاریم و وزارتخانه های مختلف به عنوان تدوین کنندگان 
بودجه اعلام  می کنند زمانی موفق هســتند که سهمشان از 
این منبع عمومی بیشتر باشد،  نماینده مجلس می گوید زمانی 
نماینده موفق هســتم که سهم خودم را از این  منبع عمومی 
بیشــتر کنم. وی گفت: تا زمانی که ســاختار بودجه ریزی بر 
مبنای همین قواعد کنونی  باشــد اگر مردم را هم در مجلس 
و دولت بنشــانید، آنها هم همین رفتار را  تکرار خواهند کرد؛ 
به همین خاطر است که می بینیم اگرچه دولت ها با  تفکرات 

متفــاوت اعم از اصولگرا، اصلاح طلب و غیره بر ســر کار می 
 آیند، مجلس با جناح های مختلف تشکیل می شود اما نتیجه 
کار یکسان بوده  است. قاسمی ادامه داد: منطق رفتاری اینگونه 
بوده که ده ها فرودگاه ساخته شده  اما بازدهی اقتصادی اینها 
به تعداد انگشــتان یک دست هم نمی رسد. صدها  کیلومتر و 
هزاران کیلومتر جاده احداث شــده اما در آن حدی که ابتدا 
فرض  می شده بار، مسافر و بازدهی اقتصادی نداشته اند. همه 
جا به دنبال احداث  دانشــگاه و بیمارســتان هستند و از این 
جنبه که نگاه می کنید صدها کار انجام  شده ویا صدها طرح 
نیمه تمام وجود دارد و از آن ســمت آیا نتیجه کار این  بوده 
که از منبع عمومی استفاده کارآمد کرده ایم و رضایت مردم 

جلب شــده  اســت؟ آیا زمانی که نتیجه آموزش را می بینیم 
محصل، معلــم، وزارتخانه،  والدین و غیره راضی بوده اند؟این 
کارشــناس اقتصادی افزود: ضمن اینکه تشکر کنیم از تمام 
خدماتی که  ارائه شده اما می توانیم ادعا کنیم در آن حدی که 
منابع در اختیار بوده،  متأسفانه بازدهی بسیار کمتر بوده است. 

ë  نظام بودجه ریزی ما، مسابقه ای برای اتلاف منابع
است

قاســمی تصریح کرد: مــا می گوئیم منابع زیادی داشــتیم، 
اقداماتی با این منابع  انجام شــده است اما اتلاف منابع زیاد 
اســت. در واقع نتیجه این نظام بودجه  ریزی، مســابقه برای 
اتلاف منابع شده است. بنابراین حتماً باید نظام بودجه  ریزی 
را بازتعریف کنیم. وی افزود: اشــکال کار به قواعد بازی تهیه 
کنندگان، تصویــب کنندگان،  اجراکنندگان و ناظران بودجه 
مربوط می شــود. این قواعد از قانون اساســی،  انواع سطوح 
مدیریتــی ما، نحوه تصمیم گیری در مــورد منابع حاصل از 
 نفــت، نحوه تصمیم گیری در مورد میزان شــفافیت بودجه 
و … می آیــد.  ســاختار بودجه ریزی که از آن به ســاختار 
رابطه دولت و ملت تعبیر  می کنیم، دارای اشــکالاتی است. 
اگر زمانی بخواهیم این ساختار را اصلاح  کنیم باید برگردیم 
ببینیم چطور منبع فراهم می کنیــم. عمده ترین این منابع 
 باید مالیات و زاییده اقتصاد ملی باشــد که در اینجا مباحث 
مربوط به مالیات  ستانی و معافیت ها، نحوه تصمیم گیری در 
مورد استفاده از نفت و…  مطرح می شود. قاسمی گفت: عملًا 
بودجه سالانه انعکاس این قواعد نهایی است، بنابراین  بودجه 
ســالانه جای اصلاح نظام بودجه ریزی نیســت. سوال هایی 
مبنی بر  اینکه دولت با پول مردم چه کار می کند و کشــور را 
با چه کیفیتی اداره  می کند در کشــورهای مختلف به ویژه از 
دهه ۹۰ میلادی به بعد مطرح شــده  است که پس از مطرح 
شدن این سوال ها عموم کشورهای پیشرفته به دنبال  اصلاح 

نظام بودجه ریزی خود رفته اند. 

اقتصادی

کارفرمایان موظف به پرداخت مالیات ارزش افزوده پیمانکاران شدند

دلارهای آسمانی

محمد ماشین چیان
فــرض کنید در یک وضعیت معجزه آســا، خدای تعالی ۶۰۰ 
میلیــارد دلار  را در زنبیلی قــرار داده و برای دولت ایران نازل 
کرده  است. به نظر  شــما دولت به مفهوم حکومت با این پول 

چه می کند؟
  ۱-پُر کردن چاله ها و چاه های ازپیش کنده شده نهادهای درون 
حکومت و  اعلام کســری مجدد به خدای تعالی برای جبران 
الباقی. ۲-پرداخت یارانه   نقدی به تمام ملت ایران، پس از کسر 

هزینه های بالاسری دولت. 
 ۲- پرداخــت یارانــه  نقدی به تمام ملت ایران، پس از کســر 
هزینه های  بالاســری دولت. با توجه به اینکه هزینه  بالاسری 
دولت بیش از   ۱۵۰ درصد اســت، بنابراین ۶۰ درصد آن هزینه 
بوروکراســی دولت  می شود و ۴۰ درصد آن به صورت برابر بین 
شــهروندان توزیع می شــود.  این به آن معنی است که به هر 
ایرانی ۲۸۹۰ دلار نقد پرداخت شــود. با  احتساب نرخ برابری 
دلار در بــازار آزاد معادل ۱۳۲۶۰ تومــان، مبلغ  دریافتی هر 

ایرانی برابر با حدودا ۳۳۵/ ۳۸ میلیون تومان می شود. 
 ۳- تودیع نزد صندوق توســعه ملی برای حمایت از طرح های 
توســعه ای.  متعاقــب این تصمیم، ســیل درخواســت های 
بلند پروازانه  نهادهای عمومی  غیردولتی و همچنین شــرکای 
آنهــا در بخش خصوصی و در مشــارکت با  آنها به صندوق در 
جهت تصاحب ســهم و حصه  بیشــتر از این پــول خداداد  به 
صندوق روانه می شــود. در این رهگــذار، گاه گاهی هم دولت 
برای  تامین کســری خود در جهت کمک به سانحه دیدگان و 
جبران خسارات  ناشی از خشکسالی و ترسالی و کسری بودجه 
و از ایــن قبیل ناخنکی به  صندوق می زند. با فوریت، صندوق 
اعلام کســری می کند و اعلام می کند  که به دلیل مشــکلات 
ناشــی از تحریم و عدم تصویب لایحه هــای  FATF  و  موانع 
ایجادشــده بر ســرِ راهِ نقل وانتقال های مالی بین المللی عملا 
بخش  عمده ای از پول غیر قابل دسترس شده  است و تقاضای 

جدیدی  نمی پذیرد. 
 ۴- دولــت بخشــی از پــول، در بهترین حالــت فرض کنید 
۲۰۰میلیــارد دلار  را به شــهرداری ها و دهداری ها درجهت 
بهبود خدمت رســانی به  شــهروندان اختصاص می دهد. ابتدا 
رقابت بین شهر و روستا در جهت  تصاحب سهم بیشتر از این 
مبلغ رخ می دهــد. نمایندگان حوزه های تک یا  دو نماینده ای 
که عمدتا پایگاه رایشان روســتاها و شهرروستاها است،  هزار 
و یک دلیل می آورند که اولویت با روستاهاست. بلافاصله یک 
 طرح دو فوریتی مطرح می شود که مثلا ۴۰ درصد یا ۵۰ درصد 
این مبلغ  باید به رفع محرومیت و خدمت رســانی به روستاها 
اختصاص یابد و از  الباقی نیز ۵۰  درصد در اختیار شهرهای زیر 
۱۰۰هزار نفر باشد. تهِ  قصه، مبلغی در حدود ۵۰ تا ۶۰میلیارد 
دلار برای شهرهای بالای  یکصدهزار نفر قرار می گیرد. وزارت 
کشــور برای توزیع آن ورود  می کند. چندین شاخص تعیین 
می کند. به هر شاخص وزن می دهد و در  نهایت معلوم می شود 
که ســهم کلان شهرها از این رقم چیزی بیش تر از   ۲۰میلیارد 
دلار نیســت که باید بین ۱۰ کلان شهر توزیع شود. در نتیجه 
 ســهم هر یک از کلان شهرها که بیشترین مشکل آلودگی هوا 
را دارند  عملا بین ۵/ ۱ تا ۵/ ۲ میلیارد دلار می شــود. تازه در 
مرحله تخصیص،  تمام این ارقــام تخصیص نمی یابند. نمونه، 
ادعای رئیس شورای شهر  تهران مبنی بر بدهی 45هزارمیلیارد 
تومانــی دولت به حمل ونقل. با همه   این احوال، شــورای این 
شــهرها و شــهرداری های آنها برای توزیع این  رقم وارد شور 
می شــوند. به زودی معلوم می شود که مبلغ بدهی انباشته  آنها 
هزاران میلیارد تومان اســت. باز نمونه، میراث بدهی 50هزار 
 میلیارد تومانی اعلامی توســط شهردار تهران. از این گذشته، 
 ســرمایه گذاری در حــوزه  حمل ونقــل عمومی بــرای مردم 
چشمگیر نیست؛  ولی سرمایه گذاری در جهت افتتاح مسیرها 
و اجرای اتوبان و پل های  چند طبقه بیشــتر به چشــم مردم 
می آید. همچنان که در اجرای ســاخت پل  صدر با هزینه کرد 
بیش از یک میلیارد دلار انجام شد. بنابراین چندین  برابر مبلغ 
دریافتی ایجاد تعهد جدید می کنند. بلافاصله همه  آنها مبالغ 

 کسری و بدهی های  جدید خود را اعلام می کنند. 
 5- حالت های مختلف دیگری را نیز هر شــخصی بر اســاس 

تجربه ای که  داشته  است، می تواند طرح کند. 
داســتان بالا چندان هم خیالی نیست. درآمد ارزی حاصل از 
فروش نفت  در دولت های نهم و دهــم ۶۱۸میلیارد دلار بود. 
درآمــد نفتی دولت های  یازدهم و دوازدهم نیز تا پایان ســال 
۱۳۹۷ رقمی در حدود ۳۲۵میلیارد  دلار بوده  است. تخصیص 
این منابع نیز کم وبیش مطابق ترکیبی از  سناریوهای پیش گفته 
صورت گرفته  است. با تبدیل ارزش یارانه های  پرداخت شده از 
آذرماه ۱۳۸۹ تا آذرمــاه ۱۳۹۸ به ارزش آزاد روز  دلار، به هر 
فرد حدودا معــادل ۱۴۹۰ دلار و برابر بــا ۷۵۷/ ۱۹ میلیون 
 تومان پرداخت شــده  است. و در عمل، به توصیه های فنی در 
جهت  کاهش منابع ایجاد آلودگی اعم از توســعه حمل ونقل 
عمومی شهری،  شهرســازی ریل پایه، توسعه حمل ونقل ریلی 
حومه  کلان شهرها، افزایش  سهم حمل ونقل مسافر و بار ریلی 
نســبت به حمل ونقل جاده ای، نوســازی  نــاوگان حمل ونقل 
جاده ای، بهبود کارکرد موتورخانه هــا و کاهش  خروجی های 
آلوده کننده ها از دودکش ساختمان های مسکونی یا  کارخانه ها، 
بهبود کیفیت بنزین و مسائلی از این دست توجه موثری  نشده 
 اســت. همین بحث را می توان در موضــوع ریزگردها نیز پی 
 گرفت. از این رو کیفیت زندگی و شرایط زیست محیطی شهری 

و  روستایی ایران همین است که دیده می شود. 

نظام بودجه ریزی کشور، مسابقه ای برای اتلاف منابع است

یک کارشــناس مســائل پولی و بانکی گفت: رشــد 
نقدینگی امســال در مقایســه  با ســال های گذشته 
بیشتر شده است. کامران ندری افزود: دو عامل اصلی 
"کسری بودجه" و استفاده دولت از  منابع بانک مرکزی، 
همچنین بدهی بانک ها به بانک مرکزی عوامل اصلی 
 رشد نقدینگی در کشور است.  وی با بیان اینکه افزایش 
نقدینگی ها اجتناب ناپذیر اســت درباره عوامل  اصلی 
ایجاد تورم در اقتصاد کشور افزود: اگر 50 هزار میلیارد 
تومان از  منابع بانک مرکزی تامین شــود، با محاسبه 
ضریب هفت، رشد نقدینگی در  اقتصاد کشور به 350 
هزار میلیارد تومان خواهد رسید.  این کارشناس مسائل 
پولی و بانکی گفت: اگر تصور شود سرمایه گذاری  در 

بازار بهتر از سپرده گذاری در بانک است، این موضوع 
می تواند موج  عظیمی از افزایش نقدینگی در جامعه 
و در پی آن تورم را در کشــور ایجــاد  کند و در این 
زمــان باید شــاهد افزایش قیمت ها و تــورم در بازار 
مسکن،  خودرو و ســایر بازار ها بود.  وی با بیان اینکه 
بازار سرمایه موجب افزایش سرمایه گذاری در اقتصاد 
 مولد خواهد شــد تصریح کرد: سفته بازی و دست به 
دست شدن دارایی را  نباید با رونق تولید و بازار اشتباه 
گرفت.  محسن خدابخش مدیر نظارت بر بورس های 
سازمان بورس نیز گفت:  بازار سرمایه تاسیس نهاد های 
مالی را برای بخش های تولیدی کشور  تدارک می بیند. 
 وی با اشاره به تاسیس شرکت های سهامی عام، اوراق 

بدهــی و عرضه های  اولیه بــورس و فرابورس گفت و 
افزود: تا آخر آذر امســال این نهاد ها  توانسته اند 129 
هزار میلیارد تومان جذب سرمایه کنند. مدیر نظارت 
بر بورس های سازمان بورس گفت: بورس با ابزار هایی 
که  دارد می تواند سرمایه های را به بازار سرمایه و تولید 
هدایت کند.  بهروز خدارحمی کارشناس بازار سرمایه 
نیز به تقســیم بندی بازار اولیــه و  ثانویه پرداخت و 
گفت: دولت موجب افزایش نقدینگی در کشور شده 
اســت.  وی افزود: به علت اینکه بازار سرمایه از رونق 
خوبی برخوردار شــده  است، ســرمایه های جدید به 
سمت بازار سرمایه وارد می شود که منجر به  افزایش 
سرمایه شرکت ها می شود؛ لذا امیدواریم شرکت ها از 
این افزایش  ســرمایه در افزایش تولید استفاده کنند. 
 خدارحمی به داشــتن بــازار ثانویه پــر رونق تاکید 
کرد و گفت: راهکار های  ســازمان بورس برای جذب 

نقدینگی های سرگردان موثر است. 

 ۲ عامل اصلی رشد نقدینگی در ایران چیست

اگرچه بانک مرکــزی اعلام کرده دریافت رمز دوم پویا 
از طریق پیامک،  هزینه ای به دوش مشتریان نمی گذارد 
اما اپراتورها هزینه پیامک را از  حســاب مشــتری کم 
می کنند. فرآیند عملیاتی شــدن رمزهای دوم پویا قرار 
بود از اول دی ماه سال جاری،  از سوی تمامی بانک های 
دولتی و خصوصی کشور عملیاتی شود. در این  فرآیند، 
بانک مرکزی دو راهکار را بــرای دریافت رمز دوم پویا 
از ســوی  مشتریان نظام بانکی اعلام کرده بود که یکی 
از آنهــا دریافت رمز یکبار  مصــرف از طریق پیامک و 
دیگری نصب اپلیکیشن از سوی مشتریان  نظام بانکی 
اســت. در این میان، البته با توجه به اینکه بسیاری از 
افرادی  که مشــتریان نظام بانکی بوده و البته آشنایی 
یا تمایل بالایی به استفاده از  اپلیکیشن ها برای دریافت 
رمز پویا نداشــته و یا راهکارهای مؤثر اســتفاده  از آن 
را نمی داننــد، به ســمت اســتفاده از روش اول یعنی 
همان پیامک پیــش  رفته اند. بانک ها البته تمایل دارند 

مشتریان از اپلیکیشن استفاده کنند و تمام تلاش  خود 
را به کار بسته اند تا بتوانند با معرفی نرم افزارهای خود، 
مــردم را به  دریافت رمزهای پویا از طریق اپلیکیشــن 
ترغیب نمایند. اما بررســی میدانی  خبرنگار مهر نشان 
می دهد مردم در خلاف جهت بانک ها، بیشتر راغب  به 
استفاده از رمزهای پویای یکبارمصرف از طریق پیامک 
هستند. یکی از نگرانی ها در استفاده از پیامک، هزینه ای 
بود که مشتریان نظام  بانکی باید برای دریافت رمزهای 
پویا می پرداختند؛ چراکــه به هر حال، هر  بار تراکنش 
بانکی بدون کارت، نیاز بــه دریافت رمز یکبار مصرف 
دارد  و اگر مشتری بخواهد رمز خود را از طریق پیامک 
دریافت کند، ملزم به  پرداخت هزینه است؛ تا جایی که 
این نگرانی حتی ممکن بود که روند  اجرای کار را کند 
نماید؛ به همین دلیل بانک مرکزی اعلام کرد که ارسال 
 و دریافت پیامک برای رمزهای پویا، هیچ هزینه ای برای 
مشــتریان نخواهد  داشت. بانک مرکزی بارها و بارها در 
اطلاعیه های خود تاکید کرده است که  ارسال و دریافت 
پیامک بابــت دریافت رمز دوم پویــا در تراکنش های 
بانکی  هیچ هزینه ای برای مشتریان ندارد و بانک ها حق 
ندارند بابت ارســال  پیامک رمز دوم پویا، از مشــتریان 
وجهی دریافت کنند. و اگر مشــتریان در  این رابطه با 
مورد خلاف مواجه شــدند، آن را اعلام کنند. اما اکنون 
که اجــرای این طرح از اول دی مــاه به اول بهمن ماه 

منتقل شده  است، گویا شیوه های اجرایی آن هم دچار 
برخی تغییراتی شــده است؛ به  نحوی که اکنون برخی 
از مشــتریان نظام بانکی که رمز پویای خود را از  طریق 
پیامک فعــال کرده اند، در حالی برای دریافت این رمز 
چهار شماره  آخر کارت خود را به سرشماره اعلام شده 
از سوی بانک، ارسال می کنند  که اپراتورها از آنها هزینه 
کسر می کنند. یکی از مشتریان نظام بانکی گفت: برای 
دریافت رمز یکبارمصــرف،  روش پیامک را در یکی از 
بانک های بزرگ کشور انتخاب کرده ام، اما  اکنون چند 
روزی اســت که وقتی چهار شماره آخر کارت بانکی را 
برای  دریافت رمز پویا به سرشماره بانک مربوطه ارسال 

می کنم، اپراتور تلفن  همراه از من هزینه کسر می کند. 
وی می افزایــد: حتی زمان هایی که شــارژ پولی تلفن 
همراه من کم است و به  اندازه ارسال یک پیامک نباشد، 
بانــک برای من رمز پویا ارســال نمی کند  که این خود 
معضل بزرگی است چراکه بانک مرکزی اعلام کرده بود 
که  بانک ها اجازه دریافت هزینه برای ارســال و دریافت 
پیامک را از مشــتریان  ندارند. به نظر می رســد برخی 
کارشکنی ها بر ســر راه استفاده از رمز یکبار  مصرف از 
طریق پیامک وجود دارد و بانک ها بیشــتر تمایل دارند 
کــه از  طریق اپلیکیشــن ها کار را هدایت کرد که این 
درســت بر خلاف وعده ای  است که در روزهای اول، از 

سوی بانک مرکزی در رسانه ها عنوان شده  است. 

سامانه جامع گارانتی، بازار آشفته لوازم خانگی را نجات می دهد

دریافت رمز پویای برخی بانکها پولی شد
خبر کوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه شهردارقم:

تامین زیرساخت های بلوار پیامبر اعظم)ص( قم محقق نشد

قم - مریم یقینی خبرنگاریادگار امروز :
رییس شــورای اسلامی شــهر قم با اشاره به مصوبه 
اخیر دولت برای تامین ۸۰ دستگاه واگن مترو برای 
این شهر گفت: بر اساس این مصوبه، تامین واگن های 

موردنیاز مترو قم از خارج تسهیل می شود.
عبدالله جلالی  در یک صد و بیست و پنجمین جلسه 
رسمی شورای اسلامی شهر قم افزود: پیش ازاین قرار 
بود که واگن های مترو قم از داخل تامین شــود که با 
این مصوبه، اجازه اســتفاده از واگن های وارداتی برای 

مترو این شهر داده  شده است.
هیات وزیران در جلســه ۴ دی ماه امســال با اصلاح 
مصوبه قبلی خود با واردات ۸۰ دســتگاه واگن برای 

متروی قم موافقت کرد.
عملیات اجرایی احداث خط A مترو قم در نیمه دوم 
سال ۸۸ با اعتباری بالغ  بر ۱۱ هزار میلیارد ریال توسط 

قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء آغاز شد، راه اندازی خط مترو قم به 
۲ مرحله تقسیم بندی شده است که در مرحله نخست مسیر قلعه 
کامکار تا میدان مطهری و در مرحله دوم مســیر میدان مطهری تا 

ایستگاه مسجد مقدس جمکران راه اندازی می شود.
وی در ادامــه با اشــاره به آلودگی هوا و توجــه به اهمیت ضرورت 
حراست از محیط زیست در قم، گفت: عوامل آلایندگی باید به دقت 
موردمطالعه قرار گیرد و همچنین راهکارهای مناسب، متناسب با هر 

یک از این علت ها در دستور کار تمام دستگاه ها قرار گیرد.

جلالی ادامه داد: تاکنون سهم بخش های مختلف صنعت، خودرو، 
موتورسیکلت و نیروگاه حرارتی استان در آلایندگی مشخص نشده 
است ولی ازآنجایی که موضوع توسعه حمل ونقل عمومی در کاهش 
آلایندگی بسیار موثر بوده است، اقدام های خوبی در این زمینه به ویژه 

توسعه اتوبوس رانی و مترو در قم انجام شده است.
وی اظهار داشت: در سال جاری، ۱۱۰ دستگاه اتوبوس وارد چرخه 
حمل ونقل عمومی شده و ۵۰ دستگاه اتوبوس نیز در حال بازسازی 
اساسی است که این نشان می دهد مدیریت شهری سهم خود را در 
کاهش آلایندگی و افزایش حمل ونقل عمومی استان انجام داده است.

وی گفت: انتظار اســتان ها تقویت بودجه حمل ونقل 
عمومی به ویژه برای کلان شهرها در بودجه سال ۹۹ 

کشور است.
جلالی تاکید کرد: همه مســئولان اســتان پیرامون 
کاهــش آلودگی هوا دغدغه دارنــد ولی این دغدغه 
به تنهایی کافی نیست بلکه نیاز به اقدام عملی در این 

زمینه دارد.
وی با اشاره به وجود ۳۰۰ هزار دستگاه موتورسیکلت 
در قم، گفت: باید راهــکار لازم برای کاهش آلودگی 
این وسایل نقلیه در استان اندیشیده شده و نسبت به 
کاهش آلودگی نیروگاه حرارتی و واحدهای صنعتی 

استان اهتمام ویژه ای شود.
۶۰  درصد درآمدهای شهرداری قم محقق شد

جلالی با اشــاره به عملکرد درآمدی شهرداری قم از 
ابتدای سال جاری تا پایان آذرماه گفت: در این مدت 
مجموع درآمدهای شهرداری در سرفصل های مختلف ۹ هزار و ۸۰۰ 
میلیارد ریال اســت که این رقم ۶۰ درصد از چشم انداز تعریف شده 

لایحه بوده است.
وی افزود: درآمد شهرداری قم نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 
۵۵ درصد رشــد داشته و این در حالی است که در سرفصل مالیات 
بر ارزش افزوده ۴۵ درصد کاهش داشته است که این نشان می دهد 
دســتگاه های مختلف ســهم خود از مالیات ارزش افزوده را به موقع 

پرداخت نکرده اند.

اصفهان - مریم مومنی - خبرنگاریادگار امروز: 
رئیس روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان با اعلام این خبر 
گفت : این کمپین با شعار >بی نهایت ماندگار< به همراه ترافیک 
رایگان بامدادی در زیرساخت های مختلف باند پهن ثابت مانند 
ADSL، VDSL و FTTH در دو دســته ســرویس های 
>حرفــه ای< و >اقتصادی< به مشــتریان اینترنت اســتان عرضه 

می شود.
به گــزارش روابط عمومی مخابرات منطقــه اصفهان، مهندس 
ملک زاده با اشــاره به هدف اجرای این طرح اظهار کرد: شرکت 
مخابرات ایران با هدف ارائه خدمت بیشــتر به مشتریان وفادار 
شــرکت و همچنین جذب مشتریان جدید با توجه به ارائه انواع 
طرح ها در بسترهای مختلف و برای تمام مشتریان با هر سطح 

نیازی به باند پهن در قالب این کمپین ، ســعی دارد  که ســبد 
محصولات اینترنت خانگی شرکت مخابرات ایران با ارزشی بیش 
از سبد محصولات اســتاندارد و بهتر و جامع تر از کمپین های 

گذشته در اختیار عموم مصرف کنندگان اینترنت قرار  گیرد.
وی جامعه مخاطــب این طرح را کلیه مشــترکین تلفن ثابت 
دانست و افزود : مشتریان موجود که درخواست خرید یا تغییر 
ســرویس موجود خود را دارند، مشــتریان جدیدی و مشتریان 
منقضی شده که درخواست خرید سرویس های موجود در طرح 
را دارنــد می توانند از طریق کانال های فــروش مربوطه اقدام و 
با توجه به بســتر ارتباطی خود نســبت به خرید سرویس طرح 

اقدام نمایند.
رئیــس روابط عمومــی مخابرات اصفهان  خاطر نشــان کرد : 

علاقمندان به پیوســتن به این کمپین می توانند به صورت ۲۴ 
ساعته از طریق مراجعه به وب سایت شرکت مخابرات ایران به 
آدرس www.tci.ir  ، تمــاس تلفنی بــا ۲۰۲۰ یا مراجعه به 
مراکز و دفاتر خدمات مخابراتی استان در ساعات اداری نسبت 

به دریافت اطلاعات و ثبت در این کمپین اقدام کنند.
رئیس روابــط عمومی مخابرات منطقه اصفهان  با برشــمردن 
مزایای خرید این کمپین برای مشــتریان بیان کرد : ســرعت، 
حجم  و قیمت مناســب سرویس های طرح از جمله مزایای این 
کمپین اســت که در آن ســرویس های مختلف با سرعت ۵۱۲ 
کیلوبیت بر ثانیه تا ۲۰۰ مگابیت بر ثانیه در بســتر های مختلف 
باند پهن ثابت به مشــتریان  به صورت پــس پرداخت و پیش 

پرداخت ارائه می شود.

رئیس روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان خبر داد؛

کمپین »ماندگار« جهت کلیه متقاضیان اینترنت در اصفهان آغاز شد

رییس شورای شهر قم : 

مصوبه دولت پیشرفت متروی قم را تسهیل کرد

برگزاری دوره آموزشي استانداردهاي پوشش 
خطوط لوله در شرکت گاز  سمنان 

سمنان-خبرنگاریادگار امروز:
بــه گزارش روابط عمومی؛ علیرضا اعوانی رئیس امور مهندســي و اجراي 
طرح های شــرکت گاز اســتان ســمنان هدف از برگزاري دوره آموزشی 
استانداردهاي پوشش خطوط لوله را آشنایي کارکنان با تعاریف و مفاهیم 
پوشش هاي مورد استفاده در صنایع نفت و گاز، استانداردها و روش هاي 

تعمیرات آنها عنوان کرد.
وی خاطرنشــان کرد: در این دوره ضمن پرداخت به اهمیت اســتفاده از 
پوشــش هاي مدرن و ضــرورت بكارگیري آنها مطابق با اســتانداردهاي 
داخلی و بین المللي به مزایای اســتفاده از این پوشــش ها در حوزه های 

اجرا، بهره برداري و تعمیرات اشاره شد.
اعوانی در پایان افزود: برگزاری این دوره ها منجر به ارتقای توان و دانش 
کارکنان خواهد شد که به دنبال آن کاهش هزینه های مرتبط با خوردگی 
تجهیزات و همچنین افزایــش عمر کاری آنها را به عنوان یکی از اولویت 
های مهم استقرار فرآیند مدیریت خوردگی در شرکت گاز استان سمنان 

دربرخواهد داشت.
گفتنی اســت تعداد ۴۰ نفر از كاركنان به صــورت فیزیكي و 25 نفر به 

صورت ارتباط از طریق ویدئو كنفرانس در این دوره حضور یافتند

انتخاب سرپرست شرکت آبفا  آذربایجان 
غربی به عنوان مدیر برتر حامی روابط عمومی

ارومیه -مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز :
سرپرست شرکت آب و فاضلاب آذربایجان غربی به عنوان مدیر برتر حامی 

روابط عمومی  مورد تجلیل استاندار آذربایجان غربی قرار گرفت.
به گزارش دفتر روابط عمومی و آموزش همگانی شــرکت آب و فاصلاب 
اســتان آذربایجان غربی، نشست شــورای هماهنگی روابط عمومی های 
استان که با حضور شــهریاری استاندار آذربایجان غربی برگزار شد، ضمن 
تجلیل از روابط عمومی های برتر، برترین مدیران حامی روابط عمومی نیز 

مورد تقدیر قرار گرفتند.
در همیــن راســتا، از دکتــر رضوی سرپرســت شــرکت آب و فاضلاب 
آذربایجان غربــی به عنوان مدیر برتر حامی روابط عمومی تجلیل و تقدیر 

شد.
در لوح تقدیر اعطاء شــده استاندار به سرپرســت شرکت آب و فاضلاب 

آذربایجان غربی آمده است:
“ روابــط عمومی بــا تلاش آگاهانــه موجب خلق جامعــه ای بر مبنای 
همیاری و گســترش دهنده ژرفای معنای عمیق انســانی اســت. بدون 
تردید فعالیت های اطلاع رســانی موثر و ارتباطات دو سویه روابط عمومی 
راهگشــای فردایی سرافراز و روشن و نیز موجب اعتمادسازی و مشارکت 
هرچه بیشتر در مسیر تحقق اهداف نظام مقدس انسانی و اسلامی خواهد 

شد

برگزاری یادواره شهیدان محبوب و مهاجر
 در سرخس 

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگارامروز : 
 طی مراســمی با حضور مدیران و کارکنان شــرکت پالایش گاز شــهید 
هاشــمی نژاد، یادواره شــهیدان ابراهیم محبوب و علــی اکبر مهاجر در 
شهرســتان سرخس برگزار شد.در این مراســم که با همکاری واحد امور 
ایثارگران در مدرسه ابتدایی دخترانه غیردولتی شهید محبوب برگزار شد 
مدیرعامل با بیان اینکه شهدا تجلی صفات عالیه بودند و این صفات را در 
جبهه های حق علیه باطل به نمایش گذاشــتند گفت: هشت  سال جنگ 
تحمیلی جزو سوابق درخشان و عظیم ملت ایران اسلامی است و شهدا با 
ایثار و از خودگذشتگی، امنیت و ثبات را برای کشور به ارمغان آوردند.سید 
مجید منبتی تصریح کــرد: دفاع مقدس یکی از مهم ترین وقایع تاریخی 
کشــور ما اســت و برای درک اهمیت این واقعه بایستی به تاریخ سال ها 
قبل مراجعه کرده و آن را گرامی داشــت.وی با اشاره به اینکه کماکان راه 
شــهدا ادامه دارد بیان کرد: تاکیدات مقــام معظم رهبری در جنگ تمام 
عیار امروز حرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی، رونق تولید و اشــتغال است 
و امروز ســنگر دفاع از استقلال و آزادی ملت به جای جبهه در محل کار 
ما اســت و ما باید در راســتای تاکیدات رهبری در حوزه رونق تولید گام 
برداریم.مهندس منبتی خاطر نشان کرد: جمهوری اسلامی ایران به برکت 
خون شهدا و از خودگذشتگی رزمندگان اسلام در اوج عزت و اقتدار است.

گفتنی اســت: شهیدان ابراهیم محبوب و علی اکبر مهاجر در چهارم دی 
ماه 1365 در عملیات کربلای چهار به شهادت رسیدند.

دیدار شهردار ایلام 
با مدیرعامل شرکت آبفا شهری 

ایلام-اسما عظیمی-خبرنگاریادگار امروز: 
 شهردار ایلام با مدیرعامل شرکت آبفا شهری دیدار و گفتگوکرد

بررسی جابجایی خط انتقال آب و فاضلاب خیابان آیت اله حیدری و بلوار 
مدرس و بلوار آزادی  بمنظور احداث زیر گذر میدان کشــوری شهر ایلام  

موضوع  دیدار شهرداری ایلام با مدیر عامل آبفای استان بود.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب شهری استان ایلام، در این 
دیدار دکتر صادقیان  شهردار ایلام ضمن تشکر و قدردانی از مدیرعامل و 
مجموعه مدیریت آب و فاضلاب اســتان اظهار داشت: تعاملات فی ما بین 
شهرداری و شرکت آب و فاضلاب می بایست  بیش از گذشته باشد که با 
ارتقا این گونه تعاملات بین بخشی یقیناً شاهد روند رو به رشد فعالیت ها 
در شــهر خواهیم بود. وی هدف از این جلســه را بررســی جابجایی خط 
انتقال آب و  فاضلاب خیابان آیت اله حیدری و بلوار مدرس و بلوار آزادی 
بمنظور  احداث زیر گذر میدان کشــوری شهر ایلام  عنوان کرد  و اضافه 
کرد: بمنظور تسریع در عملیات اجرایی زیر گذر نیازمند همکاری شرکت 

آب و فاضلاب در این زمینه هستیم.
 مهندس مظاهری  گفت: خوشبختانه طی دوسال گذشته شاهد توسعه و 

کارهای عمرانی بسیار خوبی در سطح شهر ایلام هستیم.
مدیرعامل شــرکت آبفا شــهری همکاری و تعامل همه نهادها در خدمت 
به مردم را لازم و ضروری دانســت و گفت: خدمت رسانی به مردم وظیفه 
اصلی شرکت آب و فاضلاب و  شهرداری است و قطعاً با همکاری و تعامل 
دوجانبــه این دو نهاد می توانیم در راه خدمت هر چه بیشــتر و بهتر به 
مردم گام برداریم. و این شــرکت آمادگی دارد که با شهرداری همکاری و 

مساعدتی که لازم باشد انجام دهد.

قم - مریم یقینی خبرنگاریادگار امروز :
شــهردارقم با انتقــاد از عملکرد دســتگاه های 
خدمات رسان استان در تامین زیرساخت های بلوار 
پیامبر اعظم)ص( این شهر گفت: با توجه به تلاش 
برای جذب سرمایه گذار درحاشیه این بلوار،تامین 

زیرساخت های آن بسیار ضروری است.
 سیدمرتضی ســقائیان نژاد،  در یکصد و بیست و 
پنجمین جلسه رســمی و علنی شورای اسلامی 
شهرقم در ساختمان شهید باکری این شورا، افزود:  
بلوار پیامبر اعظم)ص( درمحدوده شهری واقع است 
و از نظر قانونی، سازمان های خدمات رسان، موظف 
هستند درچارچوب وظایف خود نسبت به تامین 

زیرساخت های این بلوار اقدام کنند.
بلــوار پیامبر اعظم)ص( از حــرم حضرت فاطمه 
معصومه )س( آغاز و تا مســجد مقدس جمکران 
ادامه می یابد. طراحی بلوار بر اساس یک مسیر کاملًا 
مستقیم به طول هفت کیلومتر و عرض ۳۰۰ متر، 
دربرگیرنده خیابان های منشعب به بلوار به صورت 

تقاطع های غیر هم سطح می باشد.
وی گفت: شــهرداری تعامل های بسیار خوبی 
با ســازمان های خدمت رســان در استان دارد 
ولی متاســفانه تاکنون ایــن تعامل یک طرفه 

بوده است.
وی اظهار داشت:  مدیریت شهری قم، ۱۵۰ میلیارد 
ریال از حق شهرداری درمنطقه پردیسان به منظور 
ارتقای زیرساختهای آب و فاضلاب و افزایش رفاه 
مردم این منطقه گذشــت ولــی درمقابل آبفا به 
هیچ یک از تعهدات خود درقبال شهرداری عمل 

نکرده است.
سقائیان نژاد افزود: شهرداری قم، به جای تصویب 
قطعات ۱۰۰ متری، کل منطقه ۲ و ۶ پردیسان را 

در اختیار سازمان آب و فاضلاب شهری قرار داد که 
این اوج تعامل شهرداری با این سازمان است.

پردیسان در منطقه هشتم شهرداری و در جنوب 
غربی شــهر قم واقع شده اســت، این منطقه در 
ســال ۱۳۷۷ توســط وزارت مسکن و شهرسازی 
وقت تاســیس و در سال ۱۳۹۰ به یکی از مناطق 

شهرداری قم تبدیل شد.
وی با تاکید بر اینکه شــهرداری به دنبال تقابل با 
دستگاه های خدمات رسان قم نیست ولی اگر آنها 
به تعهدات خود درقبال شــهرداری عمل نکنند، 
تعامل میان ۲ طرف مخدوش می شــود، گفت: از 
استاندار و معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
درخواست داریم با ورود به این موضوع اجازه ندهند 

که مســایل جزیی تعاملات شــهرداری در سطح 
استان را دچار خدشه کند.

رییس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی 
شــهر قم، نیز در این جلسه با اشاره به اخذ مجوز 
قــرارداد با موضوع مشــارکت در احداث مجتمع 
 sw۱۸ تجاری مسکونی دربخشی از عرصه بلوک
بلــوار پیامبر اعظم)ص( گفت: ایــن مجموعه در 
زمینی به مســاحت ۹۱۷ مترمربع با ۶ طبقه و ۶ 

هزار و ۳۳۲ متر مربع زیربنا احداث می شود.
مجید اخوان با بیان اینکه سهم شهرداری در این 
طرح ۳۹ درصد و سهم ســرمایه گذار ۶۱ درصد 
است گفت: آورده شهرداری ۱۴۴ میلیارد ریال است 
که این ســهم ناشی از زمین، عوارض و مجوزات و 

آورده شریک نیز ۲۲۵ میلیارد ریال می باشد.
وی اظهــار داشــت: ایــن طــرح در هیات عالی 
سرمایه گذاری استان تصویب و قرار است در۲۷ ماه 

تکمیل و به بهره برداری برسد.
رییــس کمیســیون برنامــه و بودجه شــورای 
اسلامی شــهر قم، ضعف زیرســاخت های بلوار 
پیامبــر اعظــم)ص( را جدی دانســت و گفت: 
دستگاه های خدمات رســان استان به بهانه عدم 
تونل مشــترک شــهری تکالیف خود را در حوزه 
تقویت زیرساخت های بلوار پیامبر اعظم)ص( انجام 

نمی دهند.
اخوان ادامه داد: تعامل شهرداری با مجموعه های 
آب و برق بسیار نزدیک و در تمام طرح های مورد 
نیاز این شرکت ها ،مدیریت شهری همکاری لازم 
را داشته اســت ولی این تعامل تاکنون یک طرفه 
بودهاست و آنها درطرح های اولویت دار شهرداری 

همکاری لازم را انجام نداده اند.
وی گفت: اراده ای برای تکمیل زیرساخت های بلوار 
پیامبر اعظم)ص( توسط دستگاه های مرتبط وجود 
ندارد که باید از ابزارهای قانونی در این زمینه اقدام 

لازم را انجام داد.
رییس کمیسیون شهرســازی و معماری شورای 
اسلامی شــهر قم نیز در این جلســه با اشاره به 
ضعف زیرساخت های بلوار پیامبر اعظم)ص( گفت: 
مدیریت شــهری قم با نگرانی جــدی دررابطه با 

زیرساخت های اساسی این بلوار مواجه است.
محســن محرری ادامه داد: با وجود پیگیری های 
بسیار، دستگاه های ذیربط به بویژه سازمان برق و 
آب برای تامین این زیرساخت ها اقدام لازم را انجام 
نداده اند که این موضوع جذب ســرمایه گذار رادر 

حاشیه این بلوار مهم را با مشکل مواجه می کند.

اصلاح و توسعه ۱۳۰ کیلومتر 
شبکه آب و فاضلاب لرستان

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز : 
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب لرستان گفت: طرح اصلاح 
و توسعه شــبکه های آب و فاضلاب و اجرای خطوط انتقال با 

اعتبار 1496 میلیارد ریال در حال اجراست.
 حمیدرضا کرم وند در جمع خبرنگاران افزود: اصلاح و توسعه 
شــبکه های آب و فاضلاب با هدف جلوگیری از هدررفت آب، 
تثبیت شبکه، پایداری تامین آب شرب شهروندان و جلوگیری 
از کــدورت آب در مناطقــی که منبع تامین آب شــرب آنها 

چشمه هاست، در حال انجام است.
وی با اشاره به اینکه اجرای این پروژه ها تا کنون ۷۶۱ میلیارد 
ریال هزینه دربر داشته اســت، ادامه داد: پروژه های اصلاح و 
توســعه شبکه آب در تمامی شهرهای استان درحال اجراست 
و طــی آن اصلاح و توســعه ۴۴ کیلومتر شــبکه توزیع آب و 
۲۲ کیلومتر خط انتقال با اعتبــار ۱۱۲۹ میلیارد ریال انجام 

می شود که تاکنون ۵۳۹ میلیارد ریال هزینه شده است.
مدیرعامل شــرکت آبفای لرســتان با بیــان اینکه پروژه های 
اصلاح و توســعه شــبکه های فاضلاب نیز در تمامی شهرهای 
اســتان در حال اجراســت گفت: بر اســاس این طرح اجرای 
۶۴ کیلومتر شــبکه جمــع آوری فاضــلاب با اعتبــار ۳۶۷ 
 میلیــارد ریال در برنامه بوده که تاکنــون ۲۲۲ میلیارد ریال 

هزینه شده است.

رشد۱۶۶ درصدی کمک های نیکوکاران 
سرخسی به طرح اکرام ایتام

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز :
رئیــس کمیته امــداد ســرخس گفــت: در۹ماهه امســال 
نیکــوکاران بیش از یک میلیــارد تومان کمــک های نقدی 
و غیــر نقدی به این اداره داشــته اند که این رقم نســبت به 
 مدت مشــابه خــود در ســال گذشــته رشــد ۶۶ درصدی 

را داشت.
 علیرضا دادمحمدی با اشــاره به اجرای موفق طرح اکرام ایتام 
از اواخــر دهه ۸۰ تاکنون افزود: اکنون این اداره از ۱۶۲ فرزند 
یتیم و ۱۰۵ فرزند محسنین حمایت های مالی و معنوی دارد. 
وی با اشــاره به کمک به ایتام و محســنین که با مبالغ پایین 
امکان پذیر است و بیش از هزار و ۱۰۰ نیکوکار در قالب طرح 
اکرام ایتام همکاری دارنــد، ادامه داد: ۹۸۷ نیکوکار در بخش 
ایتــام و ۱۱۵ نیکوکار در بخش محســنین از فرزندان زیر ۱۸ 
ســال که تحت حمایت خدمات کمیته امداد هستند، حمایت 

می کنند.
دادمحمــدی از رشــد ۱۶۶ درصدی کمک هــای حامیان به 
فززندان یتیم و محسنین تحت حمایت کمیته امداد این اداره 
در ۹ ماهه امســال نسبت به مدت مشابه سال گذشته گفت و 
ادامــه داد: نیکوکاران در ۹ ماهه امســال بیش از یک میلیارد 
تومــان به فرزندان معنوی خود به صــورت نقدی و غیرنقدی 
کمک کردند که این رقم در مدت مشــابه ســال گذشته ۳۷۵ 

میلیون تومان بود.
رئیــس کمیته امداد ســرخس  با اعلام اینکــه  اکنون ۳۶۰۰ 
خانــوار با جمعیت بیــش از ۱۱ هــزار نفر از کمیتــه امداد 
ســرخس خدمــات می گیرنــد، اظهــار کــرد: ۷۵ درصد از 
 جامعه مددجویان کمیته امداد ســاکن روســتاها و مرزنشین 

هستند.
شایســته ذکــر اســت: نیکــوکاران مــی توانند بــه منظور 
کمــک و مشــارکت با کمیته امداد ســرخس کد دســتوری 
#۰۵۱۱۰*۸۸۷۷* را با اســتفاده از تلفن هــای همراه خود 

شماره گیری کنند.

رتبه اول شرکت توزیع برق اصفهان
 در ارزیابی وزارت نیرو 

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز : 
 در ارزیابــی کــه وزارت نیــرو در هفته پژوهــش اعلام نمود 
شــرکت توزیع برق اصفهان در بین تمام شــرکت های توزیع 
 برق کشــور در عرصه پژوهش و فــن آوری رتبه اول را از آن 

خود نمود .
مهندس حمید رضا پیرپیران مدیر عامل شــرکت توزیع برق 
اصفهــان در این باره گفت :پروژه های تحقیقاتی و پژوهشــی 
توانســته فرایندهای خدمت رســانی و برق رســانی با کیفت 
را ارتقا بخشــد و مسیر استراتژی شــرکت را با سرعت بیشتر 
هدایــت کند به طورقطع نگاه پژوهش محور می تواند چشــم 

انداز شرکت را با کیفیت بهتری به سرمنزل مقصود برساند 
وی در ادامه گفت : ارتباط صنعت با دانشگاه مسیر پیشرفت ما 
را بیش از پیش می نماید به طوری که با داشتن دانشگاههای 
اصفهان ، دانشــگاه صنعتی و بســیاری از دانشــگاههای آزاد 
اسلامی  می توانیم این ارتباط را در سطح وسیعتر ایجاد کنیم 
و با تفاهم نامه هایی که ایجاد و امضا شده اشت به ارتقا هر چه 

بیشتر سازمان همت گماریم. 
 مهندس حبیــب ا....مظاهری مدیر دفتــر تحقیقات در ادامه 
گفت : در توســعه همه جانبه برکسی پوشیده نیست، تحقیق 
و پژوهش شــاهراه ورود به خودکفایی و اســتقلال همه جانبه 

است .
 وی تصریح کرد :فعالیتهاي تحقیق و پژوهش موجب فن آوري 
و نوآوري مي گردد و توانمندی های کارکنان یک مجموعه را 
به نمایش می گذارد  خوشــبختانه دستاوردهاي پژوهشي در 
صنعت برق اصفهان ستودنی است و در تمام حوزه ها همکاران 

حضور داشته اند. 
وی تصریــح کــرد :دریافت این لــوح حاصــل رهنمودهای 
مدیرعامــل و تــلاش تمــام همــکاران بــوده اســت که در 
نهایــت شــرکت توزیع بــرق اصفهان با کســب 74/4 درصد 
 از امتیــازات ســاخص هــای ارزیابــی جایــگاه اول را از آن 

خود کرد. 

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگاریادگارامروز:
معاون بهره برداری شــرکت برق منطقه ای غرب 
از نصب کنتورهای هوشــمند و برقراری ارتباط 
مکانیــزه ۱۵۰۰ نقطه قابــل اندازه گیری برای 

پایش شبکه در حوزه برق غرب خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت برق منطقه ای 
غرب، مهندس »ســیامک محمدی حســینی« 
معــاون بهره برداری این شــرکت در تشــریح 
عملکرد این معاونت در بخش بازار برق گفت: کنتورهای هوشمند در ۱۵۰۰ نقطه از شبکه 
برق غرب برای پایش و پردازش انرژی  در اســتان های کرمانشاه، کردستان و ایلام توسط 

دفتر بازار برق نصب شده است.
وی با اشــاره به اهمیت و کاربردهای ســنجش مکانیزه انرژی افــزود: اطلاعاتی که از این 
کنتورها به دســت می آیند، مبنای صدور صورتحساب های بازار برق ایران برای فروشندگان 
انرژی یا نیروگاه ها، خریداران یا شرکت برق منطقه ای و شرکت های توزیع و خدمات انتقال 

قرار می گیرد.
مهندس حســینی امکان محاسبه تلفات شــبکه کشــوری، منطقه ای و توزیع را از دیگر 
مزایای نصب این کنتورهای هوشــمند عنوان و خاطرنشان ساخت: صدور صورتحساب برق 
کشــورهای همجوار، صدور صورتحساب صنایع سنگین توسط شرکت های برق منطقه ای، 
بــورس انرژی و قراردادهای دوجانبــه، مدیریت مصرف و پایش همکاری صنایع در کاهش 

پیک تابستان از دیگر کاربردهای سنجش مکانیزه انرژی هستند.
معاون بهره برداری شــرکت برق منطقه ای غرب، در پایان گفت: در سال جاری با استفاده از 
بســتر مخابراتی APN، برای اولین بار در ســطح کشور دسترسی آنلاین به همه کنتورها 
و میــزان انرژی مصرفی در شــبکه برق غرب از راه دور فراهم شــد کــه این امر منجر به 

برنامه ریزی و اجرای مطلوب برنامه های مدیریت مصرف در شبکه گردید.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز : 
به گــزارش اداره کل ارتباطــات و امور بین الملل 
شرکت مخابرات ایران، مهندس سیدمجید صدری، 
مدیرعامل شرکت با ارسال لوح تقدیر ، از مهندس 
بیدخــام ، مدیرکل ارتباطات و امــور بین الملل و 
همکاران ایشــان به خاطر برگزاری و اجرای موفق 
نمایشگاه تلکام پلاس و بازتاب مطلوب آن نزد اذهان 

و رسانه ها، تشکر و قدردانی کرد. 
متن لوح مهندس صدری به شرح زیر است:

نمایشــگاه بین المللی مخابرات و صنایع اطلاع رسانی که امسال با رویکردی جدید تحت عنوان 
»تلکام پلاس« به اجرا درآمد، همراه با حضور مفید و موثر مجموعه مخابرات ایران علی رغم کم 
بودن زمان هماهنگی ها و لزوم شرکت در آن به بهترین وجه ممکن با توجه به اهمیت برند شرکت 

مخابرات ایران بود.
حضور موفق و پررنگ شرکت مخابرات ایران در این نمایشگاه و بازتاب های مناسب آن در جامعه 
مخابراتی کشور، قطعاً مرهون زحمات جنابعالی و همکاران پرتلاش اداره کل ارتباطات و امور بین 

الملل است.
به همین مناســبت ، وظیفه خود می دانم از تلاش های یکایک شــما عزیزان در برگزاری موفق 
نمایشگاه که با حداکثر صرفه جویی در هزینه ها و بیشترین بهره وری ممکن در میان دیگر شرکت 
کنندگان محقق شد، تشکر و قدردانی کرده و از خداوند بزرگ، سلامتی، سرافرازی و توفیق هرچه 

بیشترتان را آرزو نمایم.
گفتنی ست ، بیستمین نمایشگاه بین المللی مخابرات و صنایع اطلاع رسانی با عنوان »مخابرات و 
راه حل های نوآورانه« از روز سه شنبه ، ۲۶ آذرماه سال ۹۸ افتتاح و در روز جمعه ، ۲۹ آذرماه به 
کار خود پایان داد که شرکت مخابرات ایران با ارایه سرویسهای تجاری، میزبان بازدیدکنندگان در 

سالن ۳۸ نمایشگاه بین المللی تهران بود.

تقدیر مدیرعامل شرکت مخابرات ایران 
از حوزه ارتباطات و امور بین الملل

برقراری یک هزار و 500  نقطه قابل اندازه گیری 
برای پایش شبکه در شرکت برق منطقه ای غرب
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اصغر ابراهیمی اصل معاون اسبق وزیر نفت گفت: اگر 
با کاهــش 50  درصدی قیمت  CNG، 20 میلیون 
متر مکعب تقاضای مصرف  CNG   را افزایش دهیم 
و معــادل آن بنزین صرفه جویی و صادر شــود، 36 
هزار  میلیارد تومان برای دولت درآمد به همراه دارد. 

معاون اسبق وزیر نفت با اشاره به ضرورت استفاده از 
ظرفیت  CNG   در کشور گفت: یکی از راهکارهای 
  CNG  کسب درآمد برای دولت توسعه  جایگاه های
اســت. ما به ظرفیت 40 میلیون متر مکعب در روز 
 ایســتگاه فروش  CNG  احداث کرده ایم. از طرفی 
نــاوگان اتومبیل ما شــامل   17 میلیــون اتومبیل 
خصوصی و 3.4 میلیون اتومبیل تاکســی، تاکسی 
 اینترنتی، وانت و خودروهایی اســت که شــبکه  ی 
توزیــع مواد غذایی،  دارو و ســبزیجات و میوه را به 
عهــده دارند. از این تعداد 3.4 میلیون، 2  میلیون و 

630 هزار تا از آنها دوگانه سوز نیست. 
وی همچنین اظهار داشــت: دلیلش هم این است 
که مسئولین ما به اشتباه  قیمت  CNG  را افزایش 
دادند. اگر دولت قیمت  CNG  را که همه جای  دنیا 
یک ششــم پایین  ترین نرخ سوخت است را برا این 
مبنا محاسبه و  تعیین کند؛ یعنی الان اگر گازوئیل 
300 تومان است باید  CNG  متر  مکعبی 50 تومان 
باشد. اگر این اتفاق بیفتد مصرف از بنزین به سمت 

 CNG  شیفت پیدا می کند. 
ابراهیمی اصل افزود: متاسفانه طی یک تصمیم غلط، 
قیمت  CNG  را از  ســال 92 ، 414 تومان به ازای 
هر متر مکعب در نظر گرفتند. در  نتیجه عملًا دیگر 
کسی ســراغ  CNG  نرفته اســت. اگر دولت بیاید 
 CNG   را 200 تومان کنــد، 1562 میلیارد تومان 
اینجا ظاهراً پول از دســت  می دهد ولی 20 میلیون 

متر مکعب  CNG  مشتری پیدا می کند.
معاون اســبق وزیر نفت ادامــه داد: اگر 20 میلیون 
متر  CNG  مصرف  شــود در سال 7.3 میلیارد متر 
مکعب مصرف  CNG  افزایش می یابد که  معادل آن 
بنزین صرفه  جویی می شود، بنزین را با نرخ 50 سنت 
اگر  صادر کنیم؛ 36 هزار میلیارد تومان پس از کسر 
این عدم النفع تثبیتی  که برای  CNG  دادیم برای 
دولــت می ماند. دولت 36 هزار میلیارد  تومان پول را 
به دســت می آورد نه در گران کردن بلکه در ارزان 

کردن. 
ë  130 در کشور  CNG  ظرفیت توسعه

میلیون متر مکعب است
وی خاطرنشــان کرد: در این فضــای روانی تحریم 
بین  المللی اگر دولت  بیاید قیمت  CNG  را به نصف 
تقلیل بدهد؛ تمام ناوگان موجود که اکثرا  بنزین سوز 
هستند؛ همه از  CNG  استفاده می کنند. الآن روزانه 
40  میلیون متر مکعب ظرفیت عرضه  CNG  داریم 

که 16 میلیون متر  مکعب آن استفاده می شود. اگر 
برنامه ریــزی کنیم که 20 میلیون متر  مکعب دیگر 
هم مصرف شــود، 36 هزار میلیــارد تومان درآمد 
برای  کشــور ایجــاد می کند. ابراهیمی اصل در پایان 
اشاره کرد: کشور پتانســیل این را دارد که تا   130 
میلیــون متر مکعب  CNG  اســتفاده کند در این 
صورت میتوان کل  بنزین را به کشــورهای همسایه 
صادر کــرد. آمریکا هم قطعــا نمی تواند  جلویش را 
بگیــرد؛ برای اینکه با خط لوله بنزیــن را به عراق، 
به  آذربایجان، به ارمنستان، ترکمنستان، افغانستان، 
پاکستان صادر میکنی  و در کشور خود آنها مخازن 
وجود دارد و از طریق مخازن از شــبکه  ی  خط لوله 
یا با تانکــر در پمپ بنزین  ها می ــرود. بنابراین یک 
عقلانیتی  باید در وزارت نفت حاکم بشود که منافع 
را سیاسی و حزبی نبیند. منافع  را ملی و استراتژیک 

ببیند آن وقت وضع مملکت بهتر می شود.

نجار:

 توسعه شهرها نامتوازن است
اســماعیل نجار رییس ســازمان مدیریت بحران کشــور گفت: توسعه 
 شــهرهای کشــور نامتوازن بوده و پیوسته شاهد رشــد سکونتگاه های 

 غیررسمی هستیم. 
نجار اظهار داشــت: پیوسته ســکونتگاه های غیررســمی اضافه شده و 

 مسوولان تنها اقدام به ساماندهی آن کردند. 
وی گفت: انتظار می رود با بکار بســتن تجربه های جهانی و استفاده از 
 تجربه های کشــورهای پیشرفته تا ســال ۲۰۳۰ سیستم تاب آوری در 
 شــهرها اعمال شود و در مرحله اول کاهش تلفات جانی سپس خسارت 

 مالی و صیانت از زیستگاه های طبیعی محقق شود. 
رییس ســازمان مدیریت بحران کشــور افزود: چرا با وجود داشتن علم، 
 خرد، دانش و تجهیزات در برابر حوادث نگران هستیم؟ با توجه به  تغییر 
اقلیمی که در جهان رخ داده چرا با بارش برف ســنگین راه ها  مسدود و 

مشکلات برای مردم ایجاد می شود؟
نجار اضافه کرد: شهر اهواز جوی کوچک برای انتفال آب سطحی  ندارد 

و آب در چاله ها و هر جای گود جمع شده است. 

وی بیان کرد: همه از نبود فاضلاب در شهر اهواز سخن می گویند و  کسی 
به جوی آب توجهی ندارد هر چند با اجرای طرح فاضلاب  بسیاری از آب 

های سطحی جمع آوری می شود. 
رییس سازمان مدیریت بحران کشور با بیان اینکه مدیریت اطلاعات در 
 کشور ضعیف است خاطرنشان کرد: با وجود اینکه زمان زلزله بم  استاندار 
کرمان بودم آمار دقیق از شمار جانباختگان نداشتم و آمار بین   ۱۵ تا ۴۵ 

هزار فوتی گزارش شده بود.  
ë  ۹۸ خسارت ۳۵ هزار میلیارد تومانی سیلاب فرودین

نجار گفت: ســیلاب فرودین امسال بیشتر اســتان های کشور را درگیر 
 کرده بــود و ۳۵ هزار میلیارد تومان خســارت به زیر ســاخت، بخش 

 کشاورزی، مسکن، صنعت و دیگر بخش ها وارد کرد. 
وی با بیان این سوال که دلیل اینکه جامعه تاب آور نشده چیست افزود: 
 همه دنبال این موضوع هستیم اما بار را به دوش همدیگر انداختیم چرا 

 که نگاه جامع نگر به این موضوع نداریم و به روز مرگی افتاده ایم. 
رییس ســازمان مدیریت بحران کشور اضافه کرد: به موضوع پیشگیری 
 کمتر یا به هیچ وجه توجه نشــده است چرا که مسوولان ریسک محور 

 نبوده بلکه پاسخ محور هستند. 
نجــار تاکید کرد: فرایند کارها را در کشــور بســیار پیچیده و غیرقابل 
 دسترسی کرده ایم به عنوان مثال فرایند اختصاص اعتبار مدیریت  بحران 

برای انجام کار دشوار و پیچیده تر از یک کار عادی است. 
وی اظهار داشت: مردم، شــبکه های اجتماعی و صدا و سیما شناختی 
از  مدیریت بحران ندارند در حالیکه گستره مدیریت بحران کل مجموعه 

 نظام را شامل شده و مردم اساس و مبنا هستند. 
رییس ســازمان مدیریت بحران کشــور با بیان اینکه وظایف خود را به 
 خوبی در ســاخت و ســازها انجام نمی دهیم ادامه داد:  با جود داشتن 
 دانش و تجهیزات در ســاخت و سازها چرا شیشه یک ساختمان در یک 

 زلزله ترک برمی دارد و ساختمان نوساز مجاور فرو می ریزد. 
نجار افزود: وقتی این موضوع بررســی می شود می بینیم بتن استفاده 
 شده در این ساختمان نوساز به درد نمی خورد یعنی از کسی که بتن می 
 سازد تا پایان کار می دهد مسوولیت خود را به درستی انجام نداده است. 

وی تاکید کرد: هیچ کســی با افرادی که مسوولیت خود را درست انجام 
 نداده کاری ندارد ولی اگر کار انجام شــده به درستی نباشد باید به همه 

 پاسخ داد. 
رییس سازمان مدیریت بحران کشور گفت: برخی شهرستانهای جدید در 
 مسیر سیلاب ایجاد شدند همچنین شهرداری ها مجوز بلند مرتبه سازی 

 می دهند در حالیکه نردبان بلند برای اطفای حریق ندارند. 
نجار افزود: با وجود تاکید بر ضرورت مهارت افزایی کارگران با  شــرکت 
در دوره هــای فنی و حرفه ای انتظــار داریم کارگر ۲ ماه بدون  دریافت 
حقوق از کار خود دست کشیده و برای شرکت در این دوره ها  هزینه هم 
پرداخت کند. رییس سازمان مدیریت بحران کشور گفت: رفتار مردم در 
حوادث  صحیح نیســت چراکه بسیاری از حوادث به علت گرفتن عکس 

سلفی با  سیل رخ داد. 

امکان نوسازی بافت های تاریخی فراهم شد

محمد اســلامی وزیر راه و شهرســازی از توافق این وزارتخانه با وزارت 
 میراث فرهنگی برای ساخت و ساز در بافت های تاریخی خبر داد. 

اســلامی با بیان اینکه متأسفانه در ساخت و ساز، مصالح به مقدار زیادی 
 مصرف می شود و بهره وری آن پایین بوده و زمان ساخت بالاست،  گفت: 
برای رفع این مشکلات، صنعتی ســازی باید در دستور کار قرار  گیرد و 
شرکت های دانش بنیان ما توانســته اند در صنعتی سازی، نقش  خوبی 
ایفا کنند. از ســازندگان و مهندســان مشــاور دعوت می کنم که از این 
 الگوهای صنعتی ســازی در ساخت و ســازهای خود استفاده کنند چرا 
که  در شــرایطی که در زلزله های بالای ۵ ریشــتر جداره ها و دیواره های 
 جداکننده ســازه های فعلی تخریب می شوند، باید از این الگوها استفاده 
 شود که اگرچه کمی گران تر هستند، اما آسیب پذیری آنها کمتر است. 

وی در خصــوص صادرات خدمات فنی و مهندســی گفت: ســهم ما از 
 بازار خدمات فنی و مهندســی دنیا تنها یک میلیارد دلار بوده که بسیار 
 کم اســت ضمن اینکه ورود به حوزه صادرات خدمات فنی و مهندســی 

 می تواند دانش فنی و مهندسی ما را نیز ارتقا دهد. 
وزیر راه و شهرســازی در پاسخ به پرسشــی درباره قیمت مسکن گفت: 
 قیمت مسکن متأثر از سایر مؤلفه های اقتصادی است. ما در وزارت راه  و 
شهرسازی، موتور محرکه بخش عمران را دنبال می کنیم از این رو  سالانه 
۲۰ هزار میلیارد تومان در بخش زیرســاخت های عمرانی هزینه  می شود 
و بخــش خصوصی نیز ۸۰ هزار میلیارد تومان در بخش مســکن  هزینه 

می کند بنابراین تحولات بازار مسکن متأثر از شرایط گوناگونی  است. 
اســلامی درباره توافق اخیــر وزارتخانه های راه و شهرســازی و میراث 
 فرهنگی در نوســازی بافت های فرسوده اظهار داشــت: با وزارت میراث 
 فرهنگی توافق کرده ایم تا محدوده های بیشــتری را که در حال حاضر 
 تحــت عنوان »بافت تاریخی« فریز شــده اند، آزادســازی کنند و مردم 
 بتوانند متناســب با شــرایط همان بافت، اقدام به ساخت و ساز کنند اما 

 قرار نیست برج سازی شود. 
وی در پاســخ به پرسشی درباره ســاخت مسکن های ۲۰ تا ۳۰ متری از 
 سوی شــهرداری گفت: ما در وزارت راه و شهرســازی این طرح را  ارائه 
نکرده ایم، از کســانی که این طرح را داده اند، درباره این موضوع  سوال 

کنید. 

سایه روشن واردات بی رویه پوشاک
 از مناطق آزاد

ناصر خرمالی مدیر گمرک، توســعه صادرات و ارزش افزوده مناطق  آزاد 
گفت: به لحاظ شرایط خاص و حمایت از تولید داخلی واردات در  مناطق 

آزاد محدود شده است. 
مدیر گمرک، توسعه صادرات و ارزش افزوده مناطق آزاد گفت:  براساس 
قانــون چگونگی اداره مناطق آزاد تجاری و صنعتی ورود هر  گونه کالا به 
استثنای کالای ممنوعه شــرعی با پرداخت عوارض مربوطه  به محدوده 
این مناطق بلامانع است اما از سال 96 به لحاظ شرایط  خاص و حمایت 
از تولید داخل کمیته ای تشکیل شد تا اجازه قانونی  واردات محدود شود. 
وی گفت: بر اســاس مصوبه ســال 96 و 97 و لحاظ شرایط کشور حتی 

 کالای همراه مسافر هم محدود شد. 
خرمالی گفت: 18 میلیون مسافر به خارج از کشور داریم و این می تواند 
 ارز قابل توجهی از کشــور خارج کند، اما مناطــق آزاد با ایجاد جذابیت 

 بخش قابل توجهی از ارز خروجی را می تواند جذب کند. 
وی با بیان اینکه نباید اشتغال در مناطق آزاد تحت شعاع برخی  رویکردها 
قرار گیرد، افزود: قطعا رونــق مناطق آزاد و ورود تجاری  کالا به مناطق 
آزاد برای عرضه مســافری به گردشــگران داخلــی می تواند  مزیت های 

ویژه ای برای مناطق به همراه داشته باشد. 
مدیر گمرک، توســعه صادرات و ارزش افزوده مناطق آزاد با اشــاره به 
 اینکه اهداف مناطق آزاد صرفاً صادرات نیســت، افزود: ما در مناطق  آزاد 

بخصوص در ارس و انزلی پیشگام تولید شده ایم. 
بهرام شــهریاری نایب رئیس اتحادیه پوشاک گفت: چون ثبت سفارش 
 ممنوع شــد ورود کفش و پوشاک هم ممنوع شد، اما بعد از مدتی برخی 

 کد ها چراغ خاموش باز شد. 
وی افزود: قید ثبت ســفارش کفش و پوشــاک از جمله اقلامی بود که 

 برداشته شد و کفش و پوشاک بی رویه وارد شد. 
شــهریاری با انتقاد از هدف گذاری مناطق آزاد بــرای واردات، گفت: با 

 خروج برند های خارجی تولیدات داخلی جایگزین آن ها خواهند شد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان آخرین آمار پرداخت  تســهیلات 
ازدواج را به تفکیک گروه های سنی مختلف اعلام کرد. 

تندگویان ضمن تشریح میزان پرداخت وام ازدواج به تفکیک سنین  مختلف 
در ســال های اخیر، گفت: براساس آمار ســال ۹۶، تعداد افراد  زیر ۱۵ سال 
دریافــت کننده وام ازدواج ۵۱ نفر بوده اســت. از آنجایــی که  وام ازدواج به 
دختران از ۱۳ سال و به پسران از ۱۵ سال پرداخت  می شود، این افراد شامل 
دختران بین ســنین ۱۳ تا ۱۵ سالی هستند که  تسهیلات مذکور را دریافت 

کرده اند. 
ë  افزایش چشمگیر تعداد دختران زیر ۱۵ سال وام گیرنده بعد از

افزایش  رقم وام ازدواج  
وی با تاکید بر اینکه این آمار به میزان "ثبت ازدواج" در ســنین مذکور  اشاره 
نمی کند و فقط شــامل "تعداد وام هایی" اســت که به افراد در این رده  سنی 
پرداخت شده است، اظهار کرد: درسال ۹۷ همزمان با افزایش  مبلغ وام ازدواج 
به ۱۵ میلیون تومان، این رقم به ۳۴۳۲ دختر زیر ۱۵  ســال رســیده است. 
براســاس اعلام بانک مرکزی در سال ۹۸ هم تا پایان  مرداد ماه ۴۴۶۰ دختر 
زیر ۱۵ سال وام ازدواج را دریافت کرده اند.  معاون امور جوانان وزارت ورزش و 
جوانان تصریح کرد: این آمار به  معنی افزایش »کودک همسری« نیست، بلکه 
نشان دهنده افزایش تعداد  افراد زیر ۱۵ سالی است که متقاضی دریافت وام 
ازدواج شده اند؛ این  درحالیست که برخی سودجویان در جهت تشویش افکار 
عمومی  ورسیدن به مقاصد خود، این هشدار آماری که برای توجه قانونگذار 
به  ابهامات و نواقص و در نظر گرفتن نظارت های درست بر اجرای قانون  داده 
می شود را به مباحثی چون کودک همسری و... مرتبط می کنند تا  قانون گذار 
توجــه لازم به نظارت قانونی در پرداخت این وام را نادیده  بگیرد. تندگویان با 
بیان اینکه بر همین اساس اگر روند مذکور تا پایان سال با  همین شیب پیش 
برود، بینی می کنیم تعداد این افراد به ۱۲ هزار نفر نیز  برسد، توضیح داد: این 
رقم نســبت به کل سال ۹۷ نشان دهنده افزایش ۳  تا ۴ برابری دختران زیر 
۱۵ سالی است که تقاضای دریافت وام  ازدواج کرده و آن را دریافت کرده اند. 

ë  پیشنهادی درخصوص نحوه پرداخت وام ازدواج به دختران زیر
۱۵  سال

وی با بیان اینکه از لحاظ عقلانی مشــخص است که یک دختر زیر ۱۵  سال 
توانایی بازپرداخت اقســاط وامش را ندارد، افــزود: حتی اگر تصور  کنیم که 

این دختران در مواردی به بلوغ کامل جســمی و فکری رســیده  باشند، اما 
در هرحال توانایی پرداخت اقســاط وام خود را ندارند و  احتمالا همســر یا 
سایر اعضای خانواده آنها باید اقساط وام را پرداخت  کند. این درحالیست که 
اگر این وام در ســنین ۱۸ سال به بالا به دختران  پرداخت شود، فرد قدرت 
تصمیم گیری و مطالبه گری در خصوص سهم  مالی خود در زندگی مشترک 
را خواهد داشــت. به عبارت دیگر به نظر  می رسد قانونگذار باید سهم وام این 
دختران را تا سنی که فرد بتواند  وارد عرصه مدیریت مالی زندگی و خانوادگی 
شــود، محفوظ نگه دارد و  به میزان سهم اشتراکی افراد در زندگی مشترک 

توجه کند. 
ë  »افزایش ۱۰ برابری متقاضیان بالای ۶۰ سال »وام ازدواج جوانان

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: از ســوی دیگر در  سال ۹۶ 
تعداد افراد بالای ۶۰ سال که وام ازدواج دریافت کرده اند ۲۲۴  نفر بوده است 
که این رقم در سال ۹۷ به ۳۵۳۰ نفر و در ۵ ماه نخست  سال ۹۸ به ۲۲۴۴ 
نفر رســیده اســت. همچنین این موارد روی میانگین  سن ازدواج در کشور 
هم موثر هستند. این موضوع نشان می دهد  قانون گذار تا کنون به بازه سنی 

دریافت وام ازدواج توجه نکرده است. 
تندگویان با بیان اینکه گفته می شــود با پرداخــت وام ازدواج یا افزایش آن 
 مخالفم، اما این گفته ها صحیح نیســت، اظهار کرد: اتفاقا با هر نوع  خدمت، 
از جمله پرداخت تســهیلات ازدواج به جوانان موافق هستم. به  دنبال آسیب 
شناســی پرداخت این وام نیز برخی اظهار نظرها در مورد  اینکه با پرداخت 
وام ازدواج به »جوانان« مخالف هســتم نیز مطرح شد  که این موضوع خلاف 

واقع است.  
ë   پیشنهاد افزایش وام ازدواج به ۵۰ میلیون تومان

وی با بیان اینکه امســال نیز کمیسیون فرهنگی مجلس تصویب کرده  است 
که رقم این وام برای ســال آینده به ۵۰ میلیون تومــان افزایش پیدا  کند، 
تصریح کرد: اتفاقا اگر شــرایط بازپرداخت این وام برای جوانان  تسهیل شود، 
به طوریکه آنها را به دلیل اقساط بالا تبدیل به بدهکاران  بانکی نشوند، شاید 
بخشــی از هزینه های آنها برای آغاز زندگی مشترک  تامین شود. وی با بیان 
اینکه ســامانه رسمی پرداخت وام ازدواج در کشــور از سال   ۸۸ آغاز به کار 
کرده است، توضیح داد: مبلغ تسهیلات ازدواج در آن  زمان حدود ۳ میلیون 
تومان و با اقساط ۳۶ ماهه بود. مبلغ و شرایط  بازپرداخت این وام تا سال ۹۵ 

تقریبا دچار تغییر خاصی نشــد، این  درحالیســت که طی آن بازه زمانی نیز 
شاهد تورم حدود ۴۵ درصدی  بودیم.  معاون امور جوانان ادامه داد: سال ۹۶ 
با همت دولت تلاش شــد تا  مشکلات مربوط به وام ازدواج در کشور برطرف 
شــود، یعنی هم وام  افرادی که سال ها در نوبت بودند پرداخت شد و هم  با 
توجه به تورم،  مبلغ تســهیلات نیز به شــکل معقولی افزایش یافت، به این 
ترتیــب وام  ازدواج به ۱۰ میلیون تومــان افزایش یافت و حتی افرادی که از 
سال ها  پیش در نوبت وام بودند، این تسهیلات را با سقف ۱۰ میلیون تومان 
 دریافــت کردند.  معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه بعد 
از آن  زمان پرداخت وام ازدواج در کشور به روز شد، افزود: در آن سال  حدود 
۱۰ هزار میلیارد تومان از سوی دولت برای تسهیلات وام ازدواج  پرداخت شد. 
این رقم در ســال ۹۷ به ۱۵ میلیون تومان و در سال ۹۸  هم به ۳۰ میلیون 
تومان افزایش یافت. این درحالیست که با وجود همه  این تغییرات از سال ۹۶ 
تاکنون براساس اعلام سازمان ثبت احوال،  نرخ ازدواج در کشور رشد نداشته 
اســت. به این ترتیب افزایش وام  هدفی که دولــت برای افزایش نرخ ازدواج 

دنبال می کرد را محقق نکرده  است. 
ë  هشدار درخصوص خرید و فروش وام ازدواج و سایت های ترویج

دهنده  ازدواج صوری
تندگویان ادامه داد: از دیگر موارد نگران کننده ای که در سال های اخیر  با آن 
رو به رو بودیم نیز می توان به مطرح شدن موضوع خرید و  فروش وام ازدواج، 
سایت های ترویج دهنده ازدواج صوری و ... اشاره  کرد که قانوگذار نسبت به 
آن توجه نکرده است، چراکه اگر این موارد  تخلف هستند باید فکری در این 
خصــوص کرد. نباید فراموش کرد که  اگر این وام به جامعه هدف خود یعنی 
جوانان نرســد و تبدیل به معامله  شــود، منجر به بروز آسیب های اجتماعی 
می شــود. همچنین برخی از  افراد نیز ممکن اســت به دلیل عدم توانایی در 

تامین تضامین یا پرداخت  اقساط مجبور به واگذاری وام خود شوند. 

افزایش ۱۰ برابری سالمندان متقاضی »وام ازدواج« 
خبر
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حــرف گزینــش - صــدای كوبیــدن در 8 - نخ 
ابریشــم، ابریشــم خام، جوانه درخــت - كیفر 
9 - شــماردن 10 - مدافع منچستر - آشیانه 
پرنــده 11 - بیتا بدون ب - مقابل كیفی - باغ 
حضرت فاطمه )س( - حرف عصا 12 - پریشان 
، درهم و آشفته - زبانه آتش - در بیمارستان 
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شکستنی ورزشــی 6 - التهاب مجاری صفراوی 
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گیــر، بیماری همه گیــر - تركیب جــای گرفتن 
اثاثیــه ها 12 - درخت زبان گنجشــک - صد و 
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- قورباغه درختــی 15 - اثری از ادگار آلن پو 

- خاک گور - پایان نامه
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خبر خبر 

شهرکرد - محسن حســن زاده - خبرنگار 
یادگار امروز:

شركت هاي فناوري و دانش بنيان در پنج 
سال گذشته از شتاب خوبي برخوردار بوده 
و با توجه به سياست هاي كلي نظام و دولت 
در حوزه پارك هــاي فناوري و دانش بنيان 
رویكرد حمایتي توسعه وجود داشته است . 
   اســماعيل پيرعلــي رئيس پــارك علم 
وفناوري استان چهارمحال وبختياري گفت 
: در راستاي نهادینه شدن حمایت از كالاي 
ایراني ، وزارت علوم ، تحقيقات و فناوري و 
معاونت علمي فناوري ریاســت جمهوري ، 
شر كت هاي دانش بنيان و پارك هاي علم 
وفناوري هم افزایي مي كنند كه شــركت 
هاي دانش بنيان بخش عمده اي از توسعه 

اقتصاد مقاومتي را در بر گيرند . 
وي افــزود : در حال حاضــر حدود 4 هزار 
شــركت دانش بنيان و 7 هــزار پارك علم 
وفناوري در ســطح كشــور وجود دارد كه 
جریــان دانش پژوهش و ایــده محوري را 
حمایــت مي كننــد و كار نمونه ســازي و 
تجاري ســازي و ارائه محصــول به بازار را 
انجــام مي دهند كه بخش عمــده آنها در 
قالب خدمات نوآورانــه و فناورانه در حوزه 
هاي مختلف تا توليدات  در زمينه پزشكي 
، داروســازي ، نانو ، بيوتكنولوژي ، فرآورده 
هاي غذایي ، ماشين آلات و قطعه سازي در 
سطح جامعه مشاهده مي شود كه  جامعه و 
سازمان ها از خدمات آنها منتفع مي شوند و 
درآمد حاصل از آن عاید شركت هاي دانش 
بنيان شــده و اشتغال هاي غير مستقيم را 

ایجاد مي كند .
   رئيس پارك علم و فناوري استان تصریح 
نمود كه ایجاد زنجيره نوآوري و كســب و 

كار طي چند ســال اخير در كشور موجب 
هدایت دانشــگاهيان به ســمت پایان نامه 
هاي كاربردي و پژوهش هاي مسئله محور 
با توجه به نياز بازار و ورود به مراكز رشــد 
واحدهاي فناوري و ارتباط با صنعت شده و 
طرح هاي معرفي شده افراد به پاركهاي علم 
وفناوري باید شاخصه هاي توجيه اقتصادي 
متناســب با نياز بازار و برخورداري از ایده 
محوري و قابليت رقابت در بازار را داشــته 
باشــند تا به مرحله تجاري سازي و توليد 
انبوه برســد . كه این امر نوید اشتغال زایي 
براي قشــر دانشجو ، به خصوص در مقاطع 

تحصيلات تكميلي را مي دهد .
   وي افزود : در استان 130 شركت دانش 
بنيان ، فناور و هسته رشد وجود دارد كه 63 
شــركت ازآنها فروش عمده محصول دارند 
كه ســالانه 70 ميليارد تومان گردش مالي 

آنها مي باشد و حدود 700 نفر اشتغال زایي 
دارند .و نيــز در جهت تامين مالي حمایت 
مي شوند .  بطوریكه در چهار سال گذشته 
20 ميليارد تومان تسهيلات كم بهره به آنها 
پرداخت شــده و 12 هزار متر مربع فضاي 
آزمایشگاهي ، كارگاهي و دفتري در اختيار 
آنها قــرار گرفته و آموزش هاي مســتمر 
كاربردي و مشــاوره هاي كاربردي توسط 
مشــاوران خبره تجاري ســازي و صنعتي 
ســازي و آموزش قوانين و مقررات گمركي 
و تاميــن اجتماعي و حســابداري و قوانين 
كار مرحله به مرحله براي حضور در فضاي 

كسب و كار قرار گرفته است .
   اســماعيل پيرعلي گفت : در بيســتمين 
نمایشگاه و دستاوردهاي پژوهشي و فناوري 
و نيز در هفتمين نمایشگاه ایران ساخت 19 
شركت دانش بنيان از استان شركت كردند 

كه در نتيجه قرارداد هاي فروش محصولات 
در زمينه هاي تجهيزات گردشــگري نظير 
احداث زیب لایــن ، رهياب هومان صنعت 
، طراحــي و ســاخت خط توليــد خوراك 
آبزیان ، سامانه و دستگاه قرائت كنتور آب 
، در حــوزه الكترونيك و انرژي و نيز هوش 
مصنوعي به ميــزان 39 ميليــارد و 500 
ميليون تومان منعقــد گردیده كه با توجه 
به استقبال خریداران ، استان چهارمحال و 
بختياري جزء پنج استان نخست كشور بوده 
كه بيشترین مبلغ و قرارداد را داشته است . 
   وي افزود : تامين منابع مالي ارزان قيمت 
براي شركت هاي دانش بنيان در دو محور 
پيگيري شــده كه یكي اخذ تســهيلات از 
بنياد بركــت به مبلــغ 7 ميلياردتومان  و 
تاســيس صندوق پژوهش و فنــاوري در 

استان بوده است .
   رئيس پارك علم وفناوري اســتان اظهار 
داشــت در بخش بين المللــي تفاهم نامه 
هایي با كشــور هــاي چيــن ، جمهوري 
آذربایجــان ، عراق ، گرجســتان ، تانزانيا و 
كنيا جهت تامين قطعات و ساخت و تحویل 
20 هــزار كنتور آب هوشــمند به منظور 

صادرات منعقد گردیده است . 
   وي افزود : در حوزه فرهنگ سازي هنوز 
در جامعه نگاه هدایتگرانه  به سمت كارهاي 
نوآوري و اشتغال و خود محوري و كسب و 
كار نوپا وجود ندارد شــاید بدليل این بوده 
كه  تاكنون مدل خاصي براي  بازار كســب 
و كار وجود نداشــته ولي اكنــون با وجود 
شركت هاي دانش بنيان و پارك هاي علم و 
فناوري  باید در جامعه فرهنگ سازي شود 
و فضایي براي تيم یابي ، دورهمي كسب و 
كار و كارآفریني و استارت آپ فراهم شود . 

مشهد-مرضيه یاری-خبرنگاریادگارامروز: 
 دبير دومين جشــنواره »فيلم بهشــت« 
از آغــاز به کار این جشــنواره با محوریت 
»فرهنگ و ســيره رضوی« در مشهد خبر 
داد. حجت الاســلام مصطفی یوســف زاده 
در نشســت خبری دومين جشنواره فيلم 
بهشــت که در نگارخانه رضوان مشــهد 
برگزار شد، ابراز کرد: سينمای مستند در 
بحث آگاهی و اندیشه از بدو پيدایش تاریخ 
سينما همواره مورد توجه قرار گرفته و گره 
خوردن آن با تحولات اجتماعی، فرهنگی 
و سياسی، افق های شــگفت انگيزی را در 
برابر انسان معاصر گشوده است.وی افزود: 
سينمای مســتند اگرچه به ثبت و بازتاب 
پدیده هــای عينی جهان می پردازد، اما در 
دل خود به افکارها، عقاید و پندارهای بشر 
نظارت ویژه ای دارد.دبير دومين جشنواره 
فيلم بهشت گفت: با توجه به اینکه گستره 
سينمای مســتند بر ایمان و آگاهی بشر 
اســتوار اســت، تأثير عميقی بــر آگاهی 
مردم دارد، از این رو بســياری از پيام های 
ارزشمند انســانی را در دل خود داشته و 
منتقل کرده اســت.  یوسف زاده ادامه داد: 
بــا وجود ارادت ميليون هــا نفر در ایران و 
جهــان به بارگاه ملکوتی امام رضا)ع(، این 
بــارگاه نورانی و زائــران آن هنوز جایگاه 
شایسته ای در سينمای ایران؛ چه سينمای 
داستانی و چه مستند ندارند.وی به اهداف 

مؤسسه آفرینش های هنری آستان قدس 
رضوی از برگزاری دومين جشــنواره فيلم 
بهشت اشاره و بيان کرد: بخش نماهنگ و 
کليپ در جشنواره این دوره در کنار بخش 

مستند افزوده شده است.
دبيــر دومين جشــنواره فيلم بهشــت از 
فرهنگ و ســيره رضوی به عنوان موضوع 
اصلی دومين جشــنواره فيلم بهشت نام 
برد و گفت: »زیر سایه خورشيد«، »زائرین 
پيــاده رضــوی« و »زیــارت و آیين های 
نــوروزی« نيــز موضوع هــای ویــژه این 

جشــنواره به شــمار می روند.وی با تأکيد 
بــر اینکه جشــنواره فيلم بهشــت در دو 
بخش مســابقه و جنبی در حال برگزاری 
اســت، افزود: بخش مسابقه شامل مستند 
و همچنيــن کليپ مفهومــی و نماهنگ 
می شــود. بخش جنبی نيــز به حمایت از 
توليدات نيمه تمام و کارگاه های آموزشی 
ایده پردازی اختصاص دارد.یوســف زاده با 
اشــاره بر اینکه تلاش شــده ميزان جوایز 
به سطح جشنواره های کشوری  جشنواره 
برسد، تصریح کرد: علاقه مندان می توانند 

تا 7 خرداد 1399 آثار خود را به دبيرخانه 
این جشــنواره با مراجعه به وب سایت آن 
به نشــانی www.aqart.ir ارسال کنند. 
فهرست آثار راه یافته به بخش های مختلف 
جشــنواره نيــز 16 خــرداد 1399 اعلام 
خواهد شــد. اميدواریم بتوانيم اختتاميه 
جشــنواره را هم زمان با دهه کرامت سال 

آینده برگزار کنيم.
جواد ليانی دبير اجرایی دومين جشــنواره 
فيلم بهشــت نيز ابراز کرد: اگرچه بر روی 
ســه موضوع ویژه در دومين جشــنواره 
فيلم بهشــت تأکيد شده اســت، اما این 
دوره جشــنواره هر فيلم و کليپ، مستند 
و داســتانی بلند و کوتاهــی را که مرتبط 
با موضوع جشنواره باشــد، می پذیرد.وی 
افــزود: همچنين کليــپ و نماهنگ های 
کوتاه تــر و بلندتر از زمان ذکر شــده در 
فراخوان جشنواره فيلم بهشت نيز در این 

دوره قابل پذیرش است.
مهدی ســيم ریز معاون هنری مؤسســه 
آفرینش های هنری آســتان قدس رضوی 
نيز در این نشست بيان کرد: به همت این 
مؤسســه تمهيداتی به منظور تسهيل کار 
هنرمندان به ویژه فيلم سازان در محدوده 
حرم مطهر رضوی سنجيده شده تا فضای 
مساعدتری برای فعاليت آنان و بهره گيری 
از فضای معنوی و هنری حرم مطهر فراهم 

شود.

شهرکرد - محسن حسن زاده - خبرنگار یادگار امروز:
نشست ارتقاء سلامت نظام اداري با حضور بازرس کل استان 
چهارمحال و بختياري در شــهرداري شــهرکرد برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومي شــهرداري شهرکرد، در این جلسه 
سرپرست شهرداري شهرکرد ضمن خيرمقدم و تقدیر و تشکر 
از ارتباط و تعامل سازنده دستگاه نظارتي بازرسي با مجموعه 
مدیریت شهري گفت: شفاف سازي، ارتباط مستقيم با اصحاب 
رســانه و تکریم ارباب رجوع از موضوعات مهم در شهرداري 
است.  محمدرضا اميدي تأکيد کرد: نظارت و بازرسي همراه با 
آموزش و پيشگيري توسط دستگاه هاي نظارتي و در عين حال 
اصالت و پاکي کارکنان از دلایل اثرگذار بر ســلامت مجموعه 

شهرداري است.
وي با تاکيد بر این که شهرداري شهرکرد در ميان شهرداري 
هاي سراسر کشــور، یکي از مجموعه هاي پاک و سالم است 
افزود: تکریم ارباب رجوع، اجتناب از اسراف و صرفه جویي در 
هزینه ها همواره در برنامه کاري شهرداري قرار داشته و اتفاقات 

اخير نباید خدشه اي بر این مهم وارد کند.

سرپرست شهرداري شهرکرد ادامه داد: حرکت در مسير قانون 
یکي از مهمترین برنامه هاي مدیران و کارکنان شــهرداري 
شــهرکرد بوده و اگر نقصي هم وجود داشــته باید با تلاش و 

همدلي رفع شود.
در ادامه طيبه شــریفي نایب ریيس شوراي اسلامي شهرکرد 
ارائه راهکار و تذکر و راهنمایي دستگاه هاي نظارتي را عاملي 
در جهت کاهش خطاي نيروهاي انســاني در سيستم اداري 

برشمرد.
در پایان این نشست بازرس کل استان با اشاره به تعدد وظایف 
در شــهرداري ها اظهار داشت: شهرداري ها در زمره دستگاه 
هایي هســتند که فعاليت کاري آنها در جامعه کاملا مشهود 

و ملموس است.
علي احمــدي افزود: اصل حاکميت قانــون و رعایت حقوق 

صاحبان حق باید همواره در دستور کار قرار گيرد.
وي گفت: تکریم و رسيدگي به امور شهروندان در مواردي که 
شــکل کار شبيه به هم باشد باید در چارچوب قانون و به دور 
از هرگونه تبعيض صــورت پذیرد، به گونه اي که اجراي یک 

مقررات خاص در عمل براي همگان یکسان باشد.
بازرس کل اســتان تأکيد کرد: اجراي هر دســتوري توسط 
مدیران و مســئولين مربوطه باید در چارچوب قانون باشد و 

دستورات آنان با قانون مغایرتي نداشته باشد.
احمدي افزود: گاهي اوقات تعارفات دوستانه در انجام صحيح 
امور، افراد را با مشکل مواجه مي کند که این خود یک آسيب 

جدي است.
وي ادامه داد: تعاملات مثبت خوب اســت اما نباید توهمات و 

منفعت هاي شخصي را با آن دخيل کرد.
این مسئول نظارتي استان دليل ورود کارچاق کن ها در برخي 
دســتگاه ها را وجود ابهام در نحوه خدمت رســاني به مردم 
دانست و افزود: این افراد چهره کارمندان مخلص دستگاه هاي 
اجرایي را در بين مردم مخدوش مي کنند و باید از ورود افراد 

کارچاق کن به داخل سيستم جلوگيري کرد.
احمدي بيان داشــت: فراز و نشــيب ها و اتفاقــات اخير در 
شهرداري شهرکرد نباید مردم و کارکنان خدوم شهرداري را 

دلسرد کند.

برگزاری  جلسه کمیسیون 
سرمایه گذاری موقوفات  در ارومیه

اروميه -مينا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز :
بيست و هفتمين جلسه سرمایه گذاری موقوفات استان با حضور مدیر کل 

اوقاف و امور خيریه استان در اروميه برگزار شد
به گزارش روابط عمومــی اداره کل اوقاف و امور خيریه آذربایجان غربی ، 
بيست و هفتمين جلسه کميسيون سرمایه گذاری موقوفات استان با حضور 
مدیر کل ،معاونين روسای ستادی و اجرایی اوقاف و امور خيریه استان و نيز 
نمایندگان بنياد توسعه عمران و موقوفات استان درسالن کنفراس اداره کل 

اوقاف استان برگزار شد.
در ابتدای  این جلســه محمدی دبير کميسيون سرمایه گذاری موقوفات 
استان گزارشی از عملکرد و پيشرفت برنامه ها و مصوبات جلسات گذشته 

کميسيون را ارائه کرد.
  در ادامه این جلسه روسای ادارات اجرایی شهرستان های خوی ، مهاباد ، 
سردشت ، اروميه و شوط ضمن بيان روند اجرای پروژ های در دست اقدام 
در خصوص موانع موجود و پيشــنهادات سرمایه گذاری در حوزه موقوفات 

شهرستان خود مطالبی ارائه کردند. 
در پایان این جلسه مصوباتی در خصوص پروژه های سرمایه گذاری موقوفات 
مشــترک المنافع شاهزاده خانم اروميه ، سيد نظام مهاباد ، ميرزا ابراهيم و 
حياط انبار خوی ، حمام بيســتون سردشت و موقوفات شهرستان شوط ، 

تصویب شد

 مدیربرق منطقه یک اصفهان خبرداد؛

بهینه سازی شبکه فشار متوسط با تعویض کابل های 
60 ساله فرسوده 

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز : 
از آنجا که شهرها به مثابه موجود زنده می باشد  و نياز به تجدید حيات دارد  کار 
احيای شهرها از اهميت ویژه ای برخورداراست و در کنار آن نيز زیر ساخت ها 
نيز باید تغيير کند وبه روز رسانی شود این شرایط به طور قطع شامل زیر ساخت 
های برق نيز می شود باید توجه کنيم که کار بازسازی شبکه های برق در بافت 
های سنتی چندین برابر سخت و دشوار می باشد چرا که  برای پایداری و افزایش 
ضریب اطمينان برق باید فرایندهای پيچيده تری از جمله هماهنگی با شهرداری 
ها و نيروی انتظامی و  زمان اجرای پروژه  ها در نيمه های شب را از جمله این 
دشواری ها عنوان کرد  و به طور قطع می توان یکی از این نمونه شرایط دشوار 
برای اجرای پروژه های برق رســانی و ایجاد زیر ساخت ها را  برق منطقه یک 

)امور برق مرکز( را نام برد .
مهندس ســيد عليرضا عریضی مدیربرق منطقه یک )امور برق مرکز ( گفت : 
بهينه سازی شبکه فشار متوسط با تعویض کابل های 60 ساله فرسوده صورت 

گرفت که در این پروژه بيش از نيم کيلومتر شبکه بهينه سازی شد 
وی در ادامه گفت :کاهش خاموشــی ها و کاهش  انرژی توزیع نشده  از دیگر 

اهداف اصلی این پروژه بوده است 
گفتنی است :هزینه پروژه بالغ بر 3800 ميليون ریال بوده است

برگزیدگان  جشنواره ابوذر در لرستان ۲۶ دی 
معرفی می شوند

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز :
مسئول سازمان بسيج رســانه لرستان گفت: اختتاميه سومين دوره جشنواره 
رســانه ای ابوذر در این استان ۲۶ دی ماه با حضور رئيس سازمان بسيج رسانه 
برگزار می شــود.  رضا مریدی اصل در نشست با خبرنگاران با اشاره به برگزاری 
سومين دوره جشنواره رسانه ای ابوذر در لرستان اظهار داشت: ایجاد رقابت سالم 
بين خبرنگاران و رسانه های استان، شناسایی افراد برتر در حوزه توليد محتوای 
خبری و ایجاد تعامل سازنده بين رسانه ها از جمله اهداف برگزاری این جشنواره 
است. وی یادآور شد: بسيج رسانه دو هدف را در برگزاری این جشنواره رسانه ای 
پيگيری می کند، نخست اینکه فضای تعاملی بسيار مناسبی ایجاد شود که تمام 
رســانه ها بتوانند در حوزه دفاع از انقلاب اسلامی قلم بزنند، دوم آنکه رسانه ها 
در مطالبه گری مشکلات استان تعامل کنند و تمام رسانه ها مطالبه گر مسائل 
استان باشند. مسئول سازمان بسيج رسانه لرستان با بيان اینکه سال قبل ۷۰۰ 
اثر از رسانه های لرستان به دبيرخانه جشنواره رسانه ای ابوذر رسيد، تصریح کرد: 
در نهایت سال گذشته ۱۷۰ اثر به مرحله داوری رسيدند و ۲۱ اثر به عنوان آثار 
برگزیده انتخاب و تقدیر شدند. مریدی اصل با اشاره به اینکه امسال در مرحله 
ارسال آثار به جشــنواره فيلتر قرار دادیم و آثار در ۹ قالب و ۱۱ محور دریافت 
شــدند، افزود: بنابراین مجموع آثاری که ارسال شد ۲۷۴ اثر بود که همه آنها 

داوری شدند.
وی با بيان اینکه بيشترین آثار در قالب گزارش، یادداشت و مصاحبه به دبيرخانه 
جشنواره ارسال شده است، خاطرنشان کرد: بيشترین شرکت کنندگان در این 
دوره جشنواره نيز فعالان رسانه ای شهرهای خرم آباد، بروجرد و پلدختر بوده اند.
مســئول سازمان بسيج رسانه لرستان با اشاره به اینکه اختتاميه سومين دوره 
جشنواره رسانه ای ابوذر در لرستان ۲۶ دی ماه و با حضور مسعود بصيری رئيس 
سازمان بسيج رسانه کشور برگزار خواهد شد، افزود: در اختتاميه این جشنواره در 

هر قالب ۳ اثر به عنوان برگزیده معرفی و تقدیر خواهد شد.

شهردار اصفهان:

کنترل آلودگی هوا بدون کمک دانشگاه ها 
موثر نخواهد بود

اصفهان  - مریم مومنی- خبرنگاریادگارامروز؛
شــهردار اصفهان گفت: دانشگاه می تواند در تحقق پروژه ها و اهداف مدیریت 
شهری نقش تاثيرگذاری ایفا کند. به طور نمونه برای کنترل آلودگی هوا بدون 

کمک دانشگاه نمی توان اقدام موثری انجام داد.
 قدرت اله نوروزی در نشســت با مدیران دانشگاه صنعتی اصفهان برای بررسی 
زمينه های مشترک برای همکاری، اظهار کرد: دانشگاه صنعتی اصفهان به سوی 
توســعه پایدار حرکت می کند و در حوزه فناوری و صنعت یکی از معروفترین 

دانشگاه های کشور به شمار می رود.
شهردار اصفهان ادامه داد: طی مباحثی که در این نشست مطرح شد، دانشگاه 
صنعتی می تواند در تحقق پروژه ها و اهداف مدیریت شهری نقش تاثيرگذاری 
ایفــا کند که در این زمينه به طور نمونه برای کنترل آلودگی هوا بدون کمک 

دانشگاه نمی توان اقدام موثری انجام داد.
وی به همکاری شهرداری اصفهان با دانشگاه های صنعتی و اصفهان در خصوص 
آلودگی هوا اشاره کرد و گفت: نتيجه تحقيقات تيم های دانشگاهی باید از سوی 
دستگاه های اجرایی مورد پذیرش قرار گيرد چراکه راهکار برخی مشکلات فقط 

از سوی دانشگاه و گروه های تحقيقاتی قابل ارائه است. 

بررسی مسائل شهرجدیدهشتگرد 
در جلسه  مشترک شهردار و نماینده مجلس

ساوجبلاغ – عبدالله مظفری-خبرنگاریادگار امروز :
جلسه مشــترک اعضای شورای اسلامی و شهردار با نماینده مردم در 
مجلس شورای اسلامی پيرامون مسائل شهرجدیدهشتگرد برگزار شد.

دکتر بهمنی نماینده مردم شریف شهرستان های ساوجبلاغ،نظرآباد و 
طالقان در مجلس شورای اسلامی در جلسه ای که به ميزبانی شورای 
اســلامی برگزار شد حضور داشتند و پيرامون دغدغه مدیریت شهری 

،برنامه ها و اقدامات انجام شده به بحث و گفتگو پرداختند.
اعضای شورای اســلامی در خصوص تعيين و تکليف نام شهر،مشکل 
مســاکن مهر،اشتغال،بيمارستان و تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی 
به صورت یارانه ای )تخصيص اتوبوس،ميدلباس،ون و تاکسی ( از دکتر 

بهمنی درخواست پيگيری امورات مطروحه را داشتند.
همچنين شــهردار و اعضای شــورای اســلامی از پيگيری تخصيص 
اعتبارات و انجام پروژه های آب سد طالقان،تصفيه خانه فاضلاب،قطار 
شــهری و احداث جاده طالقان و... در راستای توسعه و پيشرفت شهر 

تقدیر کردند.
پيرو جلســه برگزار شده و با توجه به حضور ریاست جمهور و وزرا در 
شهرجدیدهشــتگرد مقرر گردید درخواست های مطرح شده به سمع 

و نظر ایشان برسد.

پاسخ استعلام دفاتر اسناد 
شهرسازی الکترونیکی می شود

کرج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز:
رئيس اداره تدوین ضوابط و مقررات شهرسازی شهرداری کرج: اجرای طرح 
الکترونيکی پاسخ استعلام دفاتر اسناد رسمی از ابتدا بهمن ماه امسال قابل 

اجرا است.
رضا بيات با بيان اینکه پاسخ استعلام دفاتر اسناد شهرسازی الکترونيکی 
می شــود، گفت: بنا به دستور شهردار کرج این طرح از ابتدای بهمن ماه 
امســال اجرا شده و از این پس تمامی پاسخ اســتعلام های دفاتر صرفا 
از طریق ســامانه شــهرداری و ارتباط وب سرویس با دفاتر اسناد رسمی 
امکان پذیر اســت. وی ادامه داد: اجرا شــدن این طرح سرعت بخشی به 
امور ارباب رجوع، افزایش دقت، تثبيت و شــفاف ســازی مالکيت ها را به 
همــراه دارد.رئيــس اداره تدوین ضوابط و مقررات شهرســازی معاونت 
شهرسازی و معماری شهرداری کرج ادامه داد: همچنين در جلسه ای که 
با حضور رئيس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات برگزار شد مقرر شد 
تمامی اشــکالات موجود در پاسخ استعلام دفاتر اسناد رسمی به صورت 
الکترونيکی در کوتاهترین زمان بررســی و رفــع، و تمامی مراحل روند 
پاسخگویی از طریق پيامک به مالکين اعلام شود.این مسئول در پایان در 
خصوص روند بررسی پرونده ها و زمانبدی صورت گرفته در خصوص پاسخ 
به استعلام دفاتر اسناد رسمی نيز گفت: در صورتی که پرونده ارجاع داده 
شــده بدون نقص باشد می بایست پاسخ آن در مدت زمان ۲ الی ۱۰ روز 

کاری به دفاتر ارسال گردد.

کشف 12 دستگاه »ماینر« در یک گاوداری
کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگاریادگار امروز : 

 فرمانده انتظامی شهرستان روانسر از کشف 12 دستگاه استخراج بيت کوین 
در یک گاوداری در این شهرستان خبر داد.

سرهنگ ایمان مرادی اظهار کرد: در پی کسب خبری مبنی بر نگهداری و 
استفاده غيرمجاز از دستگاه های استخراج ارز دیجيتال)بيت کوین( در یک 

گاوداری، رسيدگی به موضوع در دستور کار قرار گرفت.
ایمانی ادامه داد: ماموران انتظامی روانسر پس از حضور در محل و با حکم 
مرجع قضائی نسبت به بازرسی اقدام کردند که طی آن موفق به کشف 12 

دستگاه استخراج بيت کوین شدند.
مرادی تصریح کرد: طبق نظر کارشناسان، ارزش دستگاه های کشف شده به 

800 ميليون ریال می رسد.
فرمانده انتظامی روانسر از دستگيری یک متهم در این رابطه و معرفی وی 

به دستگاه قضائی جهت سير مراحل قانونی و صدور حکم لازم خبر داد.

آغاز به کار نمایشگاه »الکامپ و تلکام« در کرمانشاه
کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگاریادگار امروز : 

هفتمين نمایشگاه »الکامپ« و اولين نمایشگاه »تلکام« کرمانشاه آغاز به 
کار کرد.

هدایت حاتمی معاون امور اقتصادی استانداری کرمانشاه،  در مراسم افتتاح 
این نمایشــگاه حمایت از حوزه IT و ICT را از اولویت های اصلی استان 
برشمرد و گفت: از طرح های این حوزه که قابليت اجرا داشته باشند، حمایت 

ویژه خواهيم کرد.
حاتمی با بيان اینکه  امروزه IT و ICT در لایه های مختلف زندگی مردم 
نفوذ کرده، اظهار کرد: این حوزه باید به سمت تعریف کار مشترک با دیگر 
حوزه ها نظير کشــاورزی، صنعت و گردشگری برود که در اینصورت شاهد 

شکوفا شدن ظرفيت های این بخش ها خواهيم بود.
وی به رشد پرشتاب حوزه IT و ICT در سالهای اخير در دنيا و کشورمان 
نيز اشاره کرد و با بيان اینکه زیرساخت های مورد نياز رشد این حوزه تاحد 
قابل قبولی مهيا شــده، گفت: این حوزه جــای کار و ظرفيت های خالی 

بسياری دارد که باید به آنها توجه نمود.
حامد وفاپور مدیر روابط عمومی نمایشگاه بين المللی کرمانشاه نيز  گفت: این 
نمایشگاه از 9 دی  فعاليت خود را در محل دائمی نمایشگاه های کرمانشاه 
واقع در انتهای پارک شاهد آغاز کرده و تا 12 دی پذیرای علاقمندان است.

وی از حضور 30 شــرکت در این نمایشــگاه و در فضایی به وسعت1500 
مترمربع خبر داد و عنوان کرد: شرکت های حاضر در نمایشگاه از استان های 

کرمانشاه و تهران هستند.
مدیر روابط عمومی نمایشــگاه بين المللی کرمانشــاه تاکيد کرد: در این 
نمایشــگاه انواع خدمات الکترونيکی، فناوری اطلاعات، ماشين های اداری، 
سيستم های مخابراتی، موبایل، سيستم های ایمنی، هوشمندسازی، نظارت 

تصویری و ... به علاقمندان ارائه می شود.
وفاپور ســاعت بازدید از نمایشــگاه را نيز هر روز از ساعت 10 صبح تا 19 

عصر اعلام کرد.

رئیس پارك علم وفناوري استان چهارمحال وبختیاري:

شركت هاي دانش بنيان بخش عمده اي از توسعه اقتصاد مقاومتي هستند 

yadegar_emrooz@yahoo.com

سرپرست شهرداري شهرکرد:

اتفاقات اخیر در شهرداري دلسردي ایجاد نکند

 دبیر دومین جشنواره »فیلم بهشت« از آغاز به کار این جشنواره در مشهد خبر داد؛

برگزاری دومین جشنواره فیلم بهشت با محوریت »فرهنگ و سیره رضوی«



گاز بدبوی سمی
 شاخص وجود حیات در دیگر سیارات

بر خلاف تصور عمومی وجود گازهایی مانند اکسیژن و متان 
تعیین کننده  وجود حیات در دیگر ســیاره ها نیست و گازی 
بدبو و سمی به نام فسفین  شاخص اصلی در این زمینه است. 
بررسی های محققان دانشگاه ام آی تی نشان می دهد گاز بی 
رنگ فسفین بر  خلاف گازهایی مانند متان و اکسیژن تنها به 
علت تحولات بیولوژیک و نه  تحولات زمین شناسی به وجود 
می آید و لذا شناسایی آن در دیگر سیاره ها  عامل قطعی وجود 

حیات در آنهاست. 
فسفین، گازی با فرمول شیمیایی نادر پی اچ ۳ است که البته 
به مقدار  اندک در جو کره زمین هم وجود دارد. گاز یادشده 
بسیار سمی نیز هســت و  با حمله به دستگاه تنفسی باعث 

مرگ می شود. 
بررسی ها نشــان می دهد گاز فسفین تنها در صورتی تولید 
می شــود که حیات  غیرهوازی و غیروابســته به اکســیژن 
در منطقه ای وجود داشــته باشــد. این  گاز به هیچ وجه به 
علت واکنش شــیمیایی یا ناهنجاری های زمین شناسی یا 
 جغرافیایی به وجود نمی آید. گاز فسفین همیشه از فسفر به 
دست می آید و  فرایند این تبدیل بدون وجود عناصر زنده و 

در حال حیات رخ نمی دهد. 
ستاره شناسان با عمل به این موضوع قصد دارند از تلسکوپ 
جدید جیمز  وب برای شناسایی این گاز در فضا استفاده کنند 
و از این طریق احتمال  حیات در دیگر ســیاره ها را بررســی 
کنند. بدین منظور نقاطی در فاصله ۱۶  میلیون سال نوری از 

کره زمین هم بررسی خواهند شد. 

احیای معادن کم عیار فلوئوریت با دانش 
محققان کشور

محققان کشور موفق به کســب دانش فنی تولید »بریکت 
کنسانتره  فلوئوریت عیار متالورژیکی« برای احیای معادن کم 

عیار فلوئوریت  شدند. 
محققان پژوهشــکده فرآوری مواد معدنی جهاددانشگاهی 
واحــد تربیت  مدرس با رویکرد تولیــد ملی و احیای معادن 
کم عیار فلوئوریت موفق به  کسب دانش فنی تولید »بریکت 
کنســانتره فلوئوریت عیار متالورژیکی«  در اقتصادی ترین و 

عملیاتی ترین مسیر فرآوری ممکن شده اند. 
دکتــر محمد رضا توکلی محمدی عضو هیأت علمی ، مدیر 
گروه  فــرآوری و کانه آرایی و هیدرو متالــوژی عنوان کرد: 
فلوئورید کلســیم   ) CaF ۲( با نام کانــی »فلوئوریت« و نام 
تجاری فلوئوراسپار در سه  ترکیب عیاری متالورژیکی )۷۵-

۹۳ درصد(، ســرامیکی )۸۵-۹۵  درصد( و اســیدی )< ۹۷ 
درصد( طبقه بندی می شود. علی رغم اهمیت  پرعیارسازی 
کنســانتره های فلوئوریت و ایجاد ارزش افزوده برای آن  ها، 
تامین نیاز کنسانتره فلوئوریت عیار متالورژیکی کشور برای 
صنایع  فولاد )۸۵-۷۵ هزار تن در سال( در اولویت قرار دارد. 

وی افزود:در این صنایع، به منظور روانسازی سرباره و ایجاد 
سرباره  پفکی به وفور از این نوع کنسانتره فلوئوریت به عنوان 
کمک ذوب  استفاده می شود. اگرچه فلوئوریت خودش نقطه 
ذوب بالایی دارد ولی  وقتی به کوره افزوده می-شــود خیلی 
سیال شده و با روان سازی سرباره  و جدایش بهتر ناخالصی ها 

از فلز مذاب، عملیات پالایش را تسهیل می  کند. 
وی گفت: در حال حاضر، ظرفیــت فعلی تولید فولاد خام، 
آهن اســفنجی،  گندله و کنسانتره به ترتیب ۲۷، ۲۵، ۲۳ و 
۴۳ میلیون تن است و  میبایست طبق چشم انداز ۲۰ ساله 
فولاد تا سال ۱۴۰۴، ۲۸ میلیون تن  فولاد خام، ۳۳ میلیون 
تن آهن اســفنجی، ۳۲ میلیون تن گندله و ۴۳  میلیون تن 
کنسانتره دیگر تولید شود و این به منزله افزایش مصرف قابل 

 توجه فلوئوریت در این صنایع است. 
وی بیان این که مبنای این دانش فنی روش فلوتاسیون است 
که برای  اجرای موفق آن نیاز به خردایش و آسیاکنی نمونه 
تــا ابعاد کوچکتر از   ۱۰۰ میکرون اســت، گفت: از انجائیکه 
فلوئوریت عیار متالورژیکی  برای فرو رفتن داخل بار مذاب می 
بایست در ابعاد درشت )۱ تا ۱۲  سانتی متر( باشد، فلوئوریت 
های ریزدانه همچون کنسانتره فلوتاسیون با  دنباله روی گاز 

به بیرون از کوره دمیده شده و اتلاف می یابند. 
به گفته توکلی برای رفع این مشکل، اقدام به بریکت سازی 
کنسانتره  فلوتاسیون شده است. در این فرایند، کنسانتره دانه 
ریز پس از اختلاط با  مواد شــیمیایی خاص به عنوان چسب 
با توزیع ابعادی، ترکیب کانی  شناسی و استحکام مکانیکی 
یکنواخت تحت فشار متراکم شده تا مقاومت  فیزیکی مناسب 
و مشــخصات متالورژیکی مورد نیاز برای جابجایی و  کاربرد 

را پیدا کند. 
وی تصریح کرد: عدد افتادن بالا، مقاومت فشــاری خوب و 
مقاومت در  برابر خرد شدن قابل توجه بریکت های تولیدی 
باعث ایجاد شــرایط  مکانیکی مطلوب برای کاربرد موفقیت 
آمیز آن ها در عملیات ذوب شــده  است. لازم به ذکر است، 
امروزه استفاده از بریکت کنسانتره فلوئوریت  عیار متالورژیکی 
در کشورهای پیشرفته به علت محدوده دانه بندی  کوچکتر 
و امکان تولید طبق پارامترهای مکانیکی مشخص ارجحیت 

 دارد. 

»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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سازمان فناوری اطلاعات جدول رده بندی سایت های 
دولتی را طبق  ابزار رتبه بندی الکسا منتشر کرد. 

فضای آنلاین مانند سایر حوزه ها، مجموعه ابزارهای 
گســترده ای را در  اختیار فعالان دیجیتال قرار داده تا 
بتوانند به شیوه های متفاوت، در رتبه  بندی ها شرکت 
کرده و خود را با دیگران مقایســه کنند. یکی از این 
 ابزارهای رتبه بندی، سرویسی است که توسط سایت 

»الکسا« متعلق به  شرکت آمازون ارائه می شود. 
هدف از این سرویس رتبه بندی پایگاه های اینترنتی 
از نظر تعداد  بازدیدکننده )ترافیک بازدیدها( است که 
با در نظر گرفتن یک ســری  معیارهای محاسباتی و 

آماری، نهایتا ســایت های مختلف را به لحاظ  میزان 
دیده شدن صفحات آنها، رتبه بندی می کند. 

الکسا در سایت خود اعلام کرده که رتبه وب سایت ها 
را بر اســاس تعداد  بازدیدکنندگان و متوسط تعداد 
صفحاتی که هر نفر در ســایت بازدید کرده  محاسبه 
می کند. بدین معنی که اگر سایتی در رده بندی الکسا 
رتبه  بالاتری نسبت به ســایت دیگری داشته باشد، 
بــه احتمال زیاد )با در نظر  گرفتن مقداری تقلب که 
توســط برخی از ســایت ها انجام می شود( مخاطب 
 بیشــتری دارد و مخاطبان آن مدت زمان بیشتری را 

جهت بازدید آن  سایت صرف می کنند. 

این سرویس رتبه بندی سایت های برتر را در رده های 
مختلف ارائه  می کند که یکی از موارد دســته بندی، 
رده بندی بر حســب کشور است. در  حالت عادی این 
ســایت رده بندی ۵۰ سایت برتر هر کشــور را ارائه 
 می کنــد و در صورتی که اکانت این وب ســایت را 
خریداری کرده باشــید،  می توانید به ۵۰۰ وب سایت 

برتر هر کشور دسترسی پیدا کنید. 
در این خصوص بارها در سایت های مختلف رده بندی 
۵۰۰ سایت برتر  ایران مشاهده شده که به دلیل تغییر 
ترافیک روزانه ســایت ها این آمار  دائم در حال تغییر 
و تحول است. اما چیزی که تاکنون شاید بدان کمتر 

 توجه شده، رده بندی سایت های دولتی و حاکمیتی 
ایران است. ســایت  هایی که به نوعی به دولت )و یا 
بخش های دیگر حاکمیت( وابســته  هستند و نوعی 
بازتاب دهنده فعالیت های دســتگاه خود به حســاب 
می آیند. در این گزارش و در گام اول تلاش شــده تا 
رده بندی سایت های  دستگاه های مادر حاکمیتی ارائه 
شود. منظور از دستگاه های مادر،  دستگاه هایی هستند 
که مستقیم زیرنظر رئیس جمهور، رئیس قوه قضاییه، 

 رئیس مجلس و رهبری در حال فعالیتند. 
این رده بندی بر حســب رتبه این درگاه ها در کشور 
ایران است و صرفا  ترافیک داخل کشور در رده بندی 

این سایتها محاسبه شده است. یعنی  چنانچه خارج از 
کشور از این ســایت ها بازدید شده باشد در این رده 

 بندی تاثیری ندارد. 
به طور مثال درگاه رســمی ســازمان صدا و سیمای 
جمهوری اسلامی  ایران با آدرس  irib.ir  دارای رتبه 
جهانی ۵۵۱۳ و ۲۴۵ در کشور  ایران و درگاه رسمی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دارای رتبه  جهانی 
۶۹۳۸ و ۹۲ در کشــور ایران است و به همین منظور 
در رده  بندی بالاتر از سازمان صدا و سیما قرار گرفته 

است. 
ë  لیست درگاه های دولتی به ترتیب رتبه

کشوری
سازمان فناوری اطلاعات اعلام کرد که در گام بعدی 
گزارش ۵۰  سایت برتر که به نوعی وابسته به حاکمیت 
)رهبری، قوه قضاییه، قوه  مقننه، قوه مجریه(هستند 

انتشار خواهد یافت. 

رده بندی سایت های دولتی ایران در الکسا منتشر شد  

مرحلــه اول عمــل جراحی پیوند قرنیــه مصنوعی 
Osteo-odonto- (   اســتخوانی  - دندانــی 
keratoprosthesis ( بــا موفقیت در بیمارســتان 

 فارابی دانشگاه علوم پزشکی تهران انجام شد. 
این جراحی پیشرفته به وســیله دکتر مهران زارعی 
قنواتی، فوق تخصص  قرنیه، دانشــیار گروه چشــم 
پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران  باهمکاری دکتر 
ســید علیرضا پرهیز، فوق تخصــص جراحی فک و 
 صورت و دکتر مهرداد شــروقی، متخصص بیهوشی، 

اعضای هیئت  علمی دانشگاه، انجام شد. 
دکتر مهــران زارعی قنواتی درباره این جراحی گفت: 
بیمار ما خانمی   ۴۳ ســاله اســت که به علت ابتلا به 
سندروم استیونس- جانسون، یک نوع  حساسیت نادر 
دارویی، دچار کدورت قرنیه دو طرفه شــده و بینایی 
خود  را از دســت داده بود. در معاینــه قبل از عمل، 
خشــکی شدید چشم و  چسبندگی پلک ها به سطح 

قرنیه و کراتینیزه شدن سطح قرنیه دیده می  شد. 
وی اضافه کرد: برای بیمارانی که خشکی چشمی به 
این شدت دارند،  پیوند قرنیه طبیعی به سرعت از بین 
می رود و موثر نخواهد بود. حتی  بسیاری از انواع قرنیه 
مصنوعی را هم در این بیماران نمی توان  استفاده کرد 
و بهترین عمل جراحی برای بیماران مبتلا به سندرم 
 استیونس- جانسون و موارد دیگری مثل پمفیگوئید 
چشــمی، سوختگی  های شیمیایی شــدید و تراخم 
استفاده از تکنیک  OOKP  یا پیوند قرنیه  مصنوعی 

دندانی ـ استخوانی است. 

زارعــی قنواتی در مورد تکنیــک  OOKP  این طور 
توضیح داد: پیوند  قرنیه مصنوعی با اســتفاده از بافت 
دندان یک روش درمانی پیشرفته  برای درمان نابینایی 
اســت که در حدود ۱۰ مرکز چشم پزشکی دنیا  ارائه 
می شود و خوشبختانه از امروز شاهد انجام این جراحی 
در  بیمارستان فارابی به عنوان تنها مرکز ارائه دهنده 

این خدمت در ایران  خواهیم بود. 
وی با بیان اینکه پیوند قرنیه طبیعی، به عنوان روش 
درمان بخش  عظیمی از نابینایی های ناشی از کدورت 
قرنیه، در گروهی از بیماران  و به رغم انجام پیوندهای 
مکرر موفقیت آمیز نیست، اظهار داشت:  هنگام وجود 
خشکی چشــم شدید همراه با آسیب پلک ها، آسیب 
گسترده  سلول های بنیادی قرنیه که سلول های پوسته 

خارجی قرنیه را می ســازد،  در صورت وجود التهاب 
شدید، وجود عروق خونی در قرنیه و سابقه  رد پیوند 
تکرار شــونده چاره ای جز استفاده از قرنیه مصنوعی 

وجود  ندارد. 
به گفته این فوق تخصص قرنیه، عمل جراحی پیوند 
قرنیه مصنوعی  دندانی در دو مرحله انجام می شــود 
که مرحله اول شــامل برداشتن دندان  نیش همراه با 
مقداری از استخوان فک اطراف و برش دادن آن است. 
 سپس سوراخی با قطر ۳.۵ تا ۴.۵ میلیمتر در این لایه 
برش خورده،  حفر و اســتوانه اپتیکی ویژه ای در آن 
قرار داده می شــود. این قطعه را به  مدت سه ماه زیر 
پلک پایین چشم مقابل جاسازی می کنند تا یک بافت 
 عروقی اطرافش تشکیل شود. همچنین در این مرحله 
روی قرنیه بیمار  با بافت مخاط دهان پوشانده می شود. 
وی با تاکید بر نقش ویژه و مهارت و دانش مثال زدنی 
دکتر علیرضا  پرهیز جراح فک و صورت و عضو هیئت 
علمی دانشــگاه علوم پزشکی  تهران در موفقیت این 
مرحله از عمل جراحی، افزود: در مرحله دوم  ترکیب 
قرنیه و دندان که اطراف آن بافت همبند رشــد کرده 
است را با  ایجاد برش روی پلک خارج می کنیم. سپس 
با ایجاد برشی در مرکز  قرنیه بیمار، مقداری از استوانه 
داخل چشم و ترکیب دندان و قسمت  خارجی استوانه 
روی قرنیه قرار می گیرد و به عنوان پروتز قرنیه چشم 

 عمل خواهد کرد. 
دانشیار گروه چشم پزشــکی دانشگاه علوم پزشکی 
تهران درباره  تاریخچــه این تکنیک گفت: این روش 

در اوایل دهه ۶۰ میلادی توسط  جراح چشم پزشک 
 Benedetto  ایتالیایی، پروفسور بندیکتو استرامپلی
Strampelli   ابــداع شــد ولی به علت دشــواری و 
پیچیدگی، مراکز  محدودی در دنیا این جراحی را انجام 
می دهند. یکی از با تجربه ترین  جراحان در انجام عمل 
 Christopher  پروفسور کریســتوفر لیو  OOKP 
Liu   اســت که زحمات زیادی در پیشرفت و آموزش 
این تکنیک در جهان  کشیده اند و من در انگلستان نزد 

وی آموزش دیدم. 
زارعی قنواتــی در مورد هزینه این جراحی نیز گفت: 
هزینه انجام این  عمل در انگلســتان برای دو مرحله 
جراحی حدود ۷۰ هزار پوند اســت  ولی در این بیمار 

تیم جراحی هزینه ای دریافت نکردند. 
وی همچنین به مشــکلاتی که به واسطه تحریم ها 
برای تهیه لنز اســتوانه  ای وجود داشت اشاره کرد و  
گفت: هزینه لنز این قرنیه مصنوعی  توسط یک شرکت 

تامین و به بیمار اهدا شد. 
دکتر زارعی قنواتی با تاکید بر اینکه انجام این جراحی 
بــدون همکاری  اعضای تیم پیوند امکان پذیر نبود از 
حمایــت دکتر محمد ناصر هاشــمیان  رئیس بخش 
قرنیه و دکتــر ارش میرمحمد صادقی، معاون درمان 
 بیمارســتان فارابی، شمشادی سرپرستار و پرستاران 
و کارشناســان اتــاق  عمل و بیهوشــی اتاق عمل ۲ 
بیمارستان که در انجام این جراحی ۴  ساعته مشارکت 

داشتند، تشکر کرد. 

جراحی پیوند قرنیه مصنوعی دندانی استخوانی در کشور انجام شد

یکی از شرکت های تولیدکننده پارچه های 
مخصوص روکش صندلی  هواپیما با استفاده 
از فناوری نانــو، روکش آنتی باکتریال تولید 
کرده که  نمونه اولیه این محصول با استفاده 
در شــرکت ایران ایر مورد تایید قرار  گرفته 

است. 
شرکت تیزتک تولیدکننده انواع روکش های 
صندلی مخصوص صنایــع  هوایی و ریلی، 
موفق به تولیــد روکش صندلی هواپیمای 
آنتی باکتریال شده  است. این شرکت پیش 
از این موفق بــه ایجاد خاصیت ضدحریق 
روی  روکش هــای هواپیما شــده بود که 
در راستای توســعه این فناوری، خاصیت 

 آنتی باکتریال نیز به آن اضافه شد. 

مهدی تابش از مدیران این شــرکت گفت: 
یکــی از نیازهای صنایع  هوایی، اســتفاده 
از مواد ضدحریق اســت. از این رو شرکت 
تیزتک اقدام  به ارائه روکش های ضدحریق 
کرده اســت، با توجه به درخواست صنعت 
آنتی باکتریال  بــرای روکش هــای   هوایی 
درکنار خاصیت ضدحریق، شرکت  تیزتک 
درحال حاضر هر دو خاصیت آنتی باکتریال 
و ضدحریق را با  استفاده از فناوری نانو روی 
روکش های مورداستفاده در صنعت هوایی 
 ارائه می کند. این روکش ها می توانند در پتو، 
بالش و موکت داخل کابین  هواپیما استفاده 

شوند. 
وی بیان کرد: البته کاربرد این فناوری تنها 
به صنعت هوایی محدود  نیست و درصنایع 
ریلی و جاده ای نیز می توان از آن اســتفاده 
کرد. در  حال  حاضر در حال رایزنی با چند 
هتل و بیمارستان هســتیم تا این  فناوری 
در بخش هایــی نظیر پتو و بالش در هتل و 

بیمارستان استفاده  شود. 
مدیر این شــرکت با اشاره به اینکه خواص 

ضدآب نیز بســیار مطلوب  شــرکت های 
هوایی اســت، گفت: بعد از ایجاد خاصیت 
ضدحریــق و  آنتی باکتریال بــه دنبال ارائه 
پوشــش های آبگریز هستیم تا بتوانیم سه 
 ویژگی ضدحریــق، آنتی باکتریال و آبگریز 
را با هم در یک روکش داشــته  باشیم. تیم 
تحقیق و توســعه این شرکت در حال کار 
روی این پروژه  است، در صورت تحقق این 
هدف متناســب با نیاز هر مشتری می توان 
 هــر یک از این خواص یــا همه آن ها را در 
قالب یک روکش برای  مشتری ایجاد کنیم. 

تابــش از تولیــد چهارهــزار متــر پارچه 
آنتی باکتریال نانویی در این شرکت  خبر داد 
و افزود: نمونه های اولیه از این روکش های 
نانویــی آنتی باکتریال  به شــرکت ایران ایر 
داده شــده و تاییدیه این شرکت نیز برای 
این محصول  دریافت شــده است. در حال 
حاضر در مرحله رایزنی برای انعقاد  قرارداد 
با این شرکت هستیم و به صورت موازی در 
حال رایزینی  بــرای عرضه این محصول به  

سایرمراکز هستیم. 

محققان کشور موفق به تولید پلیمرهای رسانایی شدند 
که در ساخت  حسگر گاز شیمیایی، الکترود باتری ها و 

پوشش های ضدخوردگی  کاربرد دارند. 
از مشــخصه های اصلی که اکثر پلیمرهــا را از فلزات 
متمایز می ســازد،  مقاومت الکتریکی بســیار بالای 
آنهاست که باعث شده پلیمرها در  محدوده مواد عایق، 
دسته بندی شــوند. در سال های اخیر گروه جدیدی 
 از پلیمرها کشــف شدند که رسانایی الکتریکی آنها به 

قدری بالاست که  قابل مقایسه با فلزات هستند. 
این خاصیت جدید مواد پلیمری، دانشمندان و محققان 
علوم مختلــف را در  کنار هم جمع کرده اســت تا با 
تحقیق بر روی این دســته از پلیمرها،  بهترین شرایط 
کاربــردی آنها را بیابند. دلایلی از جمله کمبود منابع، 
 قیمت بالا و مقاومت کمتر از جمله مواردی اســت که 
می تواند باعث  جانشینی پلیمرها با فلزات در بسیاری 

از کاربردها شود. 
پلی آنیلین از معروفترین پلیمرهای رســانا است که 
هدایت الکتریکی  بالای آن توجه زیادی را به خود جلب 
کرده است. این پلیمر به دلیل  ساختار متنوع، پایداری 
حرارتی و تابشی، هزینه پایین، سنتز ساده و  خاصیت 
رسانایی در صنایع مختلفی از جمله الکترونیک چاپی، 
 میکروالکترونیک ها، پوشــش هــای ضدخوردگی و 

ضدالکتریسیته،  حسگر گاز شیمیایی و الکترود باتری 
ها کاربرد دارد. 

در همین راستا محققان یک شرکت دانش بنیان موفق 
شــدند که پلی آنیلین  یا  پلیمرهای رســانا با هدایت 
الکتریکی را به تولید برســاند تا در ساخت  حسگرهای 
گاز،  میکروالکترونیک ها، پوشش های ضدخوردگی و... 

 از آنها بهره ببرند. 
هدایت الکتریکی مناســب، کاهش قیمت در مقایسه 
بــا محصولات  خارجی، پایداری بــالا و طولانی مدت، 
غیرســمی و سازگار با محیط  زیســت، فرآیندپذیر از 

ویژگی های این محصول به شمار می روند. 
از ویژگــی های اصلی محصول این طرح ســهولت در 
سنتز پلیمر و  پایداری بالای آن در شرایط محیط است. 
بــرای تولید صنعتی این  محصول نیاز به مواد اولیه ای 
مانند آنیلین و دودسیل بنزن سولفونیک  اسید است که 

هر دو مورد در داخل کشور تولید می شوند. 
بنابراین در این قدم، طرح کســب و کار مذکور موجب 
رونق بازار مواد  اولیه این محصول  می شود و در مرحله 
بعد صنعت هایی که وابسته به  این محصول هستند را 
رونق می دهد. اســتفاده از فناوری نانو در ساخت  این 
محصول منجر به تولید ترکیبی با توزیع اندازه ذرات کم 

و میانگین  اندازه ذرات در مقیاس نانومتری می شود. 

پلیمر رسانا تولید شدتایید آنتی باکتریال و ضدحریق بودن روکش های نانوی ایرانی توسط  صنعت هوایی

محققان دانشگاه صنعتی امیرکبیر در صدد هستند با استفاده از پوشش 
 های دوستدار محیط زیست به تولید چرم هایی بپردازند که شعله ور 

 شدن را به تأخیر می اندازد. 
سیده فرزانه طباطبایی حسینی فارغ التحصیل مقطع دکتری از دانشگاه 
 صنعتی امیرکبیر و مجری طرح »سنتز پراکنه های پلی یورتان آب پایه 
 خودشبکه ای شــونده تأخیرانداز شعله برای پوشش دهی چرم« گفت: 
قانون  فدرال ایالات متحده آمریکا مربوط به کنترل آلودگی هوا تحت 
عنوان  فعالیت در جهت پاکسازی هوا، در سال ۱۹۷۰ به همراه بسیاری 
از  قوانینی که اخیراً در کشورهای اروپایی تصویب شده است، کلیه صنایع 
 پوششی و رنگســازی را به کاهش رهاسازی ترکیبات آلی فرار موظف 

 کرده است. 
وی با بیان اینکه در واکنش به این قوانین، سازندگان به دنبال راهی  برای 
حذف حلال های آلی از پوشــش ها و رنگ ها برآمدند، افزود: با  رویکرد 
به سمت پوشش های آب پایه، صنایع با فواید دیگر آن ها نظیر  کاهش 
قیمت ناشی از حذف حلال ها در کنار کاهش خطرات احتمالی  نظیر 

آتش سوزی، سمیت و غیره روبه رو شدند. 
این محقق با بیان اینکه در ســال های اخیــر، پراکنه های پلی یورتان 
آب پایه  توجه تجاری بسیاری را به ویژه در حوزه ی پوشش ها به سمت 

خــود  جلب کرده گفــت: از دلایل توجه به آن ها را می توان ناشــی از 
دوســت دار  محیط زیســت بودن به دلیل کاهش انتشار ترکیبات آلی 
فــرار و آلاینده های  پرخطر هوا گرانروی کم در عین جرم مولکولی بالا، 
قیمت ارزان تر  دانست. به گفته فارغ التحصیل دانشگاه صنعتی امیرکبیر، 
فرآیندهای مختلفی  برای تهیه پراکنه های پلی یورتان آب پایه توسعه 
یافته اســت.. طباطبایی بــا بیان اینکه یکــی از کاربردهای پرمصرف 
پراکنه های  پلی یورتان آب پایه در صنعت تکمیل چرم است، بیان کرد: از 
مشکلات  پراکنه های پلی یورتان آب پایه ترموپلاست، حساسیت به آب 
نسبتاً بالا و  خواص مکانیکی ضعیف آن هاست که کاربرد این پراکنه ها را 

به عنوان  پوشش رویه در تکمیل چرم محدود می سازد. 
وی ادامه داد: این در حالی است که در بسیاری از کاربردهای  محصولات 
چرمی، مقاومت به آب جز مهمترین خاصیت به شمار  می رود. همچنین 
امــروزه بهبود مقاومت کالاهای چرمی در برابر آتش  به ویژه در صنایع 
مبلمان ، خودروسازی و هواپیماسازی مورد توجه  گسترده ای واقع شده 

است. 
فارغ التحصیل دانشــگاه صنعتی امیرکبیر با تاکید بــر اینکه امروزه 
 بیشترین تحقیقات انجام شــده بر روی پراکنه های پلی یورتان آب پایه 
به  منظور بهبود خواص فیزیکی-مکانیکی، حرارتی و مقاومت در برابر 

 جذب آب و حلال آن هاست، خاطر نشان کرد: این اصلاحات از طریق 
 پیوندزدن، ایجاد اتصال عرضی و یا اختلاط با پلیمرهای دیگر حاصل 
 می شود. طباطبایی بیان کرد: در این سیستم ها به دلیل نیاز به منبع گرما 
و یا  تابش پرتو، محدودیت فرصت کاربری جز اتصال دهنده و همچنین 
در  اکثر موارد سمیت ناشی از جز دوم نظیر آزیریدین، کاربرد عملی آن ها 
 محدود می شود. بدین منظور در سال های اخیر توجه زیادی به سمت 
 ساخت پراکنه های پلی یورتانی آب پایه خودپخت شونده در دمای محیط 
 توسط فرآیند هیدرولیز و تراکمی گروه های آلکوکسی سیلان جلب شده 
 اســت.. +وی افزود: چالش های اصلی در سنتز پراکنه های پلی یورتانی 
آب پایه  خودشبکه ای شونده سیلوکسانی، کنترل پارامترهای فرآیندی 
مهم   )رطوبت و دما( در حین ســاخت و همچنیــن برقراری تعادلی 
محتاطانه  بین درجه اتصال عرضی و محتوای گروه های آبدوست است. 
همچنین  آتش پذیری ذاتی مواد پلیمری، سالانه خسارات جانی و مالی 

متعددی را  به همراه دارد. 
این محقق ادامه داد: از این رو در تحقیقات اخیر توجه بسیاری معطوف 
 به بهبود خواص تأخیراندازی شعله مواد پلیمری شده است. بررسی های 
 انجام شده در این حوزه نشــان داده است که در میان مواد تأخیرانداز 
 شعله، ترکیبات حاوی فسفر و عاری از هالوژن به دلیل بازده بالا و  تولید 

کمتر دود و گازهای سمی، مورد استقبال بیشتری واقع شده اند. 
وی با بیان اینکه تقریباً ۷ درصد از منابع نفت و گاز جهان برای ساخت 
 پلیمرها مصرف می شود، بیان کرد: اخیراً به دلایلی چون نگرانی در  مورد 
محدودیت ذخایر نفتی، قیمت بالای نفت خام و دلایل  زیست محیطی 
توجه زیادی به ســمت اســتفاده از مواد تجدیدپذیر زیستی به  ویژه 

روغن های گیاهی جلب شده است. 
طباطبایــی عنوان کــرد: روغن هــای گیاهی بــه دلیــل فراوانی و 
 دردسترس بودن، ارزانی، غیرسمیت و پایداری حرارتی بالا مورد توجه 
 بیشــتری قرار گرفته اند. از اینرو در ســال های اخیر تحقیقات فراوانی 
در  جهت اســتفاده از روغن های گیاهی به عنوان مواد اولیه در ساخت 

 پلیمرها به ویژه پراکنه های پلی یورتانی انجام شده است. 

اخبار

چرم تاخیر انداز شعله با پوشش های دوستدار محیط زیست تولید شد


